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Aika 10.10.2022, klo 18:00 - 21:45

Paikka Kaupunginvaltuuston istuntosali, Hallituskatu 12

Käsitellyt asiat

§ 145 Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen

§ 146 Pöytäkirjan tarkastus

§ 147 Hinnoittelun vahvistaminen Noormarkun Teerikallion tonteille

§ 148 Isomäen palloiluhallin rakentamishanke

§ 149 Vuoden 2021 arviointikertomus

§ 150 Sidonnaisuusilmoitukset

§ 151
Eroanomus luottamustehtävistä, varavaltuutettu, Elinvoima- ja 
ympäristölautakunta ja Porin Palveluliikelaitoksen johtokunta

§ 152 Muutos Ulvilan edustajaan perusturvalautakunnan kokoonpanossa

§ 153
Enäjärven koulun kentän muuttaminen nykyaikaiseksi lähiliikuntapaikaksi, 
valtuustoaloite, useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja Mika Aho

§ 154
Valtuustoaloite Eurooppakorttelin p-talon pysäköintipaikkojen käyttö Porin 
lukion opiskelijoille, valtuustoaloite, valtuutettu Jussi Ihamäki

§ 155
Kesäyrittäjäsetelit käyttöön Porissa, valtuustoaloite, useat valtuutetut, 
ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Laura Pullinen

§ 156
Haikararaha-kokeilun aloittaminen ja selvitys sen vaikutuksesta Porin 
syntyvyydelle, valtuustoaloite, varavaltuutettu Joonas Ryynänen

§ 157
Yyterin merkin väreiksi sininen ja oranssi, valtuustoaloite, valtuutettu Ari 
Nordström

§ 158
Lapsiperheiden matalankynnyksen tukea lisättävä, valtuustoaloite, valtuutettu 
Viliina Välimäki

§ 159
Varhaiskasvatuksen työntekijöiden työhyvinvointiin panostettava ja laadittava 
selvitys loma-ajankohtien ilmoittamisen riittävän aikaisesta ilmoittamisesta, 
valtuustoaloite, useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja Julia Liljegren

§ 160
Pihlavan urheilukentän, katsomon ja sosiaalitilojen kunnostus, valtuustoaloite, 
Porin Perussuomalaisten valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja 
valtuutettu Heidi Sakari

§ 161
Valtuustoaloite, Saaristotoimikunnan toiminnan jatkaminen alkaneella 
valtuustokaudella, Vasemmistoliiton valtuustoryhmä

§ 162
Leo-Pekka Tähden kunniaksi taideteos, valtuustoaloite, varavaltuutettu Helvi 
Walli

Kotihoidontuen kuntalisää nostettava 100 euroon, valtuustoaloite, valtuutettu 
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§ 163 Heidi Sakari

Lisäpykälät

§ 164 Valosaasteen vähentäminen, valtuustoaloite, valtuutettu Emmastiina Hesso

§ 165
Nepsy-osaamisen lisääminen ja näkyväksi tuominen Porin kaupungissa, 
valtuustoaloite, useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Tiina 
Puska

§ 166
Kevyen liikenteen salliminen Aittaluodonkadun päässä olevan Varvin 
betonisillan kautta venerantaan ja siinä olevaan veneiden epäviralliseen 
laskupaikkaan, valtuustoaloite, valtuutettu Markku  Tanttinen
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Saapuvilla olleet jäsenet
Mari Kaunistola, puheenjohtaja
Jyrki Levonen, 1. varapuheenjohtaja
Petri Huru, 2. varapuheenjohtaja
Raisa Ranta, 3. varapuheenjohtaja
Mika Aho
Sinikka Alenius
Timo Aro
Jyri Astokari, varajäsen, saapui 21:21
Diana Bergroth-Lampinen
Sanna Grönmark
Aila Haikkonen
Markus Halminen
Emmastiina Hesso
Kimmo Hohkala, varajäsen
Tapio Huhtanen
Jussi Ihamäki
Jarno Joensuu
Juha Joutsenlahti
Marketta Juntunen
Jaakko Jäntti
Juha Kantola
Bia Kaski
Krista Kiuru, saapui 18:01
Antero Kivelä
Anttivesa Knuuttila, poistui 19:35
Tuomas Koivisto
Simo Korpela
Raija Koskiranta
Henna Kyhä
Neea Kähkönen
Petri Lahtinen, varajäsen, poistui 21:20
Christa Lahto
Arja Laulainen
Antti Lehtonen, varajäsen, saapui 20:55
Martti Lundén
Ismo Läntinen
Sonja Myllykoski
Ari Nordström
Arto Nurmi
Marianne Ostamo, poistui 21:20
Jani-Petteri Pajukoski
Mikko Pakkasela
Etta Peltola, poistui 21:20
Nelly Pitkänen
Laura Pullinen
Tiina Puska
Pekka Pörsti, varajäsen, saapui 21:27
Hanna Raitakari
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Kaarina Ranne
Mikael Ropo
Heidi Sakari
Anssi Salmi
Heikki Santavuo
Hanna Sinisalmi
Tiina Stenman
Markku Tanttinen
Milka Tommila
Mika Tuhkanen
Niko Viinamäki
Reetta Vähätalo-Amhdak
Matti Välimäki, poistui 20:55
Viliina Välimäki
Helvi Walli, varajäsen, saapui 19:35

Muut saapuvilla olleet
Johanna Jokelainen, hallintopäällikkö, sihteeri
Päivi Alho
Jari Hakala, poistui 20:55
Tuomas Hatanpää, talous- ja hallintojohtaja
Jouko Hautamäki, vs. toimialajohtaja, elinvoima- ja ympäristötoimiala
Timo Jauhiainen, Henkilöstöjohtaja
Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja
Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala
Markku Koppelomäki, Toimialajohtaja
Petteri Lahti, yksikön päällikkö, liikunta- ja nuorisoyksikkö
Jouni Lampinen, rahoitusjohtaja
Kari Nummi, controller, talousyksikkö
Matti Sjöholm
Marjut Vähänen, vs. viestintäjohtaja

Poissa
Sampsa Kataja
Sanna Mustajoki, perusturvajohtaja
Erno Välimäki

Allekirjoitukset

Mari Kaunistola
Puheenjohtaja

Johanna Jokelainen
Sihteeri
 

Pöytäkirjan tarkastus
Pöytäkirja on tarkastettu ja hyväksytty

13.10.2022 13.10.2022
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Arja Laulainen
 

Ismo Läntinen
 

Pöytäkirjan nähtävänäolo
Pöytäkirja on julkisilta osin nähtävänä Porin kaupungin verkkosivuilla alkaen 
14.10.2022

Johanna Jokelainen
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§ 145
Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen

Tästä kokouksesta on annettu tieto kuntalain ja hallintosäännön määräysten 
mukaisesti toimittamalla kokouskutsu kaupungin verkkosivuille. Lisäksi kutsu 
esityslistoineen on toimitettu sähköisenä valtuutetuille säädetyn ajan kuluessa.

Ehdotus

Todetaan estyneet valtuutetut ja heidän tilalleen kutsutut varajäsenet, minkä jälkeen 
suoritetaan nimenhuuto.

Kokouskäsittely
Tästä kokouksesta on annettu tieto kuntalain ja hallintosäännön määräysten 
mukaisesti toimittamalla kokouskutsu kaupungin verkkosivuille 5.10.2022. Lisäksi 
kutsu esityslistoineen on toimitettu sähköisenä valtuutetuille säädetyn ajan kuluessa.

Merkitään, että seuraavat valtuutetut ovat ilmoittaneet olevansa estyneitä 
saapumasta tähän kaupunginvaltuuston kokoukseen, minkä johdosta paikalle on 
kutsuttu seuraavat varajäsenet:

Estynyt valtuutettu:                               Kutsuttu varajäsen:

Matti Välimäki poistuu kello 19.45        Antti Lehtonen

Sampsa Kataja                                     Petri Lahtinen

Erno Välimäki                                        Kimmo Hohkala

Anttivesa Knuuttila poistuu kello 19.35  Helvi Walli

Kokous todetaan näin ollen laillisesti koolle kutsutuksi ja valtuutettujen lukumäärään 
nähden myös päätösvaltaiseksi.

Merkitään, että valtuutettu Krista Kiuru saapui kokoukseen tämän asiakohdan 
käsittelyn aikana kello 18.01.

Päätös
Kokous todettiin laillisesti koolle kutsutuksi ja valtuutettujen lukumäärään nähden 
myös päätösvaltaiseksi.
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§ 146
Pöytäkirjan tarkastus

Ehdotus

Pöytäkirjan tarkastajiksi valitaan Arja Laulainen ja Anttivesa Knuuttila (varalla Ismo 
Läntinen).

Pöytäkirja tarkastetaan 13.10.2022.

Päätös
Pöytäkirjan tarkastajiksi valittiin Arja Laulainen ja Ismo Läntinen  (varalla Jani-Petteri 
Pajukoski).

Pöytäkirja tarkastetaan 13.10.2022.
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Tekninen lautakunta, § Salassapidettävät tiedot poistettu.,06.09.2022
Kaupunginhallitus, § 555,26.09.2022
Kaupunginvaltuusto, § 147, 10.10.2022

§ 147
Hinnoittelun vahvistaminen Noormarkun Teerikallion tonteille

PRIDno-2022-4718

Tekninen lautakunta, 06.09.2022, § Salassapidettävät tiedot poistettu.

Valmistelijat / lisätiedot:
Elisa Laine
elisa.laine@pori.fi
tonttipäällikkö

Liitteet
1 Teerikallion tontit kartalla

Noormarkun Teerikalliolla sijaitsevan uuden asuinalueen infran rakennustyöt on saatu 
valmiiksi ja alueella sijaitsevat seitsemän omakotitonttia voidaan laittaa haettaviksi. 
Tätä ennen uusille muodostettaville tonteille tulee kuitenkin vahvistaa hinnoittelu.

Kaupunginvaltuusto on päätöksellään 29.5.2017 § 86 vahvistanut omakotitonttien 
luovuttamisen yleiset periaatteet ja hinnoittelun. Päätöksellä vahvistettiin 
Noormarkun Mäntylän alueen omakotitonttien hinnaksi 10 €/m2 sidottuna 
elinkustannusindeksin vuoden 2015 keskilukuun 1906. Länsimetsän alueelle ei ole 
vahvistettua omakotitonttien hintaa.

Teerikallion infran rakentamiskustannukset ovat olleet tavanomaista suuremmat, 
johtuen alueen kallioisista olosuhteista. Edellä mainitulla omakotitonttien 
hinnoittelulla Länsimetsän alueella Teerikallion tonteista saatava myyntihinta ei 
kattaisi infran rakentamisen ja alueen hankintakustannuksia. Näin ollen Teerikallion 
tonteille tulee vahvistaa hinnoittelu, joka kattaa tonttien kustannukset. Infran 
rakentamisen toimintayksiköltä saadun tiedon mukaisesti Teerikallion kadun 
rakentamiskustannus on ollut noin yhteensä arviolta noin 193.000 euroa. Maapohjan 
hankinta-arvona on käytetty laskelmissa 2 €/m2, jolloin tonttien hankintahinta ja 
rakentamiskustannus olisivat yhteensä olleet noin 233.000 euroa. Laskelmissa ei ole 
huomioitu kaavoituksen ja katusuunnitelmien laatimisen kustannusta.

Omakotitonttien neliöperusteinen hinta Noormarkun Länsimetsässä vuoden 2021 
keski-indeksiluvulla korjattuna on 10,58 €/m . Sillä laskien Teerikallion tontit olisivat 2

kaupungille tappiollisia. Neliöhinnalla 12 €/m  tonteista saatava hinta noin 240.000 2

euroa kattaisi niistä aiheutuvat kustannukset. Hinta vastaa infrayksikön 
maapolitiikkatiimin käsitystä tonttien markkinahinnasta kyseisellä alueella.

Neliöhinnalla 12 €/m  tonttien hinnat muodostuvat seuraavasti:2

Tontti m2 € €/v
609-84-39-1 4251 51 012 2 550,60
609-84-39-2 2905 34 860 1 743,00
609-84-39-3 2684 32 208 1 610,40
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609-84-38-1 2637 31 644 1 582,20
609-84-38-2 2802 33 624 1 681,20
609-84-38-3 2340 28 080 1 404,00
609-84-38-4 2433 29 196 1 459,80
Yksikköhinta esitetään sidottavaksi elinkustannusindeksin (1951:10=100) vuoden 2021 
vuosikeskiarvolukuun.

Vuosivuokra on 5 % em. myyntihinnasta ja se sidotaan elinkustannusindeksin (1951:
10=100) vuoden 2021 vuosikeskiarvolukuun 2017.

Tontin luovutuksen yhteydessä saajalta peritään erikseen tonttijohtomaksu teknisen 
lautakunnan 27.11.2018 päätöksen §7 mukaisesti.

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, Toimialajohtaja

Tekninen lautakunta esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen kaupunginvaltuuston 
päätettäväksi, että Teerikallion AO-tonteille vahvistetaan edellä esitetty hinnoittelu.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 26.09.2022, § 555

Valmistelijat / lisätiedot:
Elisa Laine
elisa.laine@pori.fi
tonttipäällikkö

Liitteet
1 Teerikallion tontit kartalla

Tekninen lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 6.9.2022. Asian esittely ja aiempi 
käsittely ovat luettavissa historiatiedoista.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuuston päätettäväksi, että Teerikallion AO-
tonteille vahvistetaan edellä esitetty hinnoittelu.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginvaltuusto, 10.10.2022, § 147

Liitteet
1 Teerikallion tontit kartalla
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Tekninen lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 6.9.2022.

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 26.9.2022 § 555.

Asian esittely ja aiempi käsittely ovat luettavissa historiatiedoista.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto päättää, että Teerikallion AO-tonteille vahvistetaan edellä esitetty 
hinnoittelu.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Infrajohtaminen/mapo
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Kaupunginhallitus, § 557,26.09.2022
Kaupunginvaltuusto, § 148, 10.10.2022

§ 148
Isomäen palloiluhallin rakentamishanke

PRIDno-2022-5134

Kaupunginhallitus, 26.09.2022, § 557

Valmistelijat / lisätiedot:
Leena Tuominen
leena.tuominen@pori.fi
kaupunginlakimies

Kuntalain 94 §:n 2 mom mukaan valtuusto on kutsuttava koolle kunnanhallituksen tai 
vähintään neljäsosan valtuutetuista sitä pyytäessä ilmoittamansa asian käsittelyä 
varten. Tällainen asia on valmisteltava kiireellisenä.

23 valtuutettua on sähköpostitse lähetetyillä viesteillä pyytänyt valtuuston 
kokoontumista käsittelemään Isomäen palloiluhallin rakennushankkeen 
keskeyttämistä. Kuntalain 94 §:n edellytykset täyttyvät.

Kaupunginvaltuusto päätti 15.11.2021 vuoden 2022 talousarviosta. Vuoden 2022 
talousarvion investointiosassa on em. käsittelyn perusteella Isomäen palloiluhallille 
varattu 25,6 miljoonaa euroa vuosille 2022 - 2024. Talousarvion investointiosassa 
todetaan mm.:

"Porin kaupunki käynnisti 2019 Urheilukeskuksen alueen yleissuunnittelun vuonna 
1996 laaditun yleissuunnittelun päivittämiseksi ja alueen nykyaikaistamiseksi. 
Yleissuunnitelman yhtenä tärkeimmistä tavoitteista oli löytää paikka tulevalle 
palloiluhallille. Valtuusto osoitti päätöksellään (KV 11.11.2019) vuoden 2020 
talousarvioon 150.000 euron investointimäärärahan uuden palloiluhallin 
hankesuunnitelman käynnistämiseksi. Valmistuneessa hankesuunnitelmassa on 
suunniteltu rakentaa kenttäalue kolmeen eri lohkoon siten joko käytettävissä samaan 
aikaan kokonaisuudessaan tai erotettavissa kolmeen poikittaiseen kenttälohkoon. 
Palloiluhalli tulee palvelemaan laajaa käyttäjäkuntaa, urheilulajien harrastajien ja 
kilpaurheilijoiden lisäksi myös tapahtumakäytössä.

Palloiluhalli tulee sijaitsemaan Isomäessä, Porin urheilukeskuksen alueella, jossa on jo 
puitteet monenlaiselle joukkueurheilulle. Palloilulajien välillä on keskenään 
samanlaisia toimintoja, joten toimiminen samalla alueella mahdollistaa uudenlaista 
yhteistyötä lajien välille. Urheilukeskuksen alueen nykyisiä käyttäjiä ovat mm. 
jääkiekko, jalkapallo, jääpallo ja pesäpallo. Koko urheilukeskuksen alueelle on laadittu 
vuonna 2020 yleissuunnitelma, jossa otetaan kantaa myös eri lajien ulko-olosuhteisiin 
(mm. katukoripallo, lentopallo) sekä erilaisten tapahtumien vaatimiin puitteisiin (mm. 
katusähly- ja katulätkätapahtumat). Tapahtumakaupunkina Pori haluaa profiloitua 
myös urheilutapahtumien mahdollistajana.
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Urheilutalon peruskorjauksen yhteydessä tapahtuvan toiminnallisen muutoksen 
seurauksena osa urheilutalon käyttäjistä siirtyisi tulevaan palloiluhalliin. Lajeista 
salibandy olisi suurin käyttäjä, mutta myös futsal, lentopallo ja koripallo ovat 
merkittävän kokoluokan liikuttajia kaupungissa.

Kaupunginhallitus päätti 1.11.2021 hyväksyä Isomäen palloiluhallin 
hankesuunnitelman niin, että pukuhuoneita on 12 kappaletta ja ottaa hankkeen 
kustannukset huomioon vuoden 2022 talousarvioehdotukseen sisältyvässä 
investointisuunnitelmassa. Hankkeen investointimenot ja rahoitusosuudet on 
päivitetty kaupunginhallituksen II lukemisen jälkeen".

Opetus- ja kulttuuriministeriö on 3.6.2022 myöntänyt Isomäen palloiluhallin 
rakentamisesta aiheutuviin kustannuksiin valtionavustusta 750.000 euroa käyttöajalle 
1.1.2022 - 31.12.2024. Maksatuspyyntö on esitettävä 31.10.2022 mennessä. Ellei 
maksatuspyyntöä tässä ajassa esitetä, kaupungin on esitettävä selvitys hankkeen 
aloittamisen valmiudesta. Mikäli hankkeen käynnistyminen myöntämisvuoden aikana 
vaarantuu, ministeriö voi peruuttaa myönnetyn avustuksen.

Tekninen toimiala on valmistellut Isomäen palloiluhallin uudisrakennushankkeen 
urakoitsijan valintaa kilpailullisen neuvottelumenettelyn kehitysvaiheeseen. 
Markkinavuoropuhelujen jälkeen on päädytty toteuttamaan hanketta 
yhteistoiminnallisena KVR-urakkana, jonka hankinta toteutettaisiin kilpailullisella 
nuevottelumenettelyllä. Tästä tekninen lautakunta teki päätöksen 8.2.2022.  EU-
hankintailmoitus julkaistiin 27.2.2022. Pisteytysvaiheen arviointikriteerit kohdistuivat 
ehdokkaiden esittämiin, projektihenkilöstön ja suunnittelijoiden kelpoisuusehdot 
ylittäviin referensseihin sekä referenssihankkeisiin. Tekninen lautakunta päätti 
19.4.2022 valita palloiluhallihankkeen kilpailullisen neuvottelumenettelyn 
neuvotteluvaiheeseen eniten pisteitä saaneet urakoitsijat: Astora Rakennus Oy, 
Hartela L-S Oy ja YIT Suomi Oy.

Ns. neuvottelutyöpajojen jälkeen valmistelijat muokkasivat lopullisen tarjouspyynnön, 
jossa esitettiin suunnitteluratkaisuille asetettavat lopulliset vaatimukset ja niitä 
koskevat laatuvertailuperusteet. Lopullinen tarjouspyyntö julkaistiin 13.6.2022. 
Tarkoitus on, että tämän hankintapäätöksen jälkeen tehdään kehitysvaiheen sopimus, 
ja tästä alkaa hankkeen kehitysvaihe, jonka aikana mm. haetaan hanketta koskeva 
rakennuslupa. Kehitysvaiheen päätyttyä arvioidaan, saavuttiko kehitysvaihe sille 
asetetut tavoitteet, tehdään päätös hankkeen toteuttamisesta ja tehdään 
toteutusvaiheen sopimus.

Kaikki kolme neuvotteluvaiheeseen valittua jättivät määräajassa tarjouksen. Kaikki 
tarjoukset olivat tarjouspyynnön mukaisia eikä poissulkemisperusteita ollut. 
Valintaperusteena oli kokonaistaloudellinen edullisuus siten, että hinnan painoarvo oli 
40 prosenttia ja laadun 60 prosenttia. Laadulliset arviointikriteerit kohdistuivat 
ehdotussuunnitelmaan, riskienhallintaan sekä yhteistoimintakyvykkyyteen. 
Laadullisen arvioinnin jälkeen avattiin hintatarjoukset ja laadittiin tarjousten 
kokonaispisteytys. Tarjousvertailussa todetaan, että kaikkien tarjousten tarjoushinta 
lisättynä mahdollisella kannustepalkkiolla alittaa hankkeelle asetetun kattohinnan 25,6 
miljoonaa euroa.
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Toimialajohtaja esitti tekniselle lautakunnalle, että Isomäen palloiluhallihankkeen 
kehitysvaiheen KVR-urakoitsijaksi valitaan kokonaistaloudellisin perustein eniten 
arviointipisteitä saanut YIT-Suomi Oy.

Tekninen lautakunta päätti 6.9.2022 (äänin 9-4) hylätä kaikki tarjoukset ja esittää 
hankkeen keskeyttämistä. Tähän teknisen lautakunnan päätökseen kaupunginhallitus 
päätti 12.9.2022 käyttää kuntalain 92 §:n mukaista otto-oikeutta. Kaupunginhallitus 
kumosi teknisen lautakunnan päätöksen 6.9.2022 § 150 ja lähetti asian 
valmisteltavaksi siten, että asiaa käsitellään seuraavan kerran kaupunginhallituksen 
kokouksessa 26.9.2022.

Viimeisimpään tarjouspyyntöön tehdyt merkittävimmät hankesuunnitelman 
sisällön tarkennukset ja muutokset

Hankesuunnitelman tilaohjelman vaatimuksia tarkennettiin seuraavasti: tilat tulee 
toteutua (+/- 5 % htm  sisällä), paitsi viitesuunnitelmissa esitetyt pinta-alat liikuntasalin 2

ja siirtokatsomon ja varastointitilojen osalta, joita ei saa alittaa ja tilojen 
toiminnallisuus pitää toteutua. Tältä osin vaatimuksia muutettiin lopulliseen 
tarjouspyyntöön aula- ja liikennetilojen osalta seuraavasti: Viitesuunnitelmassa 
esitetystä neliömäärästä voidaan poiketa suunnitteluratkaisuun sopivalla tavalla ja 
viitesuunnitelmassa olevaa tilaratkaisua voidaan kehittää huomioiden 
hankesuunnitelman vaatimukset yleisömäärästä, viranomaismääräyksistä ja käyttäjän 
toiminnallisista tavoitteista, sekä huomioimalla arvoa rahalle -periaatteen 
käyttäjälähtöisen toteutuksen kautta.  Suunnitteluratkaisujen toiminnallisuus 
huomioidaan tarjousten vertailuperusteiden ”Soveltuminen toiminnallisiin tarpeisiin” 
mukaisin kriteerein. Lisäksi tarkennettiin salin pituusvaatimusta seuraavasti: jos 
äänieristettyjen väliverhojen vahvuus on 0,6 m, jotta turva-alueet salin 
pituussuunnassa ovat riittävät niin palloilutilan pituus pitää olla vähintään 73,50 m, 
tämä vaatimus on 1,5 m enemmän kuin hankesuunnitelman tilaohjelman vaatimus.

Hankesuunnitelmassa katsomokapasiteetti ottelutilanteessa on noin 2600 
istumapaikkaa ja tapahtumakäytössä yleisömäärä seisomapaikkoineen on yhteensä 
noin 3000 henkeä. Katsomoita sijoitetaan kentän kaikille neljälle sivulle ja jokaisella 
kenttälohkolla on mahdollisuus avata katsomo. Katsomossa on varattu paikat 
esteettömiä istumapaikkoja pyörätuolia ja muita liikkumisen apuvälineitä käyttäville 
katsojille. Nämä vaatimukset toteutuvat myös ehdotussuunnitelmassa.

Hankesuunnitelman mukaisia alakattoja ei vaadittu salin osalta, mutta tilojen akustiset 
vaatimukset tulee täyttyä ja siinä tuli kuitenkin huomioida vaatimukset edustavuudelle 
ja valaistusolosuhteet, kuten häikäisyn ja heijastusten esto.

Rakennuksen runko ja julkisivujärjestelmät, sekä TATE-järjestelmät on esitetty 
hankesuunnitelmassa ja niiden osalta suunnittelun tavoitteena on aikaan saada arvoa 
rahalle, viitesuunnitelmat eivät olleet siis näiltä osin sitovia. Rakennejärjestelmän 
valinnassa tuli huomioida, että rungon valinnalla lyödään lukkoon rakennuksen 
tärkeimmät laadulliset ominaisuudet.

Julkisivujen osalta ratkaisuvaihtoehtoja ei rajoitettu ja tarjouksen osalta se 
noudattanee hankesuunnitelman henkeä, jossa ulkoseinät ovat pääosin 
betonisandwich elementtejä sekä puurunkoisia elementtejä. Julkisivu verhous 
puupaneelia ja alimmassa kerroksessa betonia.
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Perustamistapaa tarkennettiin hankesuunnitelmasta ja rakennusrunko määrättiin 
perustettavaksi paaluilla. Paalut ulotetaan moreeniin tukipaaluiksi.  Lattia- ja 
alapohjarakenne tehdään kantavana ja paalutettuna teräsbetonilaattana 
maanvastaiseksi rakennettuna. Alapohjarakenteen liitokset ympäröiviin 
pystyrakenteisiin sekä lattian läpiviennit tehdään ilmatiiviiksi (radon, mikrobit ym.).

Hankesuunnitelmassa Palloiluhallin ympäristörakenteiden suunnittelussa 
noudatetaan hyvää laatutasoa materiaali- ja kalustevalinnoissa sekä viimeistelyssä. 
Aukion pintamateriaalina on ajoneuvoliikenteen kestävä betonikivi ja liikennealueilla 
asfaltti. Aukio- ja liikennepintojen lisäksi tontilla on nurmialueita, jotka jatkuvat 
saumattomasti ympäröiviin puistoalueisiin. Istutukset, kuten puurivit, toteutetaan 
Isomäen alueen

yhtenäisen ilmeen mukaisesti. Palloiluhallin eteläpuolelle sijoittuu yleissuunnitelman 
hulevesisuunnittelussa esitetty ja uuden asemakaavan mukainen hulevesien 
viivytyspainanne. Hallin

länsipuolisen pysäköintialueen viereen sijoittuu biosuodatusalue. Edellä mainitut 
toteutuvat myös tarjouksen ehdotussuunnitelmassa.

Hankesuunnitelmassa Stadionin aukion lähiliikuntapuistossa on kaksi pelikenttää ja 
yksi leikkikenttä, joiden pintamateriaalina on valettava kumiturva-alusta. Leikkikenttä 
varustetaan liikuntaan kannustavin leikkikenttävälineillä (kiipeilyteline, 
maatrampoliini). Alueelle toteutetaan ulkovalaistus, yhtenäisesti Isomäen alueen 
muun valaistussuunnitteluun kanssa. Stadionin aukiolla huomioidaan 
ulkotapahtumien tarvitsema tehokkaampi ulkovalaistus. Palloiluhallin liikenne- ja 
pysäköintiratkaisut perustuvat Isomäen yleissuunnitelmissa esitettyihin ratkaisuihin. 
Nämä vaatimukset toteutuvat ehdotussuunnitelmassa.

Tilaohjelman keskeisten tilojen vertailu hankesuunnitelmaan

      ehdotussuunnitelma       hankesuunnitelma   
Liikuntatilat                    3.582 m2                    3.412 m2

Pesu- ja pukuhuoneet                       354 m2                       264 m2

Aula-liikenne ja kahvilatilat                                      2.311 m2                    3.204 m2

Varastotilat ja huolto                       678 m2                      325 m2

Kaikki tilat yhteensä                   7.945 m2                   8.450 m2

Tilaohjelman vertailun yhteenveto

 Ehdotussuunnitelmaa on kyetty kehittämään tilaratkaisujen osalta tehokkaammaksi 
tarjouspyynnön vaatimukset huomioiden. Erityisesti jakavan liikenteen sekä aulan 
tehokkuutta on kyetty merkittävästi parantamaan. Sen sijaan varsinaiseen liikuntaan 
ja sitä toimintaa suoraan palvelevien tilojen toimivuuteen on kiinnitetty erityistä 
huomiota ja todellinen tilatarve on tunnistettu; esimerkiksi pesu- ja pukutilojen sekä 
varastotilojen pinta-aloja on kasvatettu toiminnallisista syistä hankesuunnitelman 
tilaohjelmasta. Ehdotussuunnitelman kokonaispinta-alaa on kyetty pienentämään 
hankesuunnitelman tilaohjelmasta 505 m .2

Kehitysvaihe
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Kehitysvaiheessa on edelleen mahdollisuus kehittää hanketta arvoa rahalle -
periaatteen mukaisesti siten, että hanke pysyy vielä samana. Kehitysvaiheessa 
tavoitehintaa saadaan edelleen tarkistettua tavoitteita kohden. Kehitysvaiheen jälkeen 
hanke tuodaan uudelleen päätettäväksi.

Palloiluhallin käyttö

Palloiluhallin pääkäyttäjäryhmiä tulevat olemaan eri sisäpalloilulajit: futsal, koripallo, 
lentopallo ja salibandy. Näiden lisäksi hallin kenttälohkojen pituus sekä korkeus 
mahdollistavat eri voimistelulajien, kuten esimerkiksi rytmisen voimistelun, 
joukkuevoimistelun ja cheerleadingin harjoittelemisen ja kilpailemisen. Palloiluhalli 
soveltuu myös pienpalloilulajien, kuten esimerkiksi pöytätenniksen ja sulkapallon, 
käyttöön.

Pesäpallo käyttää Karhuhallin ohella lukuisia koulusaleja talvikauden harjoitteluun. 
Koulusaleista ainoastaan yksi on kokoluokaltaan samankokoinen palloiluhallin 
yksittäisen kenttälohkon kanssa, joten jatkossa palloiluhalli voisi tarjota harjoitustilaa 
myös pesäpallolle, mikä vapauttaisi erityisesti pienempiä koulusaleja muiden lajien 
harjoituskäyttöön.

Palloiluhallin laaja lattiapinta-ala mahdollistaa myös painin ja muiden kamppailulajien 
käytön erityisesti kilpailutapahtumissa. Isompien kilpailutapahtumien osalta 
palloiluhalli taipuu useampien sisäurheilulajien tarpeisiin. Hallissa on mahdollista 
järjestää esimerkiksi eri ammunta-, voimailu-, kamppailu- ja voimistelulajien eri 
kokoisia kilpailu- ja liikuntatapahtumia.

Arkiaamuisin yksi hallin pääkäyttäjäryhmä on Satakunnan Urheiluakatemia, sekä 
toinen aste että yläkouluvaihe. Palloiluhalli mahdollistaa nuorten porilaisten 
urheilijoiden aamuharjoittelun toteuttamisen entistä laadukkaampana. Akatemian 
painopistelajeista sekä salibandy että yleisurheilu tulevat hyödyntämään 
säännöllisesti palloiluhallia, lisäksi hallin olosuhteita on mahdollisuus hyödyntää 
yksilölajien edustajille järjestettävään monipuolisuusvalmennukseen. Akatemian 
painopistelajeista jääpallo hyödyntää sisäliikuntaolosuhteita erityisesti 
jääharjoittelukauden ulkopuolella. Satakunnan Urheiluakatemian näkökulmasta myös 
se, että akatemiaurheilijoita saadaan koottua yhteen harjoittelemaan lisää akatemian 
yhtenäisyyttä, kun eri lajien toimijat ja urheilijat ovat säännöllisesti tekemisissä 
toistensa kanssa. Tämä edistää myös akatemiaurheilijoille suunnattujen 
asiantuntijapalveluiden saavutettavuutta ja kohdentamista.

Ammattimaistuva urheiluseurakenttä mahdollistaa koko ajan enenevässä määrin 
harjoittelun välittömästi koulupäivän jälkeen. Iltapäivän harjoitusajat jo klo 14 alkaen 
mahdollistavat sen, että nuoren urheilijan harjoitus on tehty heti iltapäivän päätteeksi. 
Tämä jättää tilaa arki-iltoihin koulutehtävien ja opiskelun hoitamiselle, perheen 
yhteiselle ajalle sekä sosiaaliselle elämälle.

Päiväajat aamuharjoittelun sekä iltapäivätoiminnan ulkopuolella ovat 
urheiluseuratoiminnan näkökulmasta hiljaisinta aikaa. Liikkumisen polarisoituminen 
(osaa liikkuu aktiivisesti, osa liikkuu terveytensä ja hyvinvointinsa näkökulmasta liian 
vähän) korostaa erityisryhmien liikuttamisen tärkeyttä. Palloiluhalli tarjoaa puitteet 
esimerkiksi ikäihmisten ja muiden työ- tai opiskeluelämän ulkopuolella olevien 
ryhmien liikuttamiseen päiväaikaan.
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Päiväaikana palloiluhallin olosuhteet ovat myös kaupungin koulujen ja päiväkotien 
käytössä. Koulut ja päiväkodit käyttävät jo tällä hetkellä kaupungin 
liikkumisolosuhteita aktiivisesti. Sivistystoimialan Liikuntapolku-tapahtumien 
tavoitteena on liikuttaa koko ikäluokkaa, joten palloiluhalli mahdollistaa myös 
erilaisten liikkumiseen kannustavien massatapahtumien järjestämisen sekä 
koululaisille että päiväkotilaisille. 

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että Isomäen palloiluhallin 
rakennushanketta ei keskeytetä, koska rakennushanke on edennyt 
kaupunginvaltuuston päätöksen ja hyväksyttyjen suunnitelmien mukaisesti, kilpailutus 
on suoritettu EU-hankintaa koskevien säännösten mukaisesti ja kaikki tässä vaiheessa 
saadut tarjoukset ovat alittaneet kaupunginvaltuuston päätöksen mukaisen 
kattohinnan.

Äänestykset
Jari Hakala teki Sampsa Katajan kannattamana muutosesityksen, että 
kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle Isomäen palloiluhallihankkeen 
keskeytettämistä JAA pohjaesitys EI Jari Hakalan muutosesitys

Jaa
Arto Nurmi
Timo Aro
Laura Pullinen
Ismo Läntinen
Aila Haikkonen
Bia Kaski
Arja Laulainen
Tuomas Koivisto
Sinikka Alenius
Ei
Jari Hakala
Sampsa Kataja

Kokouskäsittely
Keskustelun kuluessa Jari Hakala teki Sampsa Katajan kannattamana 
muutosesityksen, että kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle Isomäen 
palloiluhallihankkeen keskeyttämistä.

Koska oli tehty kannatettu muutosesitys, niin oli äänestettävä. Pohjaesitys on JAA ja 
Jari Hakalan muutosesitys EI.

Esittelijän päätösehdotus hyväksyttiin äänin 9-2.

Päätös
Äänestystuloksella 9-2 kaupunginhallitus hyväksyi pohjaesityksen.

________________

Merkitään, että Mari Kaunistola saapui kello 15.22 tämän asian käsittelyn aikana.
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Kaupunginvaltuusto, 10.10.2022, § 148

Kaupunginhallitus käsitteli asiaa kokouksessaan 26.9.2022 § 557.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely on historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto päättää, että Isomäen palloiluhallin rakennushanketta ei 
keskeytetä, koska rakennushanke on edennyt kaupunginvaltuuston päätöksen ja 
hyväksyttyjen suunnitelmien mukaisesti, kilpailutus on suoritettu EU-hankintaa 
koskevien säännösten mukaisesti ja kaikki tässä vaiheessa saadut tarjoukset ovat 
alittaneet kaupunginvaltuuston päätöksen mukaisen kattohinnan.

Äänestykset
Valtuutettu Milka Tommila teki valtuutettu Mikael Ropon kannattamana seuraavan 
muutosehdotuksen: ”Esitämme hankkeen keskeyttämistä taloudellisen tilanteen ja 
puutteellisen tarveselvityksen perusteella sekä muutokset ja epävarmuus 
markkinoilla”. 1. varapuheenjohtaja Jyrki Levonen kannatti pohjaehdotusta. Asiassa 
suoritetaan äänestys. JAA: Pohjaehdotus EI: Valtuutettu Milka Tommilan tekemä ja 
valtuutettu Mikael Ropon kannattama muutosehdotus: ”Esitämme hankkeen 
keskeyttämistä taloudellisen tilanteen ja puutteellisen tarveselvityksen perusteella 
sekä muutokset ja epävarmuus markkinoilla.”

Jaa
Tuomas Koivisto
Arto Nurmi
Kimmo Hohkala
Ismo Läntinen
Neea Kähkönen
Reetta Vähätalo-Amhdak
Tiina Puska
Sinikka Alenius
Jarno Joensuu
Mika Tuhkanen
Arja Laulainen
Petri Huru
Ari Nordström
Heidi Sakari
Jyrki Levonen
Sonja Myllykoski
Etta Peltola
Timo Aro
Kaarina Ranne
Martti Lundén
Diana Bergroth-Lampinen
Krista Kiuru
Anssi Salmi
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Aila Haikkonen
Laura Pullinen
Tiina Stenman
Marianne Ostamo
Ei
Raisa Ranta
Milka Tommila
Petri Lahtinen
Niko Viinamäki
Juha Kantola
Matti Välimäki
Mikko Pakkasela
Mikael Ropo
Henna Kyhä
Emmastiina Hesso
Antero Kivelä
Raija Koskiranta
Marketta Juntunen
Tapio Huhtanen
Hanna Sinisalmi
Hanna Raitakari
Jaakko Jäntti
Heikki Santavuo
Jani-Petteri Pajukoski
Juha Joutsenlahti
Christa Lahto
Nelly Pitkänen
Markku Tanttinen
Sanna Grönmark
Bia Kaski
Simo Korpela
Markus Halminen
Viliina Välimäki
Mika Aho
Helvi Walli
Jussi Ihamäki
Mari Kaunistola

Kokouskäsittely
Merkitään, että kaupunginvaltuusto kuuli liikunta- ja nuorisoyksikön päällikkö Petteri 
Lahden alustuksen asiasta.

Merkitään, että valtuutettu Anttivesa Knuuttila poistui kokouksesta tämän asiakohdan 
käsittelyn aikana kello 19.35.

Merkitään, että varavaltuutettu Helvi Walli saapui kokoukseen tämän asiakohdan 
käsittelyn aikana kello 19.35.

Valtuutettu Milka Tommila teki valtuutettu Mikael Ropon kannattamana seuraavan 
muutosehdotuksen: ”Esitämme hankkeen keskeyttämistä taloudellisen tilanteen ja 
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puutteellisen tarveselvityksen perusteella sekä muutokset ja epävarmuus 
markkinoilla”.

1. varapuheenjohtaja Jyrki Levonen kannatti pohjaehdotusta.

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun kuluessa on tehty kannatettu muutosehdotus 
ja koska on kannatettu myös pohjaehdotusta, niin asiasta on äänestettävä.

Kaupunginvaltuusto hyväksyi seuraavan äänestysehdotuksen:

JAA: Pohjaehdotus

EI: Valtuutettu Milka Tommilan tekemä ja valtuutettu Mikael Ropon kannattama 
muutosehdotus: ”Esitämme hankkeen keskeyttämistä taloudellisen tilanteen ja 
puutteellisen tarveselvityksen perusteella sekä muutokset ja epävarmuus 
markkinoilla.”

Äänestyksessä annettiin 27 JAA-ääntä ja 32 EI-ääntä, ei tyhjiä.

Äänin 27-32 muutosehdotus hyväksyttiin.

Vasemmistoliiton Porin valtuustoryhmä jätti asiassa seuraavan toivomusponnen: ” 
Esitämme urheilutalon peruskorjauksen aloittamista viiveettä, olemassa olevien 
suunnitelmien pohjalta ja kustannusten lisäämistä talousarvioon palloiluhallin tilalle 
sekä nykyisen kulutason huomioimista urheilutalon peruskorjauksen suunnitelman 
päivityksessä.”

Valtuutettu Arto Nurmi jätti asiassa eriävän mielipiteen: ”Kaltoin kohdelluksi tulleiksi 
itsensä kokeville yrityksille sääntely tarjoaa erilaisia oikeussuojakeinoja, kuten 
mahdollisuuden valittaa viranomaisen ratkaisuista markkinaoikeuteen. 
Rakennushanke on edennyt kaupunginvaltuuston päätöksen ja hyväksyttyjen 
suunnitelmien mukaisesti, kilpailutus on suoritettu EU-hankintaa koskevien 
säännösten mukaisesti ja kaikki tässä vaiheessa saadut tarjoukset ovat alittaneet 
kaupunginvaltuuston päätöksen mukaisen kattohinnan. Kaupungin taloustilanteessa 
ei ole osoitettu tapahtuneen sellaisia muutoksia, että vuoden 2022 talousarvioon 
puuttuminen kesken hankinnan kilpailutuksen olisi millään tavalla perusteltua.”

Jyrki Levonen, Jarno Joensuu, Sonja Myllykoski, Sinikka Alenius, Kimmo Hohkala, Tiina 
Puska, Ari Nordström, Tuomas Koivisto, Neea Kähkönen, Krista Kiuru, Diana Bergroth-
Lampinen, Arja Laulainen, Martti Lunden, Laura Pullinen, Timo Aro, Reetta Vähätalo-
Amhdak, Mika Tuhkanen, Kaarina Ranne, Aila Haikkonen, Petri Huru, Ismo Läntinen, 
Heidi Sakari, Etta Peltola, Marianne Ostamo, Anssi Salmi ja Tiina Stenman jättivät 
asiassa eriävän mielipiteen, jossa he totesivat, että yhtyvät Arto Nurmen eriävän 
mielipiteen perusteluihin.

Päätös
Äänin 27-32 muutosehdotus hyväksyttiin.

Kaupunginvaltuusto päätti lähettää kaupunginhallitukselle valtuuston 
päätösten täytäntöönpanon yhteydessä käsiteltäväksi Vasemmistoliiton Porin 
valtuustoryhmän jättämän seuraavan toivomusponnen: ” Esitämme urheilutalon 
peruskorjauksen aloittamista viiveettä, olemassa olevien suunnitelmien pohjalta ja 
kustannusten lisäämistä talousarvioon palloiluhallin tilalle sekä nykyisen kulutason 
huomioimista urheilutalon peruskorjauksen suunnitelman päivityksessä.”
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_______

Merkitään, että valtuutettu Matti Välimäki poistui kokouksesta tämän asiakohdan 
käsittelyn jälkeen kello 20.55.

Merkitään, että varavaltuutettu Antti Lehtonen saapui kokoukseen tämän asiakohdan 
käsittelyn jälkeen kello 20.55.

Merkitään, että Jari Hakala poistui kokouksesta tämän asiakohdan käsittelyn jälkeen 
kello 20.55.

Eriävä mielipide
Valtuutettu Arto Nurmi jätti asiassa eriävän mielipiteen: ”Kaltoin kohdelluksi tulleiksi 
itsensä kokeville yrityksille sääntely tarjoaa erilaisia oikeussuojakeinoja, kuten 
mahdollisuuden valittaa viranomaisen ratkaisuista markkinaoikeuteen. 
Rakennushanke on edennyt kaupunginvaltuuston päätöksen ja hyväksyttyjen 
suunnitelmien mukaisesti, kilpailutus on suoritettu EU-hankintaa koskevien 
säännösten mukaisesti ja kaikki tässä vaiheessa saadut tarjoukset ovat alittaneet 
kaupunginvaltuuston päätöksen mukaisen kattohinnan. Kaupungin taloustilanteessa 
ei ole osoitettu tapahtuneen sellaisia muutoksia, että vuoden 2022 talousarvioon 
puuttuminen kesken hankinnan kilpailutuksen olisi millään tavalla perusteltua.”

Jyrki Levonen, Jarno Joensuu, Sonja Myllykoski, Sinikka Alenius, Kimmo Hohkala, Tiina 
Puska, Ari Nordström, Tuomas Koivisto, Neea Kähkönen, Krista Kiuru, Diana Bergroth-
Lampinen, Arja Laulainen, Martti Lunden, Laura Pullinen, Timo Aro, Reetta Vähätalo-
Amhdak, Mika Tuhkanen, Kaarina Ranne, Aila Haikkonen, Petri Huru, Ismo Läntinen, 
Heidi Sakari, Etta Peltola, Marianne Ostamo, Anssi Salmi ja Tiina Stenman jättivät 
asiassa eriävän mielipiteen ja totesivat, että yhtyvät Arto Nurmen eriävän mielipiteen 
perusteluihin.

Tiedoksi
Tekninen toimiala, kaupunginhallitus
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Tarkastuslautakunta, § 38,10.05.2022
Kaupunginvaltuusto, § 68,30.05.2022
Kaupunginhallitus, § 437,27.06.2022
Kaupunginhallitus, § 586,03.10.2022
Kaupunginvaltuusto, § 149, 10.10.2022

§ 149
Vuoden 2021 arviointikertomus

PRIDno-2022-2345

Tarkastuslautakunta, 10.05.2022, § 38

Valmistelijat / lisätiedot:
Niko Poskiparta
niko.poskiparta@pori.fi
tarkastusjohtaja

Tarkastuslautakunnan on kuntalain 121 §:n mukaan valmisteltava valtuuston 
päätettävät hallinnon ja talouden tarkastusta koskevat asiat sekä arvioitava, ovatko 
valtuuston asettamat toiminnalliset ja taloudelliset tavoitteet kunnassa ja 
kuntakonsernissa toteutuneet. Tarkastuslautakunnan tulee arvioida talouden 
tasapainotuksen toteutumista tilikaudella sekä voimassa olevan taloussuunnitelman 
riittävyyttä, jos kunnan taseessa on kattamatonta alijäämää.

Tarkastuslautakunnan tehtäviin kuuluu myös muun muassa huolehtia kunnan ja sen 
tytäryhteisöjen tarkastuksen yhteensovittamisesta sekä kiinnittää huomiota 
kaupungin toiminnan, toimintatapojen ja palvelujen järjestämisen tuloksellisuuteen ja 
tarkoituksenmukaisuuteen.

Kuntalain mukaisesti tarkastuslautakunnan tulee antaa kultakin vuodelta 
arviointikertomus, jossa esitetään arvioinnin tulokset. Arviointikertomus käsitellään 
kaupunginvaltuustossa tilinpäätöksen yhteydessä. Kuntalain 121.5 §:n mukaan 
kaupunginhallituksen tulee antaa valtuustolle lausunto toimenpiteistä, joihin 
arviointikertomus antaa aihetta.

Esitys vuoden 2021 arviointikertomukseksi on esityslistan liitteenä.

Arviointikertomus tulee julkiseksi, kun tarkastuslautakunta on sen hyväksynyt 
ja se on valmis käyttötarkoitukseensa (Laki viranomaisen toiminnan 
julkisuudesta 24 §:n 15 kohta).

Arviointikertomus tulee julkiseksi 24.5.2022, jolloin arviointikertomus 
on saatavilla kaupungin verkkosivuilta.

Ehdotus
Esittelijä: Niko Poskiparta, tarkastusjohtaja

Tarkastuslautakunta päättää hyväksyä arviointikertomuksen.

Tarkastuslautakunta oikeuttaa tarkastustoimiston tekemään arviointikertomukseen 
teknisluonteisia korjauksia ja tarkistuksia.

Tarkastuslautakunta päättää edelleen esittää kaupunginvaltuustolle, että
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tarkastuslautakunnan arviointikertomus vuodelta 2021 merkitään tiedoksi
kaupunginvaltuusto päättää lähettää arviointikertomuksen 
kaupunginhallitukselle tarvittavia toimenpiteitä varten ja
velvoittaa kaupunginhallituksen tuomaan lokakuun 2022 loppuun mennessä 
kaupunginvaltuustolle kuntalain 121.5 § mukaisen lausunnon.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginvaltuusto, 30.05.2022, § 68

Liitteet
1 Arviointikertomus 2021

Tarkastuslautakunta päätti kokouksessaan 10.5.2022 § 38 hyväksyä vuoden 
2021 arviointikertomuksen.

Arviointikertomus on julkaistu 24.5.2022.

Ehdotus

Tarkastuslautakunnan päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto päättää:

merkitä tarkastuslautakunnan arviointikertomuksen vuodelta 2021 tiedoksi
lähettää arviointikertomuksen kaupunginhallitukselle tarvittavia toimenpiteitä 
varten ja velvoittaa kaupunginhallituksen tuomaan lokakuun 2022 loppuun 
mennessä kaupunginvaltuustolle kuntalain 121.5 § mukaisen lausunnon.

Kokouskäsittely
Kaupunginvaltuusto kuuli tarkastuslautakunnan puheenjohtaja Mika Tuhkasen 
alustuksen asiasta.

Kaupunginvaltuusto kuuli kaupunginhallituksen puheenjohtaja Arja Laulaisen 
puheenvuoron arviointikertomuksesta.

Merkitään, että valtuutettu Martti Lundén poistui tämän asiakohdan käsittelyn aikana 
kello 18.45.

Merkitään, että varavaltuutettu Sami Hietaharju saapui kokoukseen kello 18.46.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti:

merkitä tarkastuslautakunnan arviointikertomuksen vuodelta 2021 tiedoksi
lähettää arviointikertomuksen kaupunginhallitukselle tarvittavia toimenpiteitä 
varten ja velvoittaa kaupunginhallituksen tuomaan lokakuun 2022 loppuun 
mennessä kaupunginvaltuustolle kuntalain 121.5 § mukaisen lausunnon.

Kaupunginhallitus, 27.06.2022, § 437
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Valmistelijat / lisätiedot:
Tuomas Hatanpää
tuomas.hatanpaa@pori.fi
talous- ja hallintojohtaja

Liitteet
1 Arviointikertomus_2021_lausunnot

Kaupunginvaltuusto päätti kokouksessa 30.5.2022 §68 merkitä tarkastuslautakunnan 
arviointikertomuksen vuodelta 2021 tiedoksi ja lähetti arviointikertomuksen 
kaupunginhallitukselle tarvittavia toimenpiteitä varten ja velvoitti 
kaupunginhallituksen tuomaan lokakuun 2022 loppuun mennessä 
kaupunginvaltuustolle kuntalain 121.5 § mukaisen lausunnon.

Lausunnon laatimista varten kaupunginhallitus pyytää seuraavia viranhaltijoita 
antamaan oman lausuntonsa arviointikertomuksessa mainituista asioista.  Lausunnon 
antajat on lisätty liitteenä olevaan arviointikertomukseen lausunnon antamista 
edellyttäviin kohtiin keltaisella alleviivattuna:

Koska lausuntojen perusteella laaditaan kaupunginhallituksen lausunto, joka tulee 
sisältämään toimenpiteiden vastuuttamisen ja aikataulutuksen, tulee viranhaltijoiden 
lausunnoissa kiinnittää näihin seikkoihin erityishuomio. Lausunnon antajan tulee 
lausunnossaan ottaa siis kantaa, millä aikataululla korjaava toimenpide voidaan 
toteuttaa, mikä on toimenpiteestä vastaava taho, vaatiiko toimenpide lisäyksiä 
talousarvion määrärahoihin ja sisältyykö toimenpiteen toteuttamiseen riskejä tai 
epävarmuustekijöitä. 

Arviointikertomuksen 2021 jatkotoimenpiteet: Konsernipalvelut/ Outi Karinharju, 
Konsernipalvelut/ Tomi Lähteenmäki, Konsernipalvelut/Tuomas Hatanpää, 
Konsernipalvelut/ Jouni Lampinen, Konsernipalvelut / Timo Jauhiainen, Sivistystoimiala 
/ Esa Kohtamäki, Elinvoima- ja ympäristötoimiala Jouko Hautamäki, Perusturva / Sanna 
Mustajoki.,

Taloudelliset ja toiminnalliset tavoitteet: Konsernipalvelut/Tuomas Hatanpää, 
Palveluliikelaitos Jani Sundell.

Kaupunkikonserni: Konsernipalvelut / Jouni Lampinen

Muut havainnot: Konsernipalvelut/ Tomi Lähteenmäki, Konsernipalvelut/ Jouni 
Lampinen, Konsernipalvelut / Tuomas Hatanpää, Konsernipalvelut / Sanna Närä, 
Elinvoima- ja ympäristötoimiala / Jouko Hautamäki, Sivistystoimiala / Esa Kohtamäki.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää pyytää esittelytekstissä mainituilta tahoilta lausunnot 
vuoden 2021 arviointikertomuksesta. Lausunnot tulee toimittaa talous- ja 
hallintojohtaja Tuomas Hatanpäälle 16.9.2022 mennessä.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginhallitus, 03.10.2022, § 586

Valmistelijat / lisätiedot:
Tuomas Hatanpää
tuomas.hatanpaa@pori.fi
talous- ja hallintojohtaja

Liitteet
1 Kaupunginhallituksen lausunto arviointikertomuksesta 2021

Kaupunginvaltuusto päätti kokouksessa 30.5.2022 § 68 merkitä tarkastuslautakunnan 
arviointikertomuksen vuodelta 2021 tiedoksi ja lähetti arviointikertomuksen 
kaupunginhallitukselle tarvittavia toimenpiteitä varten ja velvoitti 
kaupunginhallituksen tuomaan lokakuun 2022 loppuun mennessä 
kaupunginvaltuustolle kuntalain 121.5 § mukaisen lausunnon.

Lausunnon laatimista varten kaupunginhallitus on 27.6.2022 § 437 pyytänyt nimettyjä 
viranhaltijoita antamaan omat lausuntonsa arviointikertomuksessa mainituista 
asioista.  Lausuntojen perusteella on laadittu kuntalain 121.5 § mukainen 
kaupunginhallituksen lausunto kaupunginvaltuustolle. 

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää antaa tarkastuslautakunnan vuoden 2021 
arvointikertomuksesta liitteenä olevan lausunnon kaupunginvaltuustolle.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus antoi evästystä arviointikertomukseen ja valtuutti vs. 
kaupunginjohtajan tekemään tarvittavat muutokset.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 10.10.2022, § 149

Liitteet
1 Kaupunginhallituksen lausunto arviointikertomuksesta 2021 03102022

Kaupunginvaltuusto päätti kokouksessa 30.5.2022 § 68 merkitä tarkastuslautakunnan 
arviointikertomuksen vuodelta 2021 tiedoksi ja lähetti arviointikertomuksen 
kaupunginhallitukselle tarvittavia toimenpiteitä varten ja velvoitti 
kaupunginhallituksen tuomaan lokakuun 2022 loppuun mennessä 
kaupunginvaltuustolle kuntalain 121.5 § mukaisen lausunnon.

Lausunnon laatimista varten kaupunginhallitus on 27.6.2022 § 437 pyytänyt nimettyjä 
viranhaltijoita antamaan omat lausuntonsa arviointikertomuksessa mainituista 
asioista.  Lausuntojen perusteella on laadittu kuntalain 121.5 § mukainen 
kaupunginhallituksen lausunto kaupunginvaltuustolle. 
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Kaupunginhallitus käsitteli lausuntoa kokouksessaan 3.10.2022 § 586.

Asian esittely ja käsittely on historiatiedoissa. Lausunto on liitteenä.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tiedoksi kaupunginhallituksen tarkastuslautakunnan 
vuoden 2021 arvointikertomuksesta antaman lausunnon.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.

Tiedoksi
Tarkastuslautakunta
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Tarkastuslautakunta, § 62,27.09.2022
Kaupunginvaltuusto, § 150, 10.10.2022

§ 150
Sidonnaisuusilmoitukset

PRIDno-2019-4404

Tarkastuslautakunta, 27.09.2022, § 62

Valmistelijat / lisätiedot:
Niko Poskiparta
niko.poskiparta@pori.fi
tarkastusjohtaja

Kunnan luottamushenkilön ja viranhaltijan on kuntalain 84 §:n mukaisesti tehtävä 
sidonnaisuusilmoitus johtotehtävistään sekä luottamustoimistaan elinkeinotoimintaa 
harjoittavissa yhdistyksissä ja muissa yhteisöissä, merkittävästä varallisuudestaan 
sekä muista sidonnaisuuksista, joilla voi olla merkitystä luottamus- ja virkatehtävien 
hoitamisessa.

Velvollisuus ilmoittaa sidonnaisuuksista koskee kaupunginhallituksen ja maankäyttö- 
ja rakennuslaissa (132/1999) tarkoitettuja tehtäviä hoitavien toimielinten jäseniä, 
valtuuston ja lautakuntien puheenjohtajia ja varanpuheenjohtajia, kaupunginjohtajaa 
sekä kaupunginhallituksen ja lautakuntien esittelijöitä. Ilmoitus on tehtävä kahden 
kuukauden kuluessa siitä, kun henkilö on tehtäväänsä valittu. Henkilön on myös 
ilmoitettava viivytyksettä sidonnaisuuksissa tapahtuneet muutokset.

Kunnan on pidettävä sidonnaisuuksista rekisteriä yleisessä tietoverkossa, jollei 
salassapitoa koskevista säännöksistä muuta johdu. Ilmoitusvelvollisuuden piiriin 
kuuluvan luottamustoimen tai tehtävän päättyessä henkilöä koskevat tiedot on 
poistettava rekisteristä ja tietoverkosta.

Sidonnaisuusrekisterin vastuuhenkilöt ovat tarkastuslautakunnan 14.9.2021 § 59 
tekemän päätöksen mukaisesti pyytäneet sidonnaisuusilmoitukset Porin kaupungin 
ilmoitusvelvollisilta luottamushenkilöiltä ja viranhaltijoilta.

Uusia ilmoitusvelvollisia on pyydetty toimittamaan sidonnaisuusilmoitukset 
ja eronneiden tiedot on poistettu julkisuudesta kaupunginvaltuuston päätöksen 
tiedoksi saannin jälkeen.

Sidonnaisuusilmoitusten ajantasainen, julkaistu versio on nähtävillä 
osoitteesta: https://pori.sidonnaisuusrekisteri.fi/

Liite: Sidonnaisuusilmoituskooste 20.9.2022 (Ei vielä julkinen, Kuntalaki 29 §, Ei 
verkkojulkinen, sisältää henkilötietoja)

Ehdotus
Esittelijä: Niko Poskiparta, tarkastusjohtaja

Tarkastuslautakunta päättää

merkitä tiedoksi tarkastustoimessa suoritetut toimenpiteet
hyväksyä 20.9.2022 päivätyn sidonnaisuusilmoituskoosteen ja
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saattaa sen kaupunginvaltuustolle tiedoksi.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginvaltuusto, 10.10.2022, § 150

Liitteet
1 Ei verkkojulkinen, Sidonnaisuusilmoituskooste Pori 20-09-2022
Verkkojulkisuus rajoitettu, Julkinen, ei verkkojulkinen, sisältää henkilötietoja (JulkL § 16 
mom. 3)

Tarkastuslautakunta käsitteli kokouksessaan 27.9.2022 62 §:ssä 
sidonnaisuusilmoituksissa tapahtuneita muutoksia.

Asian aikaisempi käsittely ilmenee historiatiedoista.

Liitteenä oleva sidonnaisuusilmoituskooste rekisterin 19.9.2022 tilanteesta (Ei 
verkkojulkinen - sisältää henkilötietoja, kuntalaki 29 §).

Sidonnaisuusilmoitusten ajantasainen, julkaistu versio on nähtävillä 
osoitteesta: https://pori.sidonnaisuusrekisteri.fi/

Ehdotus

Tarkastuslautakunnan päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee 19.9.2022 päivätyn sidonnaisuusilmoituskoosteen 
tiedoksi.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.

Tiedoksi
Tarkastuslautakunta
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Kaupunginhallitus, § 584,03.10.2022
Kaupunginvaltuusto, § 151, 10.10.2022

§ 151
Eroanomus luottamustehtävistä, varavaltuutettu, Elinvoima- ja ympäristölautakunta ja 
Porin Palveluliikelaitoksen johtokunta

PRIDno-2022-4995

Kaupunginhallitus, 03.10.2022, § 584

Valmistelijat / lisätiedot:
Kari Nummi
kari.nummi@pori.fi
controller, talousyksikkö

Sanni Karhu on jättänyt eroanomuksen paikkakunnalta muuton takia elinvoima- ja 
ympäristölautakunnan varajäsenen ja Porin Palveluliikelaitoksen johtokunnan 
varajäsenen tehtävästä.

Kuntalain 70 §:n mukaan luottamustoimesta voi erota pätevästä syystä. Eron 
myöntämisestä päättää luottamushenkilön valinnut toimielin. 

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto:

myöntää Sanni Karhulle eron elinvoima- ja ympäristölautakunnan varajäsenen 
tehtävästä
valitsee Sanni Karhun tilalle elinvoima- ja ympäristölautakunnan uuden 
varajäsenen
myöntää Sanni Karhulle eron Porin palveluliikelaitoksen johtokunnan 
varajäsenen tehtävästä
valitsee Sanni Karhun tilalle Porin palveluliikelaitoksenjohtokuntaan uuden 
varajäsenen.

Pöytäkirja tämän asiakohdan kohdalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 10.10.2022, § 151

Kaupunginhallitus käsitteli asian kokouksessaan 3.10.2022 § 584.

Asian esittely ja käsittely on historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:
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Kaupunginvaltuusto päättää:

myöntää Sanni Karhulle eron elinvoima- ja ympäristölautakunnan varajäsenen 
tehtävästä
valitsee Sanni Karhun tilalle elinvoima- ja ympäristölautakuntaan uuden 
varajäsenen
myöntää Sanni Karhulle eron Porin palveluliikelaitoksen johtokunnan 
varajäsenen tehtävästä
valitsee Sanni Karhun tilalle Porin palveluliikelaitoksenjohtokuntaan uuden 
varajäsenen.

Kokouskäsittely
1. varapuheenjohtaja Jyrki Levonen ehdotti, että elinvoima- ja ympäristölautakuntaan 
uudeksi varajäseneksi valitaan Erja Järvinen.

1. varapuheenjohtaja Jyrki Levonen ehdotti, että Porin palveluliikelaitoksen 
johtokuntaan uudeksi varajäseneksi valitaan Erja Järvinen.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti:

myöntää Sanni Karhulle eron elinvoima- ja ympäristölautakunnan varajäsenen 
tehtävästä
valita Sanni Karhun tilalle elinvoima- ja ympäristölautakuntaan uudeksi 
varajäseneksi Erja Järvisen
myöntää Sanni Karhulle eron Porin palveluliikelaitoksen johtokunnan 
varajäsenen tehtävästä
valita Sanni Karhun tilalle Porin palveluliikelaitoksenjohtokuntaan uudeksi 
varajäseneksi Erja Järvisen.

Tiedoksi
Nimetyt henkilöt, hallintoyksikkö/LUMU-tiimi, elinvoima- ja ympäristölautakunta, Porin 
Palveluliikelaitoksen johtokunta, Aapeli-tuki/käyttäjähallinta, ICT-yksikkö/Helpdesk, 
tarkastustoimi, viestintäyksikkö
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Kaupunginhallitus, § 585,03.10.2022
Kaupunginvaltuusto, § 152, 10.10.2022

§ 152
Muutos Ulvilan edustajaan perusturvalautakunnan kokoonpanossa

PRIDno-2022-5221

Kaupunginhallitus, 03.10.2022, § 585

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Liitteet
1 Ulvilan valtuuston 19.9.2022 pöytäkirjan ote §37

Porin kaupungin hallintosäännön 11 §:n mukaan Porin kaupungin, Ulvilan kaupungin 
ja Merikarvian kunnan yhteisessä perusturvalautakunnassa on 18 jäsentä. 
Vastuukunta Pori valitsee lautakuntaan 13 jäsentä, Ulvilan kaupunki 3 jäsentä ja 
Merikarvian kunta 2 jäsentä. Jokaisella jäsenellä on henkilökohtainen varajäsen. 
Valtuusto valitsee lautakunnan puheenjohtajan ja varapuheenjohtajan
/varapuheenjohtajat yhteistä lautakuntaa koskevan sopimuksen asianomaisen 
määräyksen mukaisesti.

Ulvilan kaupunginvaltuusto on kokouksessaan 19.9.2022 § 37 päättänyt myöntää 
Harri Hurstille eron perusturvalautakunnan varajäsenyydestä ja valita Porin 
perusturvalautakunnan varajäseneksi Raija Hellsbergin jäljellä olevaksi toimikaudeksi. 

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto 
merkitsee asian tiedoksi.

Pöytäkirja tämän asiakohdan osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

___________________

Merkitään että Mika Aho ja Heidi Sakari poistuivat kokouksesta kello 15.38 tämän 
asian käsittelyn jälkeen.

Merkitään, että Sinikka Alenius, Jari Hakala, Bia Kaski, Arto Nurmi ja Laura Pullinen 
saapuivat kokoukseen tämän asian käsittelyn jälkeen.
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Kaupunginvaltuusto, 10.10.2022, § 152

Liitteet
1 Alkuperäinen, Ulvilan valtuuston 19.9.2022 pöytäkirjan ote §37
Verkkojulkisuus rajoitettu, Julkinen, ei verkkojulkinen, sisältää henkilötietoja (JulkL § 16 
mom. 3)
2 Ulvilan valtuuston 19.9.2022 pöytäkirjan ote §37

Kaupunginhallitus käsitteli asian kokouksessaan 3.10.2022 § 585.

Asian esittely ja käsittely on historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee asian tiedoksi.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.

Tiedoksi
Hallintoyksikkö/LUMU-tiimi, perusturvalautakunta, Aapeli-tuki/käyttäjähallinta, ICT-
yksikkö/Helpdesk, tarkastustoimi, viestintäyksikkö
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Kaupunginvaltuusto, § 22,31.01.2022
Sivistyslautakunta, § 132,26.04.2022
Sivistyslautakunta, § 169,10.05.2022
Tekninen lautakunta, § 161,20.09.2022
Kaupunginhallitus, § 587,03.10.2022
Kaupunginvaltuusto, § 153, 10.10.2022

§ 153
Enäjärven koulun kentän muuttaminen nykyaikaiseksi lähiliikuntapaikaksi, valtuustoaloite, 
useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja Mika Aho

PRIDno-2022-646

Kaupunginvaltuusto, 31.01.2022, § 22

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja Mika Aho jättivät valtuuston 
kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"Valtuustoaloite Enäjärven koulun kentän muuttaminen nykyaikaiseksi 
lähiliikuntapaikaksi.

Enäjärven koulun vieressä oleva kenttä on kunnoltaan päässyt rapistumaan huonoon 
kuntoon. Kentällä sijaitsee nykyisin jääkiekkokaukalo, hiekkakenttä ja pieni kuntopolku 
viereisellä metsäsaarekkeella.

Jääkiekkokaukalo on päässyt rapistumaan niin huonoon kuntoon, että se on jopa 
turvallisuusriski luistelijoille ja kaukalon suojaverkot eivät enää suojaa kaukalon 
ulkopuolella luistelijoita, eikä kaukalon läheisyyteen parkkeerattavia autoja. Talvisin 
kaukalo ja kaukalon vieressä oleva kenttä jäädytetään ja siinä käy päivittäin paljon 
luistelijoita taaperosta vaariin.

Hiekkakenttä on päässyt kulumaan monesta eri syystä sellaiseksi, että kesällä 
pienelläkin sateella siitä tulee lähinnä kurakenttä. Esimerkiksi minkäänlaista 
yleisurheilumahdollisuutta kentällä ei enää juurikaan ole, edes koululaisten käyttöön.

Viereiseen metsäsaarekkeeseen rakennettiin pieni kuntopolku, mutta senkin kunto on 
jo päässyt rapistumaan.

Enäjärven koulun kentälle voisi perustaa ympärivuotiseen käyttöön soveltuvan kaikille 
suunnatun lähiliikuntapaikan korvaamalla kaukalon esimerkiksi monitoimikaukalolla, 
minkä voisi talvella jäädyttää ja kesällä käyttää esimerkiksi koripallon taikka 
kaukalojalkapallon pelaamiseen. Kentälle mahtuisi lisäksi myös ulkokuntosali ja vaikka 
leikkipaikka perheen pienemmille. Uudistuksessa tulee huomioida myös se, että 
talvisin kaukalon viereen voidaan jäädyttää luistelualue muille kuin kaukalossa 
luisteleville ja kiekkoileville. Avoimelle kentän osalle tulisi myös järjestää esimerkiksi 
koululiikuntaan sopivaa aluetta, yleisurheilulajien, palloilulajien taikka muiden 
koululiikuntamuotojen suorittamiseen kesä aikana.

Kuntopolkua tulisi samalla myös kunnostaa asianmukaiseksi.
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Alue tulisi myös turvallisuuden ja kunnossapysymisen vuoksi tehdä sellaiseksi, että 
sinne ei pääse esimerkiksi autolla taikka muilla moottoriliikennevälineillä. Kentän ja 
koulun väliin mahtuu / jo on pieni parkkipaikka. Parkkipaikka tulisi kuitenkin 
kunnostaa ja tehdä se selkeämmäksi esimerkiksi opastein.

Vastaavanlaisia pieniä lähiliikuntapaikkoja on jo tehty Porin keskustan lähialueille 
useita ja nyt olisi jo aika tehdä sellainen ensimmäinen hieman kauemmaksikin 
keskustasta.

Porissa 31.01.2022

Mika Aho

Kaupunginvaltuutettu, Vas

Muut allekirjoittajat:

Tapio Furuholm, vas

Raisa Ranta, vas

Emmastiina Hesso, vas"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Sivistyslautakunta, 26.04.2022, § 132

Valmistelijat / lisätiedot:
Petteri Lahti
petteri.lahti@pori.fi
yksikön päällikkö, liikunta- ja nuorisoyksikkö

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja Mika Aho jättivät valtuuston 
kokouksessa 31.1.2022 § 22 valtuustoaloitteen Enäjärven koulun kentän 
muuttamisesta nykyaikaiseksi lähiliikuntapaikaksi. Valtuustoaloite on luettavissa 
historiatiedoista.

Kaupunginhallitus päätti pyytää kokouksessaan 7.2.2022 § 
70 aloitteesta sivistyslautakunnan ja teknisen lautakunnan lausunnot 
30.4.2022 mennessä.

Sivistyslautakunnan lausunto:

Aloitteessa tuodaan esille turvallisen ja toimivan liikuntaympäristön merkitystä alueen 
viihtyvyydelle ja alueen asukkaiden liikkumiselle. Asukkaiden fyysisen aktiivisuuden 
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edistäminen on tärkeä osa kunnan ennaltaehkäisevää hyvinvointityötä. Erityisesti 
lasten, nuorten ja lapsiperheiden liikkumisen edistämisellä on kauaskantoisia 
vaikutuksia.

Liikuntapaikkojen käyttö koostuu kahdenlaisesta käytöstä, organisoidusta 
urheiluseurakäytöstä sekä kaupunkilaisten omatoimisesta liikkumisesta. Ulkoliikunta-
alueilla on suuri merkitys kaupunkilaisten omatoimisen liikkumisen mahdollistajana. 
Lähiliikuntapaikat ovat monikäyttöisiä, luovasti toteutettuja ja ympäristöön sopeutuvia 
alueita, joissa voi käydä liikkumassa pääasiassa vapaasti, ilman varauksia tai muita 
rajoituksia ja ne tarjoavat mahdollisuuden liikkua monipuolisesti yksin, perheen 
kanssa tai kaveripiirissä. Lähiliikuntapaikan varusteluun kuuluu usein monipuolista 
käyttöä mahdollistava kaukalo. Lähiliikuntapaikat sijaitsevat usein koulujen 
yhteydessä tai läheisyydessä, jotta ne palvelevat myös koulupäivän aikaista käyttöä. 
Liikunnalliseen elämäntapaan kannustaminen kuuluu olennaisena osana 
koulupäivään sekä opetuksen että omatoimisen liikkumisen mahdollistamisen 
muodossa. Meri-Porin alueella sijaitsee ennestään kaksi varustelultaan 
lähiliikuntapaikaksi luonnehdittavaa liikkumisympäristöä, toinen Meri-Porin 
yhtenäiskoulun ja toinen Kyläsaaren koulun yhteydessä.  

Kaupunginvaltuusto käsitteli kokouksessaan 15.6.2020 § 83 Porin päivitettyä 
palveluverkkouudistusta 2020. Vuonna 2019 tehdystä palveluverkkopäätöksestä 
poiketen, Enäjärven koulun peruskorjaus päätettiin jättää toteuttamatta. Enäjärven 
koulu toimii koulukäytössä toistaiseksi, mikä on hyvä huomioida myös 
lähiliikuntapaikan varustelua suunniteltaessa. Lähiliikuntapaikkojen 
sijoittuminen koulujen yhteyteen helpottaa myös niiden valvontaa, sillä kokonaan 
valvomaton lähiliikuntapaikka saattaa vetää puoleensa myös ilkivaltaa. 

Sivistyslautakunta yhtyy aloitteeseen siltä osin, että Enäjärven koulun 
liikkumismahdollisuuksia on tarpeen kohentaa. Sivistystoimialan näkökulmasta on 
tärkeää, että liikkumisolosuhteita pystytään kehittämään siellä, missä on tarvetta. 
Tähän liittyen opetus- ja varhaiskasvatusyksiköt käyvät säännöllisesti keskustelua 
koulujen ja päiväkotien pihojen ylläpitoon käytettävien määrärahojen 
kohdentamisesta. Aloitteen mahdolliseen edistämiseen tulee varautua 
talousarviovalmistelun yhteydessä. Käytännön suunnittelu ja toteutus tapahtuu 
teknisen toimialan toimesta, mutta myös sivistystoimialan edustajien (opetusyksikkö 
sekä liikunta- ja nuorisoyksikkö) tulee olla mukana jo tehtävien toimenpiteiden 
suunnittelusta lähtien.  

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää antaa oheisen lausunnon valtuustoaloitteesta 
kaupunginhallitukselle.

Päätös
Esittelijä poisti asian listalta.

Sivistyslautakunta, 10.05.2022, § 169

Valmistelijat / lisätiedot:
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Petteri Lahti
petteri.lahti@pori.fi
yksikön päällikkö, liikunta- ja nuorisoyksikkö

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja Mika Aho jättivät valtuuston 
kokouksessa 31.1.2022 § 22 valtuustoaloitteen Enäjärven koulun kentän 
muuttamisesta nykyaikaiseksi lähiliikuntapaikaksi. Valtuustoaloite on luettavissa 
historiatiedoista.

Kaupunginhallitus päätti pyytää kokouksessaan 7.2.2022 § 
70 aloitteesta sivistyslautakunnan ja teknisen lautakunnan lausunnot 
30.4.2022 mennessä.

Sivistyslautakunnan lausunto:

Aloitteessa tuodaan esille turvallisen ja toimivan liikuntaympäristön merkitystä alueen 
viihtyvyydelle ja alueen asukkaiden liikkumiselle. Asukkaiden fyysisen aktiivisuuden 
edistäminen on tärkeä osa kunnan ennaltaehkäisevää hyvinvointityötä. Erityisesti 
lasten, nuorten ja lapsiperheiden liikkumisen edistämisellä on kauaskantoisia 
vaikutuksia.

Liikuntapaikkojen käyttö koostuu kahdenlaisesta käytöstä, organisoidusta 
urheiluseurakäytöstä sekä kaupunkilaisten omatoimisesta liikkumisesta. 
Liikuntapaikat sijaitsevat usein koulujen ja päiväkotien läheisyydessä, mikä lisää 
osaltaan kyseisten liikuntapaikkojen käyttöä. Ulkoliikunta-alueilla on suuri merkitys 
kaupunkilaisten omatoimisen liikkumisen mahdollistajana. Lähiliikuntapaikat ovat 
monikäyttöisiä, luovasti toteutettuja ja ympäristöön sopeutuvia alueita, joissa voi 
käydä liikkumassa pääasiassa vapaasti, ilman varauksia tai muita rajoituksia ja ne 
tarjoavat mahdollisuuden liikkua monipuolisesti yksin, perheen kanssa tai 
kaveripiirissä. Lähiliikuntapaikan varusteluun kuuluu usein monipuolista käyttöä 
mahdollistava kaukalo. Lähiliikuntapaikat sijaitsevat usein koulujen yhteydessä tai 
läheisyydessä, jotta ne palvelevat myös koulupäivän aikaista käyttöä. Liikunnalliseen 
elämäntapaan kannustaminen kuuluu olennaisena osana koulupäivään sekä 
opetuksen että omatoimisen liikkumisen mahdollistamisen muodossa. Meri-Porin 
alueella sijaitsee ennestään kaksi varustelultaan lähiliikuntapaikaksi luonnehdittavaa 
liikkumisympäristöä, toinen Meri-Porin yhtenäiskoulun ja toinen Kyläsaaren koulun 
yhteydessä.  

Sivistyslautakunta yhtyy aloitteeseen siltä osin, että Enäjärven koulun alueen 
liikkumismahdollisuuksia on tarpeen kohentaa, kiinnittäen erityistä huomiota 
olosuhteiden turvallisuuteen. Aloitteessa tuodaan turvallisuusnäkökulmasta esiin 
erityisesti jääkiekkokaukalo suojaverkkoineen. Näiden kuntoa on arvioitava teknisen 
toimialan edustajien kanssa ja tehtävä sen jälkeen käyttäjäturvallisuuden edellyttämiä 
toimenpiteitä. Hiekkakenttää ja kuntopolkua koskevat kunnostustoimenpiteet on 
tarpeen toteuttaa koululaisten ja alueen asukkaiden liikkumisen edistämiseksi. 
Parkkipaikan kunnostaminen tulee arvioida samassa yhteydessä.

Sivistystoimialan näkökulmasta on tärkeää, että liikkumisolosuhteita pystytään 
kehittämään siellä, missä on tarvetta. Tähän liittyen opetus- ja varhaiskasvatusyksiköt 
käyvät säännöllisesti keskustelua koulujen ja päiväkotien pihojen ylläpitoon 
käytettävien määrärahojen kohdentamisesta. Mikäli aloitteen edistäminen edellyttää 
määrärahoja, tähän tulee varautua talousarviovalmistelun yhteydessä. Käytännön 
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suunnittelu ja toteutus tapahtuu teknisen toimialan toimesta, mutta myös 
sivistystoimialan edustajien (opetusyksikkö sekä liikunta- ja nuorisoyksikkö) tulee 
olla mukana jo tehtävien toimenpiteiden suunnittelusta lähtien.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää antaa oheisen lausunnon valtuustoaloitteesta 
kaupunginhallitukselle.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tekninen lautakunta, 20.09.2022, § 161

Valmistelijat / lisätiedot:
Timo Lehtimäki
timo.lehtimaki@pori.fi
liikuntapaikkainsinööri

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja Mika Aho jättivät valtuuston 
kokouksessa 31.1.2022 § 22 valtuustoaloitteen Enäjärven koulun kentän 
muuttamisesta nykyaikaiseksi lähiliikuntapaikaksi. Valtuustoaloite on luettavissa 
historiatiedoista.

Kaupunginhallitus päätti pyytää kokouksessaan 7.2.2022 § 
70 aloitteesta sivistyslautakunnan ja teknisen lautakunnan lausunnot 
30.4.2022 mennessä.

Teknisen toimialan lausunto:

Teknisen toimialan Infrayksikkö/liikuntapaikat vastaa nykyisen liikuntapaikkaverkoston 
kunnossapidosta resurssiensa puitteissa. Liikuntapaikkaverkostoa ja uusien 
liikuntapaikkojen perustamista tarkastellaan yhdessä sivistystoimialan liikunta- ja 
nuorisoyksikön kanssa.

Aloitteen yhteydessä tuotiin esille toivomus, että lähiliikuntapaikkoja rakennettaisiin 
myös keskustan ulkopuolelle.    

Meri-Porin alueella sijaitsee ennestään kaksi lähiliikuntapaikaksi luokiteltavaa 
liikuntapaikkakokonaisuutta, toinen Meri-Porin yhtenäiskoulun ja toinen Kyläsaaren 
koulun läheisyydessä kahden kilometrin päässä Enäjärven koululta, sekä Pihlavan 
urheilukenttä 1,5 kilometrin etäisyydellä.

Lähtökohtana tietenkin on, että koulun läheisyydessä pitää olla myös liikuntapaikka. 
Nykyinen kaukalo ja hiekkakenttä mahdollistaa joitakin pallopelejä kesällä, sekä 
talvella jääurheilun. Nykyinen jääkiekkokaukalo pidetään sellaisessa kunnossa, että 
käyttö on turvallista ja kenttää tullaan sorastamaan kuivatuksen parantamiseksi. 
Kentän läheisyydessä oleva kuntorata luonnehditaan aloitteessa rapautuneeksi, joka 
kertoo osittain myös vähäisestä käytöstä. Kuntoradalle tullaan tekemään myös 
tarpeellinen ehostus.
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Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, Toimialajohtaja

Tekninen toimiala päättää antaa oheisen lausunnon valtuustoaloitteesta 
kaupunginhallitukselle.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 03.10.2022, § 587

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja Mika Aho jättivät kaupunginvaltuuston 
kokouksessa 31.1.2022 § 22 valtuustoaloitteen koskien Enäjärven koulun kentän 
muuttamista nykyaikaiseksi lähiliikuntapaikaksi. Kaupunginvaltuusto lähetti asian 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
7.2.2022 § 70 pyytää aloitteesta teknisen lautakunnan ja sivistyslautakunnan 
lausunnot.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (sivistyslautakunnan lausunto 10.5.2022 § 169 ja 
teknisen lautakunnan lausunto 20.9.2022 § 161) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 10.10.2022, § 153

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja Mika Aho jättivät kaupunginvaltuuston 
kokouksessa 31.1.2022 § 22 valtuustoaloitteen koskien Enäjärven koulun kentän 
muuttamista nykyaikaiseksi lähiliikuntapaikaksi. Kaupunginvaltuusto lähetti asian 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
7.2.2022 § 70 pyytää aloitteesta teknisen lautakunnan ja sivistyslautakunnan 
lausunnot.

Kaupunginhallitus käsitteli asian kokouksessaan 3.10.2022 § 587.



 Porin kaupunki Pöytäkirja 8/2022 38 ( )93
Kaupunginvaltuusto 10.10.2022

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (sivistyslautakunnan lausunto 10.5.2022 § 169 ja 
teknisen lautakunnan lausunto 20.9.2022 § 161) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Kokouskäsittely
Valtuutettu Mika Aho jätti asiassa seuraavan toivomusponnen: "Tulevaisuudessa 
turvallisuuteen, ylläpitoon ja kuntoon laittamiseen annetut lupaukset pidetään. Lisäksi 
toivon, että Enäjärven koulun kenttä huomioidaan tekeillä olevassa 
liikuntapaikkaverkko selvityksessä ja mahdollisuuksien mukaan kehitetään kentän 
kesäkäyttöä."

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginvaltuusto päätti lähettää kaupunginhallitukselle valtuuston 
päätösten täytäntöönpanon yhteydessä käsiteltäväksi valtuutettu Mika Ahon 
jättämän seuraavan toivomusponnen: "Tulevaisuudessa turvallisuuteen, ylläpitoon ja 
kuntoon laittamiseen annetut lupaukset pidetään. Lisäksi toivon, että Enäjärven 
koulun kenttä huomioidaan tekeillä olevassa liikuntapaikkaverkko selvityksessä ja 
mahdollisuuksien mukaan kehitetään kentän kesäkäyttöä."

_____

Merkitään, että varavaltuutettu Petri Lahtinen ja valtuutetut Marianne Ostamo ja Etta 
Peltola poistuivat kokouksesta tämän asiakohdan käsittelyn jälkeen kello 21.20.

Merkitään, että varavaltuutettu Jyri Astokari saapui kokoukseen tämän asiakohdan 
käsittelyn jälkeen kello 21.21.
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Kaupunginvaltuusto, § 59,11.04.2022
Sivistyslautakunta, § 190,07.06.2022
Tekninen lautakunta, § 146,06.09.2022
Kaupunginhallitus, § 588,03.10.2022
Kaupunginvaltuusto, § 154, 10.10.2022

§ 154
Valtuustoaloite Eurooppakorttelin p-talon pysäköintipaikkojen käyttö Porin lukion 
opiskelijoille, valtuustoaloite, valtuutettu Jussi Ihamäki

PRIDno-2022-1956

Kaupunginvaltuusto, 11.04.2022, § 59

Valtuutettu Jussi Ihamäki jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

” Valtuustoaloite Eurooppakorttelin p-talon pysäköintipaikkojen käyttö Porin lukion 
opiskelijoille

Porin lukiossa on tulevina vuosina noin 1250 opiskelijaa ja ensi syksystä lähtien 
kaikkien sijoituspaikka on Tasavallankadulla sijaitseva PSYL:n kortteli. Yläkoulun 
poistuminen Tasavallankadulta aiheuttaa muutoksia niin sisätiloihin kuin sisäpihan 
parkkipaikkoihinkin. Jo nyt suuri ongelma on ollut sekä opettajien että opiskelijoiden 
parkkipaikkojen riittävyys. Pysäköintisuunnitelman ansiosta opettajien parkkeeraus 
onnistunee jatkossa koulun sisäpihalle, mutta opiskelijoiden parkkipaikat ovat 
jatkossa entistä enemmän vähissä, koska käyttäjämäärä lisääntyy huomattavasti. 
Lisäksi lähiparkkeja käyttävät myös mm. SAMK:n opiskelijat.

Ratkaisuksi ongelmaan ehdotan seuraavaa. Porin kaupungilla on käytössään 95 
parkkipaikkaa Eurooppakorttelissa, Porin lukion läheisyydessä. Parkkipaikkojen 
käyttöaste on tutkimusten mukaan ollut alhainen (0,24). Erään tutkimuksen aikaan 
parkissa oli 23 autoa 95 parkkipaikalla. Myös minun ja muutaman muun tarkkailijan 
tarkistaessa käyttöastetta, siellä oli paljon vapaita paikkoja. Tulevan suurlukion yksi 
ongelma liittyy siis opiskelijoiden parkkeeraamiseen. Koulun läheisyydessä 
parkkipaikat ovat vähissä. Mielestäni vähällä käytöllä olevaa p-talon parkkialuetta voisi 
käyttää lukion opiskelijoiden parkkipaikkana lukiolta erikseen anottavalla 
parkkiluvalla. Matalasta käyttöasteesta johtuen lukiolaisille voisi osoittaa 50-60 
parkkipaikkaa koulupäivän ajaksi ilman että se vaikuttaisi muiden käyttäjien 
parkkeeraamiseen ja kaupungin tuloihin.”

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Sivistyslautakunta, 07.06.2022, § 190
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Valmistelijat / lisätiedot:
Taneli Tiirikainen
taneli.tiirikainen@pori.fi
yksikön päällikkö, opetusyksikkö

Valtuutettu Jussi Ihamäki on jättänyt valtuustoaloitteen ”Eurooppakorttelin p-talon 
pysäköintipaikkojen käyttö Porin lukion opiskelijoille”. Kaupunginvaltuusto on 
lähettänyt asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus on 
päättänyt pyytää aloitteesta sivistyslautakunnan ja teknisen lautakunnan 
lausunnot 31.8.2022 mennessä.  Aloitteessa todetaan, että lukiokoulutuksen 
keskittyminen Tasavallankadulle niin sanottuun PSYL-kortteliin vaikuttaa etenkin 
opiskelijoiden pysäköintimahdollisuuksiin. Ratkaisuehdotuksena on, että Eurooppa-
korttelissa sijaitsevia, Porin kaupungin hallinnoimia pysäköintipaikkoja osoitettaisiin 
lukiolaisten käyttöön. Sivistyslautakunta antaa aloitteesta seuraavan lausunnon 
kaupunginhallitukselle: 

Sivistystoimiala on tietoinen PSYL-korttelin ja sen lähialueen (mm. Palmgren-
konservatorio, Cygnaeuksen koulu, SAMK, matkakeskus, Porin Steiner koulu, 
ruokapalvelukeskus) pysäköintiongelmista. Palveluverkkouudistuksiin liittyvissä 
palavereissa asiaa on nostettu esiin. Sivistyslautakunta on ottanut kantaa alueen 
liikennejärjestelyihin kokouksessaan 9.11.2021 § 235 antaessaan lausuntoa alueen 
asemakaavan muutoksesta.

Sivistystoimiala näkee koulujen ja oppilaitosten saavutettavuuden tärkeänä asiana 
sekä oppilaiden, opiskelijoiden, henkilökunnan kuin vierailijoidenkin osalta. Toimiala 
kannustaa kulkemaan lyhyet matkat ennen muuta kävellen tai pyöräillen ja pidemmät 
matkat avointa joukkoliikennettä hyödyntäen. Tällä on merkitystä sekä hyvinvoinnin 
että ympäristön kannalta. Porin lukio on sijaintinsa vuoksi helposti saavutettavissa 
joukkoliikennevälinein. Kansaneläkelaitoksen koulumatkatuki mahdollistaa edullisen 
kulkemisen yli seitsemän kilometrin päässä lukiosta asuville 
opiskelijoille.  Sivistystoimiala näkee tärkeänä, että joukkoliikenneviranomainen 
huomioi lukion ja alueen muiden oppilaitosten tarpeet reitti- ja 
aikataulusuunnitelmissaan.

Kaikissa tapauksissa kevyt- tai joukkoliikenne eivät ole mahdollisia, ja kouluun 
kuljetaan esimerkiksi henkilöautolla. Henkilökunnan tai opiskelijoiden tarvitsee 
harvemmin kesken työ- tai koulupäivän käyttää autoa, joten pysäköintimahdollisuus 
voi pääsääntöisesti sijaita myös hieman kauempana oppilaitoksesta. Sivistystoimialalla 
ei ole tietoa kaikista PSYL-korttelin ja sen lähialueen pysäköintipaikoista, niiden 
omistus- ja hallintasuhteista, maksuttomuudesta ja maksullisuudesta tai 
aikarajoituksista. Sivistystoimialan tiedon mukaan esimerkiksi junaradan ja valtatien 
välissä sijaitsevalla pysäköintialueella on vapaita, maksuttomia, aikarajoittamattomia 
pysäköintipaikkoja. Kävelymatka Porttaalitunnelin kautta lukiolle on noin 700 metriä. 
Sivistystoimiala toivoo tekniseltä toimialalta kokonaisnäkemystä asiasta, minkä 
perusteella opiskelijoille ja henkilökunnalle voidaan viestiä asiasta. Mikäli Eurooppa-
korttelissa on kaupungin hallinnoimia, vapaita pysäköintipaikkoja, sivistystoimiala 
viestii asiasta mielellään opiskelijoille ja henkilökunnalle.

Sivistystoimiala näkee ennen muuta kevyen- ja joukkoliikenteen kehittämisen 
tärkeinä, mutta kannattaa myös alueen pysäköintimahdollisuuksien kehittämistä. 
Keskustan alueella on monia oppilaitoksia. Pysäköintimahdollisuuksia tulee tarkastella 
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kokonaisuutena, ei vain yhden oppilaitoksen opiskelijoihin kohdistettuna etuutena. 
Parhaiten tarpeeseen vastaisi PSYL-korttelin ja sen lähialueen kokonaissuunnitelmaa, 
joka selkeyttäisi pysäköintiä ja lisäisi turvallisuutta esimerkiksi alakoululaisten 
saattoliikenteeseen.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta antaa kuvauksen mukaisen lausunnon kaupunginhallitukselle.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tekninen lautakunta, 06.09.2022, § 146

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Kaupunginvaltuustolle on tehty aloite Eurooppakorttelin pysäköintitalon 
pysäköintipaikkojen varaamisesta Porin lukion opiskelijoiden käyttöön.

Aloitteessa todetaan, että Porin lukiossa on tulevina vuosina noin 1250 opiskelijaa ja 
syksystä 2022 lähtien kaikkien sijoituspaikka on Tasavallankadulla sijaitseva PSYL:n 
kortteli. Yläkoulun poistuminen Tasavallankadulta aiheuttaa muutoksia niin 
sisätiloihin kuin sisäpihan parkkipaikkoihinkin. Jo nyt suuri ongelma on ollut sekä 
opettajien että opiskelijoiden parkkipaikkojen riittävyys. Pysäköintisuunnitelman 
ansiosta opettajien parkkeeraus onnistunee jatkossa koulun sisäpihalle, mutta 
opiskelijoiden parkkipaikat ovat jatkossa entistä enemmän vähissä, koska 
käyttäjämäärä lisääntyy huomattavasti. Lisäksi lähiparkkeja käyttävät myös mm. SAMK:
n opiskelijat.

Ratkaisuksi ongelmaan on aloitteessa ehdotettu seuraavaa: Porin kaupungilla on 
käytössään 95 parkkipaikkaa Eurooppakorttelissa, Porin lukion läheisyydessä. 
Parkkipaikkojen käyttöaste on tutkimusten mukaan ollut alhainen (0,24). Erään 
tutkimuksen aikaan parkissa oli 23 autoa 95 parkkipaikalla. Suurlukion yksi ongelma 
liittyy siis opiskelijoiden parkkeeraamiseen. Koulun läheisyydessä parkkipaikat ovat 
vähissä. Vähällä käytöllä olevaa pysäköintitaloa voisi käyttää lukion opiskelijoiden 
parkkipaikkana lukiolta erikseen anottavalla parkkiluvalla. Matalasta käyttöasteesta 
johtuen lukiolaisille voisi osoittaa 50-60 parkkipaikkaa koulupäivän ajaksi ilman, että 
se vaikuttaisi muiden käyttäjien parkkeeraamiseen ja kaupungin tuloihin.

Tekninen toimiala on perehtynyt aloitteeseen. Porin lukion lähialueella on jo aiemmin, 
Porin Suomalaisen Yhteislyseon aikana ollut puutetta pysäköintipaikoista. 
Tasavallankadun puolelle toteutettiinkin koulun aiemman remontin 
yhteydessä vinopysäköintiä sekä Porilaistenkadun puolelle lisäpysäköintipaikkoja 
pysäköintiongelmaa poistamaan. Pysäköintiongelma on tuotu esille myös lukioiden 
yhdistymishankkeen alkuvaiheessa. Lukion läheisyydessä olevilla katualueilla ei ole 
enää mahdollisuuksia pysäköintipaikkojen lisäämiseksi.
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Yleiseen käyttöön tarkoitetuista, kaupungin hallinnoimista pysäköintialueista on 
toteutettu kaikille avoin www-kartta Porin palvelukarttaan (https://arcgisportal.pori.fi
/palvelukartta/). Kunkin pysäköintialueen osalta kartalta löytyy myös tieto 
mahdollisesta maksullisuudesta tai aikarajoituksesta.

Kuten aloitteessa todetaankin, Eurooppakorttelin pysäköintitalon käyttöaste on 
nykyisellään hyvin alhainen. Yleiseen käyttöön tarkoitetuilla pysäköintipaikoilla 
käyttöaste on viime vuosina vaihdellut 13-19 prosentin välillä. Pysäköinti on tällä 
hetkellä maksullista III-vyöhykkeen hinnalla. Pääasiassa pysäköintitalossa maksetaan 
kuukausipysäköintiluvalla (30 euroa/kk) tai mobiilisti. Tekninen toimiala näkee, että 
maksullisuuden poisto ja 6 tunnin aikarajoituksen asettaminen olisi kannatettava 
ajatus alueen pysäköintiongelman pienentämiseksi. Tekninen toimiala toteaa 
kuitenkin, ettei kaupungin hallinnoimilla yleisillä pysäköintialueilla pysäköintipaikkoja 
nimikoida rajatuille käyttäjäryhmille, vaan pysäköintipaikkojen tulee jatkossakin olla 
kaikkien käytettävissä. Tekninen toimiala valmistelee maksullisuuden poiston ja 
aikarajoituksen asettamisen syksyllä 2022 pikaisella aikataululla.

Tekninen toimiala myös kannustaa lämpimästi kulkemaan koulumatkat kävellen, 
pyörällä tai joukkoliikenteellä mikäli se vain suinkin on mahdollista. Matkakeskuksen 
läheisyys takaa lukiolle hyvät joukkoliikenneyhteydet eri suunnista.

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, Toimialajohtaja

Tekninen lautakunta päättää antaa valtuustoaloitteeseen edellä esitetyn lausunnon.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 03.10.2022, § 588

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Valtuutettu Jussi Ihamäki jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 11.4.2022 § 59 
valtuustoaloitteen koskien Eurooppakorttelin p-talon pysäköintipaikkojen käyttöä 
Porin lukion opiskelijoille. Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen 
valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 25.4.2022 § 296 pyytää 
aloitteesta teknisen lautakunnan ja sivistyslautakunnan lausunnot.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (sivistyslautakunnan lausunto 7.6.2022 § 190 ja 
teknisen lautakunnan lausunto 6.9.2022 § 146) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.
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Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 10.10.2022, § 154

Valtuutettu Jussi Ihamäki jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 11.4.2022 § 59 
valtuustoaloitteen koskien Eurooppakorttelin p-talon pysäköintipaikkojen käyttöä 
Porin lukion opiskelijoille. Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen 
valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 25.4.2022 § 296 pyytää 
aloitteesta teknisen lautakunnan ja sivistyslautakunnan lausunnot.

Kaupunginhallitus käsitteli asian kokouksessaan 3.10.2022 § 588.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (sivistyslautakunnan lausunto 7.6.2022 § 190 ja 
teknisen lautakunnan lausunto 6.9.2022 § 146) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginvaltuusto, § 106,20.06.2022
Elinvoima- ja ympäristölautakunta, § 165,14.09.2022
Kaupunginhallitus, § 589,03.10.2022
Kaupunginvaltuusto, § 155, 10.10.2022

§ 155
Kesäyrittäjäsetelit käyttöön Porissa, valtuustoaloite, useat valtuutetut, ensimmäinen 
allekirjoittaja valtuutettu Laura Pullinen

PRIDno-2022-3424

Kaupunginvaltuusto, 20.06.2022, § 106

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Laura Pullinen, jättivät 
valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

”Valtuustoaloite 20.6.2022

Kesäyrittäjäsetelit käyttöön Porissa 

Yrittäjyys on yhä useammalle nuorelle houkutteleva vaihtoehto 
työllistymiseen.  Kaupungin tehtävä on luoda toimintaedellytyksiä kaikenlaiselle 
yrittäjyydelle – myös nuorille. 

Kesäyrittäjäsetelillä halutaan tukea nuoria työllistämään itsensä kesällä yrittäjinä tai 
yrittäjämäisesti. Kesäyrittäjyys on osa yrittäjyyskasvatusta, jonka tarkoituksena on 
kehittää nuorten työelämävalmiuksia ja madaltaa myöhempää yrittäjyyden kynnystä.

Kesätyösetelin rinnalle on useissa kaupungeissa otettu käyttöön myös 
kesäyrittäjäseteli. Kesäyrittäjäseteli on toteutettu esimerkiksi Talous ja nuoret TAT:n 
tai 4H-järjestön kanssa yhteistyössä tai kaupungin omana toimintana. 

Kesäyrittäjäseteli on tyypillisesti noin 300 euron suuruinen tuki yritystoiminnan 
käynnistämiseksi. Toimintaan liittyy usein myös kesäyrittäjille suunnattua koulutusta 
ja ohjausta. 

Tällä aloitteella me allekirjoittajat esitämme, että

Porin kaupunki selvittää kaupungille sopivimman tavan toteuttaa nuorten 
kesäyrittäjyysohjelma sisältäen kesäyrittäjäsetelin
Kesäyrittäjäsetelien käyttöönotto huomioidaan talousarviossa 2023 ja 
taloussuunnitelmassa 2024–2025.

 

Porissa 20.6.2022

Laura Pullinen

Sanna Grönmark

Hanna Sinisalmi

Kaarina Ranne

Timo Aro

Julia Liljegren”
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Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Elinvoima- ja ympäristölautakunta, 14.09.2022, § 165

Valmistelijat / lisätiedot:
Janne Vartia
janne.vartia@pori.fi
vs. yksikön päällikkö, kasvupalvelut ja kaupunkisuunnitteluyksik

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Laura Pullinen, jättivät 
valtuuston 20.6.2022 kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen: Kesäyrittäjäsetelit 
käyttöön Porissa.

Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallitus päätti 27.6.2022 kokouksessaan pyytää aloitteesta elinvoima-ja 
ympäristölautakunnan lausunnon 30.9.2022 mennessä.

Asian esittely ja aiempi käsittely ovat luettavissa historiatiedoista.

Ehdotus
Esittelijä: Jouko Hautamäki, vs. toimialajohtaja, elinvoima- ja ympäristötoimiala

Elinvoima- ja ympäristölautakunta päättää antaa valtuustoaloitteeseen 
seuraavanlaisen lausunnon kaupunginhallitukselle:

Elinvoima- ja ympäristölautakunta pitää kesäyrittäjyysohjelman ja kesäyrittäjäsetelin 
toteutustavan selvittämistä kannatettavana. Samalla voidaan selvittää 
kesäyrittäjäsetelien käyttöönottoa vuonna 2023 nuorten kesätyöllistämismäärärahan 
puitteissa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 03.10.2022, § 589

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Laura Pullinen jättivät 
kaupunginvaltuuston kokouksessa 20.6.2022 § 106 Kesäyrittäjäsetelit käyttöön Porissa 
-valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen 
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valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 27.6.2022 § 438 pyytää 
aloitteesta elinvoima- ja ympäristölautakunnan lausunnon.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (elinvoima- ja ympäristölautakunnan 14.9.2022 § 
165) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 10.10.2022, § 155

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Laura Pullinen jättivät 
kaupunginvaltuuston kokouksessa 20.6.2022 § 106 Kesäyrittäjäsetelit käyttöön Porissa 
-valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen 
valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 27.6.2022 § 438 pyytää 
aloitteesta elinvoima- ja ympäristölautakunnan lausunnon.

Kaupunginhallitus käsitteli asian kokouksessaan 3.10.2022 § 589.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (elinvoima- ja ympäristölautakunnan 14.9.2022 § 
165) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginvaltuusto, § 62,11.04.2022
Perusturvalautakunta, § 109,14.06.2022
Sivistyslautakunta, § 221,16.08.2022
Elinvoima- ja ympäristölautakunta, § 164,14.09.2022
Kaupunginhallitus, § 590,03.10.2022
Kaupunginvaltuusto, § 156, 10.10.2022

§ 156
Haikararaha-kokeilun aloittaminen ja selvitys sen vaikutuksesta Porin syntyvyydelle, 
valtuustoaloite, varavaltuutettu Joonas Ryynänen

PRIDno-2022-1959

Kaupunginvaltuusto, 11.04.2022, § 62

Varavaltuutettu Joonas Ryynänen jätti valtuuston kokouksessa seuraavan 
valtuustoaloitteen:

"Valtuustoaloite: Haikararaha-kokeilun aloittaminen ja selvitys sen vaikutuksesta Porin 
syntyvyydelle

Satakunnan väestönkehityksestä ollaan usealla taholla oltu huolissaan. 
Väestökehityksen turvaamiseksi tarvitaan erilaisia keinoja. Haikararaha on syntyvästä 
lapsesta maksettava etuus perheelle, joka voisi tukea lapsen hankkimisen päätöstä ja 
kehittää Porin kaupungin imagoa lapsimyönteisenä kaupunkina.

Porin vuosittainen syntyvyys on viime vuosikymmenen aikana sukeltanut runsaasta 
800 lapsesta pienimmillään 573 lapseen vuodessa. Uusia porilaisia ei enää synny 
entiseen tapaan. Porissa on kuitenkin toimiva neuvolaverkosto ja monenlaista tukea ja 
tekemistä lapsiperheille. Taloudellinen huoli ja lapsen saamisen kustannukset ovat 
varmasti yksi syy alhaisempaan syntyvyyteen.

Tutkimuksista tiedämme, että ne perheet, joissa jo on lapsia, saavat 
todennäköisemmin toisen tai kolmannen lapsen, jos vanhemmat kokevat 
taloustilanteensa lapsen tulolle suopeaksi. Porissa syntyy toisia tai kolmansia lapsia 
vuosittain noin 300.

Esitän, että  kaupunki ryhtyy valmistelemaan toisesta ja kolmannesta lapsesta 
maksettavaa haikara-rahaa kuntakokeiluna. Haikararaha maksettaisiin Porissa 
kotipaikkana olevalle perheelle. Vuonna 2023 syntyvistä toisista ja kolmansista lapsista 
maksettaisiin esim. 400 € per lapsi. Lisäksi ehdotan, että tuloksia mitataan ja 
selvitetään, onko mallin laajempi käyttö taloudellisesti kannattavaa.

Joonas Ryynänen (sd.)"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.
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Perusturvalautakunta, 14.06.2022, § 109

Valmistelijat / lisätiedot:
Sanna Mustajoki
sanna.mustajoki@porinperusturva.fi
perusturvajohtaja

Kaupunginhallitus on pyytänyt perusturvalautakunnalta lausuntoa Joonas Ryynäsen 
valtuustoaloitteeseen koskien Haikararaha-kokeilun aloittamista ja selvitystä sen 
vaikutuksesta Porin syntyvyydelle. Valtuustoaloitteessa tuodaan esille, että 
Satakunnan väestönkehityksestä ollaan usealla taholla oltu huolissaan. 
Väestökehityksen turvaamiseksi tarvitaan erilaisia keinoja. Haikararaha on syntyvästä 
lapsesta maksettava etuus perheelle, joka voisi tukea lapsen hankkimisen päätöstä ja 
kehittää Porin kaupungin imagoa lapsimyönteisenä kaupunkina. Porin vuosittainen 
syntyvyys on viime vuosikymmenen aikana sukeltanut runsaasta 800 lapsesta 
pienimmillään 573 lapseen vuodessa. Uusia porilaisia ei enää synny entiseen tapaan. 
Porissa on kuitenkin toimiva neuvolaverkosto ja monenlaista tukea ja tekemistä 
lapsiperheille. Taloudellinen huoli ja lapsen saamisen kustannukset ovat varmasti yksi 
syy alhaisempaan syntyvyyteen. Tutkimuksista tiedämme, että ne perheet, joissa jo on 
lapsia, saavat todennäköisemmin toisen tai kolmannen lapsen, jos vanhemmat 
kokevat taloustilanteensa lapsen tulolle suopeaksi. Porissa syntyy toisia tai kolmansia 
lapsia vuosittain noin 300. Varavaltuutettu Ryynänen esittää, että kaupunki ryhtyy 
valmistelemaan toisesta ja kolmannesta lapsesta maksettavaa haikara-rahaa 
kuntakokeiluna. Haikararaha maksettaisiin Porissa kotipaikkana olevalle perheelle. 
Vuonna 2023 syntyvistä toisista ja kolmansista lapsista maksettaisiin esim. 400 € per 
lapsi. Lisäksi varavaltuutettu Ryynänen ehdottaa, että tuloksia mitataan ja selvitetään, 
onko mallin laajempi käyttö taloudellisesti kannattavaa.

Perusturvalautakunta lausuu seuraavaa: 

Väestökehityksen turvaamiseksi on hyvä miettiä erilaisia keinoja, millä 
Porin väestökehitys saadaan positiiviseksi. Haikararahan käyttöönotto on yksi 
positiivinen keino lisätä myönteistä veto- ja pitovoimaa Poriin sekä perhemyönteistä 
imagoa Porin osalta. Perusturvan palvelut siirtyvät 1.1.2023 hyvinvointialueelle, joten 
haikararahan käyttöönottoon vaikutukset tulevat näkymään myös hyvinvointialueella. 

Perusturvalautakunta näkee, että Haikararahan käyttöönottoa Porissa on hyvä edistää 
ja ottaa yhdeksi keinoksi lisätä Porin positiivista väestökehitystä.  

Ehdotus
Esittelijä: Sanna Mustajoki, perusturvajohtaja

Perusturvalautakunta päättää antaa edellä esitetyn lausunnon valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätös esityksen mukaan,

Sivistyslautakunta, 16.08.2022, § 221
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Valmistelijat / lisätiedot:
Ritva Välimäki
ritva.valimaki@pori.fi
yksikön päällikkö, varhaiskasvatusyksikkö

Otsikon valtuustoaloite on saapunut sivistyslautakunnalle lausuttavaksi 31.8.2022 
mennessä.  Varavaltuutettu Ryynänen esittää, että kaupunki ryhtyy valmistelemaan 
toisesta ja kolmannesta lapsesta maksettavaa haikara-rahaa kuntakokeiluna. 
Haikararaha maksettaisiin Porissa kotipaikkana olevalle perheelle. Vuonna 2023 
syntyvistä toisista ja kolmansista lapsista maksettaisiin esim. 400 € per lapsi. Lisäksi 
varavaltuutettu Ryynänen ehdottaa, että tuloksia mitataan ja selvitetään, onko mallin 
laajempi käyttö taloudellisesti kannattavaa. Porissa syntyy toisia tai kolmansia lapsia 
vuosittain noin 300. Valtuustoaloite on luettavissa kokonaisuudessaan asian 
historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Taneli Tiirikainen, yksikön päällikkö, opetusyksikkö

Sivistyslautakunta esittää lausuntonaan seuraavaa:

Lapsiperheiden kotikuntavalintaan vaikuttavat asumis- ja työmahdollisuuksien lisäksi 
mm. kunnan tarjoamien palveluiden määrä ja laatu. Asukkaat arvostavat 
monipuolisia, laadukkaita ja helposti saavutettavia palveluita. Pori on lasten ja nuorten 
kaupunki. Porissa pyritään vaikuttamaan monin tavoin  asukasmäärään esimerkiksi 
niin että Porissa on toimivat palvelut. Toimivien palveluiden lisäksi kunta voi pitää yllä 
veto- ja pitovoimaansa myös erilaisin kuntalaisille tarjotuin etuuksin. 
Sivistystoimialalla varhaiskasvatuksessa on jo käytössä ei-lakisääteisiä etuja alle 
kouluikäisten perheille. Pori maksaa sekä kotihoidon tuen että yksityisen hoidon tuen 
kuntalisiä lapsiperheille tietyin edellytyksin. Varhaiskasvatusmaksuissa on helpotuksia 
varsinaiseen asiakasmaksulakiin nähden, Porissa on asiakkaan valittavana viisi eri 
hoitoaikavälystä, joissa kuukausimaksun %-osuus on määritelty hoitoajan mukaisesti. 
Lain mukaan välyksiä pitäisi olla vain 3.  Lisäksi kunnallisessa varhaiskasvatuksessa on 
käytössä kesäaikana maksuttomat kesäkuukaudet. Perhe voi olla maksamatta 
asiakasmaksua ennakkoon ilmoittamansa 2-3 kuukautta, jos lapsi ei tarvitse 
varhaiskasvatusta ko. aikana.

Haikararahaa eli vastasyntyneestä maksettua avustusta perheille on Suomessa 
maksettu eri kunnissa eri määrä. Tämän hetken haikara-rahaa maksavista kunnista ei 
ole tarkkaa lukumäärää tieodssa. esim Kuntaliitto ei ko. kuntia ole selvittänyt. Vuonna 
2008 ko. kuntia oli 50. Osa kunnista on lopettanut rahan maksun, mutta uusia kuntia 
on myös ottanut sen käyttöön. Joissakin kunnissa ko. raha on jaettu useammalle 
vuodelle, jotta perhe jäisi kuntaan myös lapsen syntymän jälkeen. Pienimmissä rahaa 
maksavissa muuttotappiokunnissa kunnan lapsimääriin on tullut kasvua. Isompien 
kuntien osalta vaikutusta on hankalampi arvioida.

Lautakunnalle on tulossa lausunnolla myös valtuustoaloite, jossa kotihoidon tuen 
kuntalisää ehdotetaan nostettavaksi nykyisestä 75 eurosta 100 euroon. Kaikkiin uusin 
tai korotettuihin etuihin tarvitaan lisämäärärahaa, mikäli sellaisia päätetään toteuttaa. 
Kaupungin toimialoilla valmistellaan parhaillaan talousarvioehdotuksia vuodelle 2023, 
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sivistystoimialan ehdotukseen ei ole mahdollista lisätä uusia ei-lakisääteisiä menoja. 
400 euron suuruiseen haikararahaan pitäisi budjetoida erillinen 120 000 euron 
määräraha.

Uudenlaiset lisäykset etuuksiin edellyttävät koko kaupunkitason laajempaa 
kannanottoa. Sinänsä kokeiluna toteutettavaksi ehdotettu etuus olisi järkevä tapa 
selvittää ja arvioida etuuden pitkäkestoisempia vaikutuksia juuri Porissa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Elinvoima- ja ympäristölautakunta, 14.09.2022, § 164

Valmistelijat / lisätiedot:
Janne Vartia
janne.vartia@pori.fi
vs. yksikön päällikkö, kasvupalvelut ja kaupunkisuunnitteluyksik

Varavaltuutettu Joonas Ryynänen on jättänyt valtuuston kokouksessa 11.4.2022 
valtuustoaloitteen: Haikararaha-kokeilun aloittaminen ja selvitys sen vaikutuksesta 
Porin syntyvyydelle.

Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi ja 
aupunginhallitus päättipyytää aloitteesta 
perusturvalautakunnan, sivistyslautakunnan sekä elinvoima-ja ympäristölautakunnan 
lausunnot 31.8.2022 mennessä. Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat 
historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Jouko Hautamäki, vs. toimialajohtaja, elinvoima- ja ympäristötoimiala

Elinvoima- ja ympäristölautakunta päättää antaa valtuustoaloitteeseen 
seuraavanlaisen lausunnon kaupunginhallitukselle:

Elinvoima- ja ympäristölautakunta tiedostaa nykyisen syntyvyyden alhaisen tason ja 
siitä johtuvat seuraukset kerrannaisvaikutuksineen, kuten muutostarpeet 
palveluverkossa.

Nykyisessä epävarmassa taloudellisessa tilanteessa on syytä välttää kertaluontoisia, 
vaikutukseltaan vähäisiä tukia. Haikararaha ei ole tilastojen mukaan riittävä kannustin 
uusien kuntalaisten saamiseksi.

Väestökehitykseen on pyrittävä vaikuttamaan ja sen kääntämiseksi positiiviseksi on 
tehtävä suunnitelmallista työtä. On pureuduttava ongelman juurisyihin ja niihin 
rakenteellisiin ongelmiin, jotka ovat alhaisen syntyvyyden taustalla.

Kokouskäsittely
Merkitään, että Jaakko Jäntti poistui kokouksesta klo 19.28 asian käsittelyn aikana.

Keskustelun kuluessa esittelijä muutti päätösehdotustaan seuraavasti: 

Elinvoima- ja ympäristölautakunta päättää antaa valtuustoaloitteeseen 
seuraavanlaisen lausunnon kaupunginhallitukselle: Elinvoima- ja ympäristölautakunta 
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tiedostaa nykyisen syntyvyyden alhaisen tason ja siitä johtuvat seuraukset 
kerrannaisvaikutuksineen, kuten muutostarpeet palveluverkossa. Nykyisessä 
epävarmassa taloudellisessa tilanteessa on syytä välttää kertaluontoisia, 
vaikutukseltaan vähäisiä tukia. Haikararaha ei ole tilastojen mukaan riittävä kannustin 
uusien kuntalaisten saamiseksi. Väestökehitykseen on pyrittävä vaikuttamaan ja sen 
kääntämiseksi positiiviseksi on tehtävä suunnitelmallista työtä. On pureuduttava 
ongelman juurisyihin ja niihin rakenteellisiin ongelmiin, jotka ovat alhaisen 
syntyvyyden taustalla. Elinvoima- ja ympäristölautakunta toteaa, että haikararahan 
sijaan vastasyntyneen lapsen perheen tukemiseksi kaupunki voisi kokeilla 
palveluseteliä hyvinvointipalveluiden hankkimiseksi.

Tiedusteltuaan lautakunnan kantaa esittelijän tekemään muutettuun 
päätösehdotukseen, puheenjohtaja Anssi Salmi totesi lautakunnan yksimielisesti 
kannattavan esittelijän tekemää muutettua päätösehdotusta.

Päätös
Lautakunta päätti hyväksyä yksimielisesti esittelijän tekemän seuraavan muutetun 
päätösehdotuksen: 

Elinvoima- ja ympäristölautakunta päättää antaa valtuustoaloitteeseen 
seuraavanlaisen lausunnon kaupunginhallitukselle:

Elinvoima- ja ympäristölautakunta tiedostaa nykyisen syntyvyyden alhaisen tason ja 
siitä johtuvat seuraukset kerrannaisvaikutuksineen, kuten muutostarpeet 
palveluverkossa.

Nykyisessä epävarmassa taloudellisessa tilanteessa on syytä välttää kertaluontoisia, 
vaikutukseltaan vähäisiä tukia. Haikararaha ei ole tilastojen mukaan riittävä kannustin 
uusien kuntalaisten saamiseksi.

Väestökehitykseen on pyrittävä vaikuttamaan ja sen kääntämiseksi positiiviseksi on 
tehtävä suunnitelmallista työtä. On pureuduttava ongelman juurisyihin ja niihin 
rakenteellisiin ongelmiin, jotka ovat alhaisen syntyvyyden taustalla.

Elinvoima- ja ympäristölautakunta toteaa, että haikararahan sijaan vastasyntyneen 
lapsen perheen tukemiseksi kaupunki voisi kokeilla palveluseteliä 
hyvinvointipalveluiden hankkimiseksi.

Kaupunginhallitus, 03.10.2022, § 590

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Varavaltuutettu Joonas Ryynänen jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 11.4.2022 § 
62 valtuustoaloitteen koskien Haikararaha-kokeilun aloittamista ja selvitystä sen 
vaikutuksesta Porin syntyvyydelle. Kaupunginvaltuusto lähetti asian 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
25.4.2022 § 296 pyytää aloitteesta perusturvalautakunnan, sivistyslautakunnan sekä 
elinvoima- ja ympäristölautakunnan lausunnot.
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Perusturvalautakunta on puoltanut haikararahan käyttöönottoa, kun taas 
sivistyslautakunta ja elinvoima- ja ympäristölautakunta eivät ole puoltaneet. 

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (Perusturvalautakunta 14.6.2022 § 109, 
Sivistyslautakunta 16.8.2022 § 221 ja Elinvoima- ja ympäristölautakunta 14.9.2022 § 
164) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää:

todeta sivistyslautakunnan ja elinvoima-ja ympäristölautakunnan antamien 
lausuntojen perusteella, että haikararahan käyttöönottoa ei tällä hetkellä edistetä
esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja 
annetut lausunnot tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 10.10.2022, § 156

Varavaltuutettu Joonas Ryynänen jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 11.4.2022 § 
62 valtuustoaloitteen koskien Haikararaha-kokeilun aloittamista ja selvitystä sen 
vaikutuksesta Porin syntyvyydelle. Kaupunginvaltuusto lähetti asian 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
25.4.2022 § 296 pyytää aloitteesta perusturvalautakunnan, sivistyslautakunnan sekä 
elinvoima- ja ympäristölautakunnan lausunnot.

Perusturvalautakunta on puoltanut haikararahan käyttöönottoa, kun taas 
sivistyslautakunta ja elinvoima- ja ympäristölautakunta eivät ole puoltaneet. 

Kaupunginhallitus käsitteli asian kokouksessaan 3.10.2022 § 590. Kaupunginhallitus 
päätti todeta sivistyslautakunnan ja elinvoima-ja ympäristölautakunnan antamien 
lausuntojen perusteella, että haikararahan käyttöönottoa ei tällä hetkellä edistetä

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (Perusturvalautakunta 14.6.2022 § 109, 
Sivistyslautakunta 16.8.2022 § 221 ja Elinvoima- ja ympäristölautakunta 14.9.2022 § 
164) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Kokouskäsittely
Merkitään, että varavaltuutettu Pekka Pörsti saapui kokoukseen tämän asiakohdan 
käsittelyn aikana kello 21.27.
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Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginvaltuusto, § 81,30.05.2022
Elinvoima- ja ympäristölautakunta, § 162,14.09.2022
Kaupunginhallitus, § 591,03.10.2022
Kaupunginvaltuusto, § 157, 10.10.2022

§ 157
Yyterin merkin väreiksi sininen ja oranssi, valtuustoaloite, valtuutettu Ari Nordström

PRIDno-2022-2828

Kaupunginvaltuusto, 30.05.2022, § 81

Valtuutettu Ari Nordström jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

”VALTUUSTOALOITE

30.5.2022

Yyterin merkin väreiksi sininen ja oranssi

Kruununjalokivemme Yyteri tunnetaan pääosin merestä ja hiekkarannasta. Aluetta ja 
alueen toimintoja on upeasti kehitetty sekä Porin kaupungin että yritysten toimesta. 
Kiitos siitä.

Yyterin mainonnassa on useimmiten väreinä merensininen ja oranssi. Porin Linjojen 
bussikin on kutsuvasti auringonoranssin värinen. Ilman tekstejäkin värit tuovat hyvän 
mielen ja houkuttelevat Yyteriin. Samat värit toistuvat Kakkostien varrella 
mainostaulussa, jossa tosin liian pienellä tekstillä muistutetaan, että vain 6 kilometrin 
päästä ollaan perillä.

Sen jälkeen saavutaan liittymään, joka johtaa Yyterinsantojentielle. Karmea näky. 
Haalistuneen punainen, sinänsä komea merkki kruunuineen silmien edessä. Kuin 
punainen liikennevalo. Hyvä, ettei vie koko tunnelmaa.

Porin kaupungin hallintosäännön suomin oikeuksin esitän, että kaupunginhallitus 
ryhtyy pikaisiin toimenpiteisiin: Yyterin merkki maalataan ja väreiksi valitaan 
merensininen ja auringonoranssi. Y-kirjaimessa sininen kuvaisi merta ja 
auringonoranssin värinen kruunu sekä hiekkaa että auringonpaistetta. Päinvastoinkin 
väriyhdistelmä olisi toimiva. Samoja värejä pitäisi toteuttaa myös rannan Yyteri-
teksteissä. Värinumerot löytynevät jo käytössä olevista mainosmateriaaleista.

Ari Nordström

kaupunginvaltuutettu (sd)”

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.
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Elinvoima- ja ympäristölautakunta, 14.09.2022, § 162

Valmistelijat / lisätiedot:
Tove Vesterbacka
tove.vesterbacka@pori.fi
erityisasiantuntija

Valtuutettu Ari Nordström on jättänyt valtuuston kokouksessa 30.5.2022 
valtuustoaloitteen: Yyterin merkin väreiksi sininen ja oranssi.

Kaupunginhallitus päätti pyytää aloitteesta elinvoima- ja ympäristölautakunnan 
lausunnon 30.9.2022 mennessä. Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat 
historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Jouko Hautamäki, vs. toimialajohtaja, elinvoima- ja ympäristötoimiala

Elinvoima- ja ympäristölautakunta päättää antaa asiasta seuraavan lausunnon.

Porin kaupungin vuonna 2017 toteutetun brändiuudistuksen yhteydessä suunnitellun 
visuaalisen identiteetin pääväreinä toimivat Pori Punainen ja Pori Sininen, valkoisen ja 
mustan lisäksi.

Porin kaupungin lisävärit, kuten oranssi ja vaaleampi sininen, ovat suunniteltu 
ensisijaisesti identiteetin kuvitusten tarpeita silmällä pitäen.

Yyterille ei ole visuaalisessa ohjeistossa määritelty omia värejä, mutta käytännössä on 
usein esimerkiksi opasteissa ja markkinointiviestinnässä viime vuosina päädytty 
käyttämään sinistä ja oranssia. Yyterissä on kuitenkin edelleen mahdollista käyttää 
myös muita värejä, kuten Y-kirjaimissa käytettyä Porin punaista.

Iso punainen, lähes seitsemän metriä korkea ja kolme tonnia painava Y-kirjan, 
pystytettiin Mäntyluodontien risteykseen vuonna 2019 ja punaiset kirjaimet rannalle 
2018. Jos kirjaimet valmistettaisiin nyt, värimaailmaa voisi Yyterissä käytännössä 
toteutettujen värivalintojen pohjalta pohtia uudestaan. Tällä hetkellä kirjainten 
väripinta on kuitenkin hyvässä kunnossa, eikä Elinvoima- ja ympäristölautakunta näe 
aiheellisena käyttää Yyterin kehittämiseen suunnattua budjettia tähän ennen 
kirjainten kunnostustarvetta.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 03.10.2022, § 591

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Valtuutettu Ari Nordström jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 30.5.2022 § 81 
Yyterin merkin väreiksi sininen ja oranssi -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto 
lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti 
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kokouksessaan 6.6.2022 § 379 pyytää aloitteesta elinvoima- ja ympäristölautakunnan 
lausunnon.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (Elinvoima- ja ympäristölautakunta 14.9.2022 § 
162) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 10.10.2022, § 157

Valtuutettu Ari Nordström jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 30.5.2022 § 81 
Yyterin merkin väreiksi sininen ja oranssi -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto 
lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti 
kokouksessaan 6.6.2022 § 379 pyytää aloitteesta elinvoima- ja ympäristölautakunnan 
lausunnon.

Kaupunginhallitus käsitteli asian kokouksessaan 3.10.2022 § 591.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (Elinvoima- ja ympäristölautakunta 14.9.2022 § 
162) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginvaltuusto, § 105,20.06.2022
Perusturvalautakunta, § 126,25.08.2022
Sivistyslautakunta, § 228,30.08.2022
Perusturvalautakunta, § 142,22.09.2022
Kaupunginhallitus, § 592,03.10.2022
Kaupunginvaltuusto, § 158, 10.10.2022

§ 158
Lapsiperheiden matalankynnyksen tukea lisättävä, valtuustoaloite, valtuutettu Viliina 
Välimäki

PRIDno-2022-3423

Kaupunginvaltuusto, 20.06.2022, § 105

Valtuutettu Viliina Välimäki jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

”Valtuustoaloite

20.6.2022

Lapsiperheiden matalankynnyksen tukea lisättävä Pori 2030 strategian mukaan lasten, 
nuorten ja perheiden hyvinvointi on meille erityisen tärkeää ja palvelumme tukevat 
lapsiperheitä.

Hyvinvointiraportti 2021 kertoo sen, mikä tilanne kaupungissamme tällä hetkellä on. 
Sen mukaan lapsiperheet kokevat jonkin verran uupumusta ja moninaisia haasteita 
vanhemmuudessa. Osin koronankin johdosta lapset ja nuoret kokevat yksinäisyyttä ja 
mielialaan liittyvät ongelmat ovat lisääntyneet. Lastensuojeluilmoitusten määrä on 
todella suuri (jopa vauvojen huostaanottoja on jouduttu tekemään) ja lastensuojelun 
sosiaalityöntekijöiden mitoitus ei toteudu. Hyvinvointiraportin mukaan kasvatus- ja 
perheneuvonnassa jonot ovat pidentyneet jopa kuukausiin. Vanhempien jaksamisen 
ja voimavarojen vähetessä pulmat ja ongelmat monesti kasvavat lumipallon tavoin 
kerrostuen.

Ongelmat ovat monesti akuutteja. Apua ja tukea olisi saatava matalalla kynnyksellä, 
ennen kuin tilanne on päässyt liian pahaksi. Apua saattaa olla kuitenkin hankala 
uupuneena hakea, tai sen pariin ei löydä.

Yllä olevaan vedoten valtuustoaloitteena esitän, että Porissa käynnistetään 
perhetyöntekijöiden (tai muiden soveltuvien ammattilaisten) viikottainen 
jalkautuminen leikkipuistoihin /Puuhavillaan, jossa lapsiperheet viettävät aikaa.

20.6.2022

Porissa

Viliina Välimäki”

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
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Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Perusturvalautakunta, 25.08.2022, § 126

Valmistelijat / lisätiedot:
Mari Levonen
mari.levonen@porinperusturva.fi
sosiaali- ja perhepalveluiden johtaja

Kaupunginhallitus on pyytänyt perusturvan lausuntoa 30.9.2022 mennessä 
valtuutettu Viliina Välimäen valtuustoaloitteeseen, lapsiperheiden matalankynnyksen 
tukea lisättävä.

Perusturvalautakunta antaa asiasta seuraavan lausunnon:

Lapsiperhepalveluissa Perhesosiaalityössä on 6 perhetyöntekijää. Perhetyö on 
yksilöllistä, suunnitelmallista ja tavoitteellista työtä, jota tehdään ennaltaehkäisevästi 
yhdessä perheen kanssa. Keskeisenä tavoitteena on perheiden omien voimavarojen 
vahvistaminen, arjessa selviytyminen, lapsen ja vanhemman varhaisen 
vuorovaikutuksen edistäminen sekä vanhemmuuden ja kasvatuksen tukeminen. 
Perhetyö on tarkoitettu ensisijaisesti alle kouluikäisten lasten perheille ja sitä tarjotaan 
arkisin maanantaista perjantaihin. Perhetyö on lyhytkestoista ja perustuu 
kotikäynteihin. Perheen kanssa tehdään yhdessä palvelusuunnitelma. Tarvittaessa 
yhteistyötä tehdään muiden ammattiryhmien kanssa. Asiakasperheitä yhdellä 
työntekijällä on yhtäaikaisesti noin 15 perhettä.  Palvelu on sosiaalihuoltolain 
mukaista perhetyötä ja se on maksutonta perheille.

Perhesosiaalityössä on kahdeksan eri kouluilla toimivaa koulujen perhetyöntekijää. 
Koulujen perhetyöntekijöiden määrää on lisätty kolmesta kahdeksaan viime vuosina. 
Perhetyöntekijät löytyvät Kaarisillan koulusta, Cygnaeuksen koulusta (+Merikarvia), 
Noormarkun koulusta, Ulvilan koulusta, Toejoen koulusta (+ Lavia), Käppärän 
koulusta, Väinölän koulusta ja Meri-Porin koulusta. Työ on matalan kynnyksen 
ennaltaehkäisevää työtä ja eroaa esim. kuraattorin työstä nimenomaan siinä, että 
tämä työskentely suuntautuu mm. suoraan koteihin kotikäyntien muodossa. 
Perhetyöntekijät tekevät tarvittaessa yhteistyötä muiden ammattiryhmien kuten 
sosiaaliohjaajien ja sosiaalityöntekijöiden kanssa. Perhetyöntekijä on koettu kouluilla 
todella tärkeäksi lisäksi koulun mahdollisuuksiin päästä puuttumaan mahdollisiin 
ongelmiin ennaltaehkäisevästi ja varhaisessa vaiheessa. Perhetyöhön varatuilla 
resursseilla pystytään toteuttamaan toimintaa osassa kouluissa, joissakin alueen 
päiväkodeissa ja asiakkaiden kotona, mutta jalkautumiseen olemassa olevat resurssit 
eivät riitä.

Porin kaupungissa on myös varhaiskasvatuksessa perheohjausta saatavilla matalalla 
kynnyksellä. Monenlaisia varhaisen tuen ja matalan kynnyksen palveluita on siis 
lisättykin viimeisen vuoden aikana usealla toimialalla. Avoimet päiväkodit ja 
kesäaikainen Mukila-toiminta ovat matalan kynnyksen palveluita joissa lapsiperheiden 
tapaaminen on luontevaa ja kynnyksetöntä toimintaan, jolla toteutetaan kunnan 
velvollisuutta ennalta ehkäisevästä lastensuojelusta lasten ja nuorten hyvinvoinnin 
edistämiseksi.
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Jalkautuminen sinänsä on kannatettavaa ja tarjolla oleva tuki tuotava helposti 
tavoitettavaksi. Puuhavillaan eri alojen ammattilaiset ovat jalkautuneetkin, parhaiten 
tuki tämän tyyppisessä ympäristössä on toiminut esim. kolmannen sektorin 
vertaistukityyppisenä kokoontumisena. Erikoistuneempien ammattilaisten läsnäolo ei 
tavoittanut kovin hyvin asiakkaita, avun pyytäminen henkilökohtaisemmissa asioissa 
voikin olla haastavaa kovin avoimissa tiloissa.

Jalkautumista on hyvä pohtia tulevan hyvinvointialueen näkökulmasta, jotta luodaan 
yhteisiä toimivia malleja. On hyvä myös tarkemmin selvittää kokemukseenkin 
perustuen, mikä on jalkautumisen funktio, mitä sillä halutaan saavuttaa ja millä 
keinoin haluttuun tavoitteeseen päästään. Monenlaisia malleja ja kokeiluja jo löytyykin 
ja tuleva hyvinvointialue mahdollistaa parhaiten toimivien käytäntöjen laajentamisen 
koko alueelle. Uusien toimintamallien pilotoinneissa voidaan hyödyntää Lape-
kokonaisuuteen liittyviä osa-alueita. Satakunnassa tavoitellaan THL:n mukaisesti 
perhekeskusmallia, jossa matalan kynnyksen kohtaamispaikat lapsiperheille ovat 
avainasemassa.

 

Ehdotus
Esittelijä: Sanna Mustajoki, perusturvajohtaja

Perusturvalautakunta päättää antaa kaupunginhallitukselle ylläolevan lausunnon.

Päätös
Palautetaan asia uudelleen valmisteluun.

Sivistyslautakunta, 30.08.2022, § 228

Valmistelijat / lisätiedot:
Taneli Tiirikainen
taneli.tiirikainen@pori.fi
yksikön päällikkö, opetusyksikkö

Kaupunginhallitus on pyytänyt sivistyslautakunnalta lausuntoa valtuustoaloitteeseen 
Lapsiperheiden matalan kynnyksen tukea lisättävä, allekirjoittaja Viliina Välimäki. 
Aloitteessa esitetään, että Porissa käynnistetään perhetyöntekijöiden (tai muiden 
soveltuvien ammattilaisten) viikoittainen jalkautuminen leikkipuistoihin/Puuhavillaan, 
jossa lapsiperheet viettävä taikaa. 

Sivistystoimiala kannattaa lapsiperheiden matalan kynnyksen palveluiden 
parantamista. Toimialalla on hyviä kokemuksia Perusturvan perhetyöntekijöistä, jotka 
ovat työskennelleet koulujen tiloista käsin. Tarvetta näille työntekijöille nähdään 
toimialalla laajemminkin sekä kouluissa että varhaiskasvatusyksiköissä. Työntekijöiden 
vaihtuvuutta on ollut jonkin verran, mikä on haitannut toimintaa. Kouluissa 
tavoitetaan laajasti koko ikäluokka, eikä nykyisten perhetyöntekijöiden työpanosta 
sivistystoimialan mielestä ole syytä suunnata muualle. Päivystysluonteinen työ 
vaikkapa leikkipuistossa on aikaintensiivistä mutta vaikuttavuudeltaan vaikeasti 
ennakoitavaa. Sivistystoimialan käsityksen mukaan perusturvalla on myös muita kuin 
ennaltaehkäisevän perhetyön tekijöitä (https://www.pori.fi/sites/default/files/atoms
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/files/ehkaiseva_perhetyo_072019.pdf), ja tällaisen työntekijäryhmän resurssien 
suuntaamisella voitaisiin saavuttaa aloitteessa esitettyjä tavoitteita, mikäli perusturvan 
ammattilaiset näin arvioivat.  

Koulut ja päiväkodit avaavat mielellään ovia matalan kynnyksen palveluille, ja niiden 
kautta tavoitetaan laajasti porilaisia lapsia perheineen. Samalla on kuitenkin 
varmistettava, että lakisääteiset palvelut, kuten kouluterveydenhoitaja, koululääkärin, 
koulukuraattorin ja koulupsykologin, palvelut toteutuvat ajallisesti ja laadullisesti 
riittävästi resursoituina. Matalan kynnyksen palveluiden ja uusien tehtävänimikkeiden 
tulee tuoda lisäarvoa hyvinvointityöhön, ei paikata lakisääteisten tehtävien 
mahdollisia aukkoja. 

Koulujen ja erityisesti varhaiskasvatuksen henkilökunta kohtaa luonnollisesti työssään 
huoltajia. Syvällisempään keskusteluun ei kuitenkaan ole mahdollisuuksia päiväkodin 
arjessa, jossa keskiössä on lasten kanssa työskentely. Varhaiskasvatuksessa on 
hankerahoituksella käynnissä Varhaiskasvatus perheiden arjen tukena –hanke. Siinä 
kokeiluna on työmuoto, perheohjaus. Perheohjaajat työskentelevät 
pilottipäiväkodeissa perheiden arjen tukena. Perheohjaajat ovat varhaiskasvatuksen 
opettajia, eivät perhetyöntekijöitä. 

Kaikilla lapsiperheillä ei ole kosketusta varhaiskasvatukseen tai kouluun, mutta 
pääosin pikkulapsiperheet lienevät neuvolajärjestelmän palveluiden piirissä. Äitiys- ja 
lastenneuvoloiden osaamista tulisikin sivistystoimialan näkemyksen mukaan 
hyödyntää, kun suunnitellaan uusia matalan kynnyksen palveluita. Sote-palveluiden 
siirtyessä hyvinvointialueen vastuulle tulee myös tarkkaan pohtia, kenen 
järjestämisvastuulla aloitteen mukaisen perhetyöntekijäpalvelun järjestäminen 
jatkossa on. Harkinnan arvoista olisi myös pohtia kolmannen sektorin mahdollisuuksia 
toteuttaa aloitteen mukaista toimintaa. Usein jo pelkkä keskusteleminen voisi auttaa 
leikkipuistossa olevaa huoltajaa, ja tarvittaessa vapaaehtoistyöntekijä voisi sitten 
kertoa saatavilla olevista palveluista ja avustaa yhteydenotossa niihin. 

Ehdotus
Esittelijä: Taneli Tiirikainen, yksikön päällikkö, opetusyksikkö

Sivistyslautakunta päättää antaa oheisen lausunnon kaupunginhallitukselle. 

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Perusturvalautakunta, 22.09.2022, § 142

Valmistelijat / lisätiedot:
Mari Levonen
mari.levonen@porinperusturva.fi
sosiaali- ja perhepalveluiden johtaja

Lapsiperhepalveluissa Perhesosiaalityössä on 6 perhetyöntekijää. Perhetyö on 
yksilöllistä, suunnitelmallista ja tavoitteellista työtä, jota tehdään ennaltaehkäisevästi 
yhdessä perheen kanssa. Keskeisenä tavoitteena on perheiden omien voimavarojen 
vahvistaminen, arjessa selviytyminen, lapsen ja vanhemman varhaisen 
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vuorovaikutuksen edistäminen sekä vanhemmuuden ja kasvatuksen tukeminen. 
Perhetyö on tarkoitettu ensisijaisesti alle kouluikäisten lasten perheille ja sitä tarjotaan 
arkisin maanantaista perjantaihin. Perhetyö on lyhytkestoista ja perustuu 
kotikäynteihin. Perheen kanssa tehdään yhdessä palvelusuunnitelma. Tarvittaessa 
yhteistyötä tehdään muiden ammattiryhmien kanssa. Asiakasperheitä yhdellä 
työntekijällä on yhtäaikaisesti noin 15 perhettä.  Palvelu on sosiaalihuoltolain 
mukaista perhetyötä ja se on maksutonta perheille. Perhesosiaalityön perhetyötä 
myönnettiin vuonna 2021 yhteensä 158 asiakkaalle.

Perhesosiaalityössä on kahdeksan eri kouluilla toimivaa koulujen perhetyöntekijää. 
Koulujen perhetyöntekijöiden määrää on lisätty kolmesta kahdeksaan viime vuosina. 
Perhetyöntekijät löytyvät Kaarisillan koulusta, Cygnaeuksen koulusta (+Merikarvia), 
Noormarkun koulusta, Ulvilan koulusta, Toejoen koulusta (+ Lavia), Käppärän 
koulusta, Väinölän koulusta ja Meri-Porin koulusta. Työ on matalan kynnyksen 
ennaltaehkäisevää työtä ja eroaa esim. kuraattorin työstä nimenomaan siinä, että 
tämä työskentely suuntautuu mm. suoraan koteihin kotikäyntien muodossa. 
Perhetyöntekijät tekevät tarvittaessa yhteistyötä muiden ammattiryhmien kuten 
sosiaaliohjaajien ja sosiaalityöntekijöiden kanssa. Perhetyöntekijä on koettu kouluilla 
todella tärkeäksi lisäksi koulun mahdollisuuksiin päästä puuttumaan mahdollisiin 
ongelmiin ennaltaehkäisevästi ja varhaisessa vaiheessa. Perhetyöhön varatuilla 
resursseilla pystytään toteuttamaan toimintaa osassa kouluissa, joissakin alueen 
päiväkodeissa ja asiakkaiden kotona, mutta jalkautumiseen olemassa olevat resurssit 
eivät riitä. Koulujen perhetyöstä ei ole tilastoa vuodelta 2021, koska vasta vuonna 
2022 on aloitettu päätösten teko koulun perhetyöstä Kantaefficaan.

Sosiaalihuoltolain mukaista lapsiperheiden kotipalvelu on yksi matalan kynnyksen 
palveluista. Palvelua toteutetaan Porin yhteistoiminta-alueella palvelusetelillä. Seteli 
on tasasuuruinen (perheen tulot eivät vaikuta) ja arvoltaan seteli on 33 €/h. Palveluun 
on lapsiperheillä subjektiivinen oikeus ja se tulee myöntää kriteerien täyttyessä, vaikka 
palveluun varatut määrärahat ylittyisi. Vuonna 2021 palveluseteli myönnettiin 194 
henkilölle. Palveluseteleiden määrä oli 292 kpl, yhteensä 17 074 tuntia 
kotipalvelua.  Vuonna 2021 myönnettyjen palveluseteleiden arvioitu kustannus oli 563 
442,00 € (alv. 0%) ja käytettyjen palvelujen arvo on 421 199,35 € (TP 21).

Perheiden toive on tutusta henkilöstä, kun tarvitsevat perhetyötä. Perhetyön 
toteuttaminen kiinteässä yhteistyössä neuvolan kanssa, esim. perhetyöntekijä 
mukana perhevalmennuksessa ja ryhmäneuvoloissa, on saanut hyvää palautetta. 
Neuvolapalveluissa on lisätty yhteistyötä ja tietoisuutta varhaiskasvatuksen 
perheohjauksesta. Moniammatilliset lapsiperhetiimit ovat käynnistyneet kaikissa 
isoissa neuvoloissa, joita myös pienemmät neuvola voivat käyttää. Uniongelmat 
korostuvat nykyään vauvaperheissä ja jaksaminen. Neuvolapalveluissa yksi 
terveydenhoitaja on menossa koulutukseen, jossa aiheena lasten uniongelmat. 
Neuvolapalveluissa on yksi ennaltaehkäisevää perhetyötä tekevää perhetyöntekijä 
Ulvilan neuvolassa ja on kiinteässä yhteydessä neuvolan terveydenhoitajiin. Perheet 
hänelle tulevat suoraan terveydenhoitajilta, kun tarve huomataan neuvolatyössä esim. 
yksinhuoltajat, monikkoraskaus, jne. Lähetteitä ei tehdä ja  perhe saa tarvittaessa 
apua heti seuraavana päivänä.

Perhetyöntekijä osallistuu neuvolan palavereihin ja on yksi työntekijä neuvolassa. 
Viime vuonna hänellä oli 27 eri perhettä, kotikäyntejä 343, puheluita 114 ja hän tekee 
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viranomaisyhteistyötä esim. seurakunnan, Esikon ja muiden toimijoiden kanssa. Tämä 
toiminta on aloitettu Ulvilassa vuonna ennen yhteistoimtinta-aluetta.

Kunnalla on velvollisuus järjestää lasten ja nuorten hyvinvoinnin edistämiseksi 
ehkäisevää lastensuojelua silloin, kun lapsi tai perhe ei ole lastensuojelun 
asiakkaana. Ehkäisevällä lastensuojelulla edistetään ja turvataan lasten kasvua, 
kehitystä ja hyvinvointia sekä tuetaan vanhemmuutta. Ehkäisevää lastensuojelua on 
tuki ja erityinen tuki, jota annetaan esimerkiksi opetuksessa, nuorisotyössä, 
päivähoidossa, äitiys- ja lastenneuvolassa sekä muussa sosiaali- ja terveydenhuollossa.

Porin kaupungin avoimet päiväkodit ovat matalan kynnyksen palveluita joissa 
lapsiperheiden tapaaminen on luontevaa ja kynnyksetöntä toimintaan. Avointen 
päiväkotien ryhmät on tarkoitettu pääsääntöisesti 2–5-vuotiaille lapsille. Lisäksi 
järjestetään perhekerhotoimintaa, johon vanhempi ja alle kouluikäiset lapset voivat 
osallistua yhdessä. Avointen päiväkotien toimikausi alkaa syyskuun alussa ja kestää 
toukokuun loppuun, avoimia päiväkoteja on kolme Porin kaupungilla.

Porissa on toiminut aikaisemmin kesäisin Mukila- toiminta. Toiminta on ollut ennalta 
ehkäisevää lasten suojelua ja se on tavoittanut lapsiperheitä ympäri Poria. Kyseessä 
on ollut maksuton ja hyvin matalan kynnyksen palvelu jolle voisi olla paikkansa myös 
nykyisin.

Monenlaisia varhaisen tuen ja matalan kynnyksen palveluita on siis lisätty viimeisen 
vuoden aikana usealla toimialalla. Matalan kynnyksen palveluna on yta-alueella 
tarjolla myös vanhemmuuden ohjausta verkkokurssina (Perhepolku), 
varhaiskasvatuksen perheohjausta, MLL:n vanhempainryhmiä, Satakunnan 
vanhemmat facebook-ryhmä, lastenhoitoapu, seurakunnan kerhoja, ilmaisia 
verkkoluentoja eri teemoista Satasoten lape-kokonaisuudessa vanhempien 
webinaarissa. Lisäksi perusturvassa on käytössä eChat yhteistyössä Zoturi-palvelun 
kanssa. Nuorille tarkoitettu normaali.fi ja vanhemmille enjaksa.fi. Kyseessä on 
verkossa toteutettava keskustelupalvelu, joka tapahtuu täysin anonyymisti. 
Vastaamassa on moniammatillinen tiimi, johon kuuluu sosiaali- ja terveydenhuollon 
ammattilaisia. eChat palvelu on auki joka arkipäivä. Tämän lisäksi maaliskuussa 2022 
alkoi pilotointi Pyydä apua –napista, palvelu on tarkoitettu matalankynnyksen ja 
ennaltaehkäisevänä toimintana lapsiperheille. Toiminta on lähtenyt hyvin käyntiin ja 
on tavoittanut useamman perheen. Palvelupyynnöt käsitellään kolmen arkipäivän 
kuluessa. Molemmat palvelut ovat jatkamassa myös Satakunnan hyvinvointialueella 
tavoitteena sähköinen perhekeskus.

Jalkautuminen sinänsä on kannatettavaa ja tarjolla oleva tuki tuotava helposti 
tavoitettavaksi. Puuhavillaan eri alojen ammattilaiset ovat jalkautuneetkin, parhaiten 
tuki tämän tyyppisessä ympäristössä on toiminut esim. kolmannen sektorin 
vertaistukityyppisenä kokoontumisena. Erikoistuneempien ammattilaisten läsnäolo ei 
tavoittanut kovin hyvin asiakkaita, avun pyytäminen henkilökohtaisemmissa asioissa 
voikin olla haastavaa kovin avoimissa tiloissa.

Jalkautumista on hyvä pohtia tulevan hyvinvointialueen näkökulmasta, jotta luodaan 
yhteisiä toimivia malleja. On hyvä myös tarkemmin selvittää kokemukseenkin 
perustuen, mikä on jalkautumisen funktio, mitä sillä halutaan saavuttaa ja millä 
keinoin haluttuun tavoitteeseen päästään. Monenlaisia malleja ja kokeiluja jo löytyykin 
ja tuleva hyvinvointialue mahdollistaa parhaiten toimivien käytäntöjen laajentamisen 
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koko alueelle. Uusien toimintamallien pilotoinneissa voidaan hyödyntää Lape-
kokonaisuuteen liittyviä osa-alueita. Satakunnassa tavoitellaan THL:n mukaisesti 
perhekeskusmallia, jossa matalan kynnyksen kohtaamispaikat lapsiperheille ovat 
avainasemassa monialaisesti yhteistyössä eri toimijoiden kanssa unohtamatta 
järjestöpuolta.

Ehdotus
Esittelijä: Pirjo Rehula, iäkkäiden palveluiden palvelujohtaja

Perusturvalautakunta päättää antaa kaupunginhallitukselle ylläolevan lausunnon.

Päätös
Päätös esityksen mukaan.

Kaupunginhallitus, 03.10.2022, § 592

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Valtuutettu Viliina Välimäki jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 20.6.2022 § 105 
Lapsiperheiden matalankynnyksen tukea lisättävä -valtuustoaloitteen. 
Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 27.6.2022 § 438 pyytää aloitteesta 
perusturvalautakunnan ja sivistyslautakunnan lausunnot.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (Sivistyslautakunta 30.8.2022 § 228 ja 
Perusturvalautakunta 22.9.2022 § 142) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 10.10.2022, § 158

Valtuutettu Viliina Välimäki jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 20.6.2022 § 105 
Lapsiperheiden matalankynnyksen tukea lisättävä -valtuustoaloitteen. 
Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 27.6.2022 § 438 pyytää aloitteesta 
perusturvalautakunnan ja sivistyslautakunnan lausunnot.
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Kaupunginhallitus käsitteli asian kokouksessaan 3.10.2022 § 592.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (Sivistyslautakunta 30.8.2022 § 228 ja 
Perusturvalautakunta 22.9.2022 § 142) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Kokouskäsittely
Valtuutettu Viliina Välimäki jätti asiassa seuraavan toivomusponnen: "Tarvitsen apua 
nappi- laitetaan niin että sen löytää,  sekä polku lapsiperheiden palveluihin tehdään 
nopeasti nykyistä selkeämmäksi."

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginvaltuusto päätti lähettää kaupunginhallitukselle valtuuston 
päätösten täytäntöönpanon yhteydessä käsiteltäväksi valtuutettu Viliina Välimäen 
jättämän seuraavan toivomusponnen: "Tarvitsen apua nappi- laitetaan niin että sen 
löytää, sekä polku lapsiperheiden palveluihin tehdään nopeasti nykyistä 
selkeämmäksi."
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Kaupunginvaltuusto, § 80,30.05.2022
Sivistyslautakunta, § 246,27.09.2022
Kaupunginhallitus, § 593,03.10.2022
Kaupunginvaltuusto, § 159, 10.10.2022

§ 159
Varhaiskasvatuksen työntekijöiden työhyvinvointiin panostettava ja laadittava selvitys 
loma-ajankohtien ilmoittamisen riittävän aikaisesta ilmoittamisesta, valtuustoaloite, useat 
valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja Julia Liljegren

PRIDno-2022-2814

Kaupunginvaltuusto, 30.05.2022, § 80

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Julia Liljegren  jättivät 
valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

” Varhaiskasvatuksen työntekijöiden työhyvinvointiin panostettava ja laadittava 
selvitys loma-ajankohtien ilmoittamisen riittävän aikaisesta ilmoittamisesta

Porin kaupungille on tärkeää, että meillä on hyvinvoivat ja työssään viihtyvät ja 
jaksavat työntekijät jokaisella toimialalla. On tärkeää pitää kiinni osaavista 
työntekijöistä ja luoda hyvät työskentelyolosuhteet ja mahdollisuudet pitää huolta 
omasta hyvinvoinnistaan myös mahdollisuudella vaikuttaa omiin loma-ajankohtiinsa. 
Loma-ajat liittyvät oleellisena osana työntekijöiden työhyvinvointiin.

Porin kaupungin käytäntönä varhaiskasvatuksessa on ollut muutaman vuoden ajan 
se, että varhaiskasvatuksen työntekijöiden on pidettävä lomat koulujen loma-aikoina, 
liittyen varhaiskasvatuksessa olevien lasten hoidon tarpeeseen kyseisinä koulujen 
loma-aikoina. Edes palkattomia lomia ei myönnetä näiden koulun loma-aikojen 
ulkopuolelle.

Osassa varhaiskasvatuksen yksiköissä on muodostunut tavaksi ilmoittaa 
henkilökunnan loma-ajankohdat vasta kaksi viikkoa ennen loma-ajan alkamista. 
Tilanteesta on seurannut se, ettei henkilökunta ole voinut suunnitella omaa lomaansa 
ja sen myötä henkilökohtaista elämäänsä hyvissä ajoin, esimerkiksi tilata matkaa tai 
suunnitella puolison ja perheen kanssa yhteistä lomaa. 

Lasten määrä varhaiskasvatuksessa on vaikuttanut myös siihen, että työnantaja on 
voinut ehdottaa työntekijälle pikaista lomapäivän pitämistä, vaikka työntekijällä ei olisi 
kyseiselle päivälle lomapäivän tarvetta.

Mielestämme vastuu varhaiskasvatuksen henkilöstön hyvinvointia tuottavista 
toimintamalleista on Porin kaupungilla. Kuten strategiassakin toteamme, 
kannustamme esihenkilöitä johtamisosaamisensa kehittämiseen ja tarjoamme heille 
tukea ja toimintamalleja päivittäiseen johtamistyöhön. Tuemme erilaisin toimenpitein 
henkilöstön työhyvinvointia.

Esitämme, että Porin kaupunki tekee selvityksen kaikissa varhaiskasvatuksen 
yksiköissä olevista loma-aikojen ilmoittamiskäytännöistä ja työntekijöiden 
mahdollisuuksista vaikuttaa omiin lomiinsa. Selvityksessä on kuultava 
varhaiskasvatuksen esihenkilöitä ja työntekijöitä.
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Julia Liljegren

Hanna Sinisalmi

Timo Aro

Sanna Grönmark

Laura Pullinen

Mika Tuhkanen

Kaarina Ranne”

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Sivistyslautakunta, 27.09.2022, § 246

Valmistelijat / lisätiedot:
Ritva Välimäki
ritva.valimaki@pori.fi
yksikön päällikkö, varhaiskasvatusyksikkö

Valtuutetut Julia Liljegren ja Hanna Sinisalmi ovat 30.5.2022 tehneet otsikon mukaisen 
valtuustoaloitteen. Valtuustoaloite on luettavissa historiatiedoista. Kaupunginhallitus 
päätti 6.6.2022 pyytää aloitteesta sivistyslautakunnan lausunnon 30.9.2022 mennessä

Aloitteessa valtuutetut esittävät, että varhaiskasvatuksen työntekijöiden 
työhyvinvointiin on panostettava ja että varhaiskasvatuksen tulee tehdä selvityksen 
kaikissa varhaiskasvatuksen yksiköissä olevista loma-aikojen ilmoittamiskäytännöistä 
ja työntekijöiden mahdollisuuksista vaikuttaa omiin lomiinsa.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta antaa seuraavan lausunnon aloitteeesta:

Varhaiskasvatuksen talouden tasapainottamiseksi ja tuottavuuden parantamiseksi on 
viime vuosina tehty useita erilaisia toimenpiteitä. Henkilökunnan vuosilomien sijoittelu 
ensisijaisesti koulujen loma-aikoihin on ollut yksi niistä. Koulujen loma-aikoina 
tarvitaan vähemmän sijaisia. Lisäksi henkilökunnan lomien sijoittaminen lasten 
poissaolojaksoille on osa laadukasta ja turvallista varhaiskasvatusta. Näin toimien 
vakinaista, ammattitaitoista henkilöstöä on eniten paikalla silloin kun lapsiakin on 
paljon.Vuosilomia on haasteellista myöntää vaikkapa keväisin, jolloin 
varhaiskasvatuksen lapsimäärä on korkeampi kuin syksyllä, kausi-influenssat 
aiheuttavat sairauslomia ja sijaisia on vaikea saada.
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Työehtosopimukset lähtevät siitä, että loma-ajat pyritään sopimaan. Työnantajan tulee 
kuulla työntekijöiden lomatoiveita. Jos lomatoiveita ei ole mahdollista toteuttaa 
vaikkapa päällekkäisten toiveiden vuoksi, vuosiloma annetaan työnantajan 
määräämänä ajankohtana. Sopimuksissa on useita säännöksiä vuosiloman 
antamisesta ja sijoittumisesta esim. kesäajankohtaan.

Varhaiskasvatuksessa arvio tarvittavasta henkilökuntamäärästä eri kesäkuukausille 
tarkentuu sitä mukaan, kun vanhemmilta saadaan tietoa heidän tarvitsemistaan 
palveluista ko. ajalle. Ensimmäisiä kesäkyselyitä vanhemmille tehdään jo huhtikuussa. 
Heinäkuussa on selkeästi eniten kesälomia, mutta myös kesä- ja elokuulle sijoittuu osa 
lomista. Varhaiskasvatuksessa on ollut pohdinnassa myös vuosittain kiertävät lomat, 
mutta esihenkilöiltä saadun palautteen mukaan, sellaisiin ei ole halukkuutta siirtyä. 
Henkilöstö on päiväkodeissa ollut halukas joustoihin toistensa lomatarpeiden 
mukaan. Esihenkilön tehtävä on varmistaa, että kaikkia kohdellaan tasapuolisesti 
lomien myöntämisen suhteen.

Palkattomien työvapaiden osalta varhaiskasvatuksessa noudatetaan HR-yksikön 
ohjeita. Harkinnanvarainen työloma ratkaistaan tapauskohtaisesti henkilöstön 
yhdenmukainen kohtelu huomioiden. Asiassa harkitaan ensin, voidaanko 
harkinnanvaraisen työloman myöntämistä työtehtävien hoidon kannalta pitää 
mahdollisena vai ei. Harkintaan vaikuttavia seikkoja ovat työnantajan työ-ja 
resurssitilanteeseen liittyvä mahdollisuus työloman myöntämiseen ilman, että 
toiminta vaarantuu tai muu henkilöstö ylikuormittuu työloman vuoksi. Mikäli 
toimialan tai laitoksen/työyksikön työtilanne, sijaistarve tms. syy ovat yksilöitävissä 
olevia esteitä, harkinnanvaraista työlomaa ei myönnetä. Työnantajan kannalta 
ongelmallisiksi voivat muodostua tilanteet, joissa työnantajalle tulee tosiasiallista 
sijaistarvetta ja sijaisten hankintaan, saatavuuteen liittyy riskejä. Toimialoilla ja 
laitoksissa/työyksikön tehtävien hoitaminen ei tule vaarantua tai vaikeutua millään 
tavalla sen takia, että jollekin työntekijälle myönnetään harkinnanvaraista työlomaa. 
Varhaiskasvatuksessa sijaisista on suuri pula, eikä pitkiä palkattomia työlomia ole 
voitu myöntää, yksittäisiä päiviä kyllä, jos lasten hoidon tarve on ollut vähäisempää 
kuin on oletettu.

Työhyvinvoinnin johtaminen on laaja-alainen kokonaisuus, jota Porissa on haluttu 
kehittää entisestään. Työhyvinvointiin voidaan vaikuttaa myös monella muulla tavalla 
kuin lomatoiveiden toteuttamisella. Henkilöstölle suunnattu työhyvinvointikysely on 
juuri aukeamassa. Kysely tapahtuu 19.9.-2.10.2022. Sen vastauksia tullaan 
hyödyntämään työhyvinvoinnin parantamiseksi.

Kokouskäsittely
Merkitään, että Mirella Keto poistui kokouksesta tämän asiakohdan käsittelyn aikana 
kello 18.19.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Pöytäkirja tämän asiakohdan osalta tarkastettiin välittömästi kokouksessa.

Kaupunginhallitus, 03.10.2022, § 593
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Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja Julia Liljegren jättivät 
kaupunginvaltuuston kokouksessa 30.5.2022 § 80 valtuustoaloitteen, jonka mukaan 
varhaiskasvatuksen työntekijöiden työhyvinvointiin on panostettava ja on laadittava 
selvitys loma-ajankohtien ilmoittamisen riittävän aikaisesta ilmoittamisesta. 
Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 6.6.2022 § 379 pyytää aloitteesta 
sivistyslautakunnan lausunnon.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (Sivistyslautakunta 27.9.2022 § 246) ovat 
historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 10.10.2022, § 159

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja Julia Liljegren jättivät 
kaupunginvaltuuston kokouksessa 30.5.2022 § 80 valtuustoaloitteen, jonka mukaan 
varhaiskasvatuksen työntekijöiden työhyvinvointiin on panostettava ja on laadittava 
selvitys loma-ajankohtien ilmoittamisen riittävän aikaisesta ilmoittamisesta. 
Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 6.6.2022 § 379 pyytää aloitteesta 
sivistyslautakunnan lausunnon.

Kaupunginhallitus käsitteli asian kokouksessaan 3.10.2022 § 593.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (Sivistyslautakunta 27.9.2022 § 246) ovat 
historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Päätös
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Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginvaltuusto, § 87,30.05.2022
Tekninen lautakunta, § 162,20.09.2022
Sivistyslautakunta, § 248,27.09.2022
Kaupunginhallitus, § 594,03.10.2022
Kaupunginvaltuusto, § 160, 10.10.2022

§ 160
Pihlavan urheilukentän, katsomon ja sosiaalitilojen kunnostus, valtuustoaloite, Porin 
Perussuomalaisten valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Heidi Sakari

PRIDno-2022-2845

Kaupunginvaltuusto, 30.05.2022, § 87

Perussuomalaisten  Porin valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu 
Heidi Sakari jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"Valtuustoaloite Pihlavan urheilukentän, katsomon ja sosiaalitilojen kunnostus 

Pihlavan urheilukenttä ja sen katsomo sekä sosiaalitilat ovat päässeet vuosien 
saatossa rapistumaan todella pahasti. Urheilukentän rakennukset ja katsomo sekä 
sosiaalitilat ovat purkukuntoisia, eivätkä ole käyttäjilleen turvallisia tai 
tarkoituksenmukaisia. Kuitenkin urheilukentällä on Pihlavan ja lähialueiden asukkaille 
laajalti käyttöä. Urheilukenttää käyttävät eri urheiluseurat sekä koulut. Kenttä ja sen 
ympäristö on käytössä ympäri vuoden ja on tärkeä lähiliikuntapaikka alueen 
asukkaille. 

 

30.5.2022 

Heidi Sakari  sekä  Perussuomalaisten valtuustoryhmä"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tekninen lautakunta, 20.09.2022, § 162

Valmistelijat / lisätiedot:
Mikko Viitala
mikko.viitala@pori.fi
yksikön päällikkö, tilayksikkö

Valtuutettu Heidi Sakari jätti valtuuston kokouksessa 28.2.2022 § 
22 valtuustoaloitteen: Pihlavan urheilukentän, katsomon ja sosiaalitilojen 
kunnostus. Valtuustoaloite on luettavissa historiatiedoista.
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Kaupunginvaltuusto 10.10.2022

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Kaupunginhallitus päätti pyytää kokouksessaan 6.6.2022 § 379 aloitteesta teknisen 
lautakunnan sivistyslautakunnan ja lausunnot 31.5.2022 mennessä.

Teknisen toimialan lausunto:

Teknisen toimialan tilayksikkö hallinnoi Pihlaavan urheilukentän rakennuksia ja 
rakennelmia. Tärkeimpänä teknisenä vaatimuksena käytössä olevissa rakennuksissa 
on tilojen turvallisuus käyttäjille ja ympäristölle sekä Pori 2030 - strategiasta johdetut 
toimenpiteet. Tilayksikkö on varannut rahaa vuodelle 2023 öljylämmityksestä 
luopumiseksi ja toiminnalliselle tarvesuunnittelulle. Kohteessa tehdään lisäksi 
hätäkorjauksia turvallisuuden varmistamiseksi.

Alueen ja rakennusten käytöstä tulee laatia tarveselvitys kentän käyttäjiä ja alueen 
asukkaita osallistaen. Tarvesuunnittelu tulisi pohjautua liikuntapaikkojen 
palveluverkkoselvitykseen. Tarveselvitys on käyttäjätoimialalähtöinen ja tekninen 
toimiala on ollut toimialojen tukena tarpeita määriteltäessä. Tarvesuunnittelussa 
noudateaan lisäksi tilahankkeiden suunnitteluohjetta.

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, Toimialajohtaja

Tekninen lautakunta päättää antaa oheisen lausunnon valtuustoaloitteesta 
kaupunginhallitukselle.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Sivistyslautakunta, 27.09.2022, § 248

Valmistelijat / lisätiedot:
Petteri Lahti
petteri.lahti@pori.fi
yksikön päällikkö, liikunta- ja nuorisoyksikkö

Valtuutettu Heidi Sakari jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 30.5.2022 § 87 
Pihlavan urheilukentän, katsomon ja sosiaalitilojen kunnostusta koskevan 
valtuustoaloitteen. Valtuustoaloite on luettavissa historiatiedoista.

Kaupunginhallitus päätti pyytää kokouksessaan 6.6.2022 § 379 aloitteesta 
sivistyslautakunnan ja teknisen lautakunnan lausunnot 30.9.2022 mennessä.

Sivistyslautakunnan lausunto:

Pihlavan urheilukenttä on sekä alueen urheiluseuratoiminnalle Meri-Porin 
yhtenäiskoululle ja päiväkodille keskeinen toimintaympäristö. Urheilukentän alue on 
läpi vuoden yhtenäiskoulun yli 450 oppilaan ja päiväkodin noin sadan lapsen 
säännöllisessä käytössä. Kesäkaudella kentän alueella on puitteet yleisurheilulle, 
jalkapallolle, pesäpallolle ja muille pallopeleille, talvikaudella puolestaan 
jääkiekkokaukalo ja jäädytettävä vapaaluistelualue mahdollistavat puitteet 
liikkumiselle.  Seuratoiminnan sekä koulu- ja päiväkotikäytön lisäksi urheilukenttä 
ympäristöineen palvelee myös alueen asukkaiden liikkumista.
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Kaupunginvaltuusto 10.10.2022

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Aloitteessa todetaan, että urheilukentän rakenteet ovat päässeet ränsistymään, 
eivätkä ole turvallisia tai tarkoituksenmukaisia käyttäjille. Sivistyslautakunta yhtyy 
aloitteeseen. Liikuntapaikkojen käyttäjien turvallisuus on asia, joka tulee ottaa 
vakavasti ja kenttä rakenteineen tulee kunnostaa turvalliseksi ja toimivaksi 
liikkumisympäristöksi. Aktiivisessa käytössä olevan urheilukentän huoltotilojen tulee 
myös olla käytön kannalta tarkoituksenmukaiset ja toimivat.

Sivistyslautakunta esittää, että Pihlavan kentän alueen, rakenteiden ja rakennusten 
kunnostamisesta sekä liikenne- ja pysäköintijärjestelyistä laaditaan kokonaisvaltainen 
suunnitelma ja että suunnittelu toteutetaan kentän käyttäjiä ja alueen asukkaita 
osallistaen.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää antaa oheisen lausunnon valtuustoaloitteesta 
kaupunginhallitukselle.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Pöytäkirja tämän asiakohdan osalta tarkastettiin välittömästi kokouksessa.

Kaupunginhallitus, 03.10.2022, § 594

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Perussuomalaisten Porin valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu 
Heidi Sakari jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 30.5.2022 § 87 Pihlavan 
urheilukentän, katsomon ja sosiaalitilojen kunnostus -valtuustoaloitteen. 
Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 6.6.2022 § 379 pyytää aloitteesta teknisen 
lautakunnan ja sivistyslautakunnan lausunnot.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (Sivistyslautakunta 27.9.2022 § 248 ja Tekninen 
lautakunta 20.9.2022 § 162) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.
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Kaupunginvaltuusto 10.10.2022

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Kaupunginvaltuusto, 10.10.2022, § 160

Perussuomalaisten Porin valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu 
Heidi Sakari jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 30.5.2022 § 87 Pihlavan 
urheilukentän, katsomon ja sosiaalitilojen kunnostus -valtuustoaloitteen. 
Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 6.6.2022 § 379 pyytää aloitteesta teknisen 
lautakunnan ja sivistyslautakunnan lausunnot.

Kaupunginhallitus käsitteli asian kokouksessaan 3.10.2022 § 594.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (Sivistyslautakunta 27.9.2022 § 248 ja Tekninen 
lautakunta 20.9.2022 § 162) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginvaltuusto 10.10.2022

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Kaupunginvaltuusto, § 179,16.08.2021
Elinvoima- ja ympäristölautakunta, § 161,14.09.2022
Kaupunginhallitus, § 595,03.10.2022
Kaupunginvaltuusto, § 161, 10.10.2022

§ 161
Valtuustoaloite, Saaristotoimikunnan toiminnan jatkaminen alkaneella valtuustokaudella, 
Vasemmistoliiton valtuustoryhmä

PRIDno-2021-3705

Kaupunginvaltuusto, 16.08.2021, § 179

Vasemmistoliiton valtuustoryhmä jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa seuraavan 
valtuustoaloitteen:

"Valtuustoaloite

Saaristotoimikunnan toiminnan jatkaminen alkaneella valtuustokaudella

Porissa on toiminut saaristotoimikunta päättyneellä valtuustokaudella, jonka 
tehtävänä on antaa lausuntoja Reposaaren palveluita koskevista merkittävistä 
päätöksistä sekä kehittää reposaarelaisten osallisuutta kaupungin päätöksenteossa.

Esitämme, että Porin kaupunki jatkaa saaristotoimikunnan toimintaa alkaneella 
valtuustokaudella ja nimeää toimikuntaan jäsenet viipymättä. Lisäksi aloitetaan 
toimenpiteet toimikunnan vakinaistamiseksi

16.8.2021

Vasemmiston valtuustoryhmä"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Elinvoima- ja ympäristölautakunta, 14.09.2022, § 161

Valmistelijat / lisätiedot:
Janne Vartia
janne.vartia@pori.fi
vs. yksikön päällikkö, kasvupalvelut ja kaupunkisuunnitteluyksik

Vasemmistoliiton valtuustoryhmä on jättänyt kaupunginvaltuuston 
16.8.2021 kokouksessa valtuustoaloitteen. Kaupunginhallitus on päättänyt pyytää 
23.8.2021 kokouksessaan aloitteesta elinvoima-ja ympäristötoimialan ja 
kaupunginlakimiehen lausunnot 30.9.2021 mennessä.
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Kaupunginvaltuusto 10.10.2022

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Asian esittely ja aiempi käsittely ovat luettavissa historiatiedoista.

Ehdotus
Esittelijä: Jouko Hautamäki, vs. toimialajohtaja, elinvoima- ja ympäristötoimiala

Elinvoima- ja ympäristölautakunta päättää antaa valtuustoaloitteeseen 
seuraavanlaisen lausunnon kaupunginhallitukselle:

Valtioneuvosto antoi 8.12.2016 asetuksen saaristokunnista ja muiden kuntien saaristo-
osista, joihin sovelletaan saaristokuntaa koskevia säännöksiä. Pori sai saaristo-
osakunta –statuksen Reposaaren saaristo-olosuhteiden perusteella. Asetus oli 
voimassa vuoden 2019 loppuun saakka. Valtioneuvosto muutti asetustaan 30.12.2019 
siten, että asetus tuli voimaan 1.1.2020 ja on voimassa toistaiseksi.

Porin kaupunki on saanut saaristo-olosuhteiden perusteella lisättyä valtionosuutta 
peruspalveluiden tuottamiseen noin 300.000 euroa vuodessa vuodesta 2017 lukien.

Saariston elinvoimaa on kehitettävä ja samalla aktiivisesti etsittävä vaikuttavia keinoja. 
Rajallisten resurssien kohdistaminen on pohdittava huolellisesti. Reposaaren kirjaston 
ja koulun puutalokortteli kunnostetaan vuosien 2022 ja 2023 aikana. Mäntyluodon-
Reposaaren yhteysvälin jalankulku- ja polkupyöräväylän edistäminen yhdessä valtion 
kanssa on myös aktiivisessa vaiheessa. Koska Reposaaren alueelle kohdistuu jo nyt 
aktiivisia kehitystoimenpiteitä, elinvoima- ja ympäristötoimiala ei pidä erillisen 
saaristotoimikunnan perustamista tässä vaiheessa tarpeellisena.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 03.10.2022, § 595

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Liitteet
1 Lausunto valtuustoaloitteesta saaristotoimikunnan toiminnan jatkamisesta

Vasemmistoliiton Porin valtuustoryhmä jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 
16.8.2021 § 179 valtuustoaloitteen koskien Saaristotoimikunnan toiminnan jatkamista 
alkaneella valtuustokaudella. Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen 
valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 23.8.2021 § 580 pyytää 
aloitteesta kaupunginlakimiehen ja elinvoima- ja ympäristötoimialan lausunnot.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (elinvoima- ja ympäristölautakunnan lausunto 
14.9.2022 § 161) ovat historiatiedoissa. Kaupunginlakimiehen lausunto on liitteenä.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.
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Kaupunginvaltuusto 10.10.2022

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Kokouskäsittely
Keskustelun aikana Jari Hakala esitti asian palauttamista, mutta ehdotus raukesi 
kannattamattomana.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 10.10.2022, § 161

Liitteet
1 Lausunto valtuustoaloitteesta saaristotoimikunnan toiminnan jatkamisesta

Vasemmistoliiton Porin valtuustoryhmä jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 
16.8.2021 § 179 valtuustoaloitteen koskien Saaristotoimikunnan toiminnan jatkamista 
alkaneella valtuustokaudella. Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen 
valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 23.8.2021 § 580 pyytää 
aloitteesta kaupunginlakimiehen ja elinvoima- ja ympäristötoimialan lausunnot.

Kaupunginhallitus käsitteli asian kokouksessaan 3.10.2022 § 595.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (elinvoima- ja ympäristölautakunnan lausunto 
14.9.2022 § 161) ovat historiatiedoissa. Kaupunginlakimiehen lausunto on liitteenä.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.



 Porin kaupunki Pöytäkirja 8/2022 77 ( )93
Kaupunginvaltuusto 10.10.2022

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Kaupunginvaltuusto, § 107,20.06.2022
Tekninen lautakunta, § 160,20.09.2022
Sivistyslautakunta, § 247,27.09.2022
Kaupunginhallitus, § 596,03.10.2022
Kaupunginvaltuusto, § 162, 10.10.2022

§ 162
Leo-Pekka Tähden kunniaksi taideteos, valtuustoaloite, varavaltuutettu Helvi Walli

PRIDno-2022-3425

Kaupunginvaltuusto, 20.06.2022, § 107

Varavaltuutettu Helvi Walli jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

”VALTUUSTOALOITE

Valtuustoaloitteen myötä esitämme, että seuraavan urheilukeskukseen tehtävän 
urheiluinvestoinnin yhteydessä käytetään "prosenttiperiaatetta,  jolla 
(Prosenttiperiaatteen  käsikirja  tarjoaa ajankohtaisen katsauksen julkisen taiteen 
tilaamisen, rahoittamisen ja toteuttamisen malleista Suomessa,   Opetus - ja 
kulttuuriministeriö - prosenttitaiteen periaatteen laajentaminen) 
hankitaan  porilaisen  ratakelaajan  Leo-Pekka 
Tähden;  maailman  nopeimman  ratakelaajan,  viisinkertaisen  paralympiavoittajan,  vuoden 
urheilijan 2016  kunniaksi  ja  kiitokseksi; huomionosoitukseksi: taideteos.

Porilainen ratakelaaja Leo-Pekka Tähti on esimerkillinen, päämäärätietoinen ja 
periksiantamaton urheilija, joka on joutunut raivaamaan urapolkuaan ja murtamaan 
asenneilmastoa ja -muureja, sekä rikkomaan monenlaisia hengen rajoja niin kotimaassa 
kuin kansainvälisestikin.

Porissa, kesäkuun 20. päivänä, vuonna 2022

Helvi Walli”

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tekninen lautakunta, 20.09.2022, § 160

Valmistelijat / lisätiedot:
Sanna Välimäki, Pirjetta Sipiläinen-Salo
sanna.valimaki@pori.fi, pirjetta.sipilainen-salo@pori.fi
infrajohtaminen toimintayksikön esimies
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Kaupunginvaltuusto 10.10.2022

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Helvi Walli on valtuustoaloitteessaan esittänyt, että seuraavan urheilukeskukseen 
tehtävän urheiluinvestoinnin yhteydessä käytetään prosenttiperiaatetta, jolla 
hankitaan porilaisen ratakelaajan Leo-Pekka Tähden huomionosoitukseksi taideteos. 

Infrajohtaminen on tutkinut aloitteen. Tekninen toimiala suhtautuu julkisen taiteen 
lisäämiseen kaupunkikuvassa myönteisesti ja pitää hyvänä, että menestyneitä 
urheilijoita muistetaan eri tavoin. Tekninen toimiala on kuluneen vuoden aikana 
käynyt vuoropuhelua Julkisen taiteen työryhmän kanssa ja alustavasti linjannut 
työnjakoa julkisen taiteen tuottamisesta ja ylläpidosta Porissa. Prosenttiperiaatetta 
sovelletaan lähtökohtaisesti aina, kun se on kokonaisuuden kannalta järkevää ja 
mahdollista Julkisen taiteen työryhmää kuullen. Mahdollisen julkisen taiteen 
kustannukset arvioidaan investointien rahoituksen suunnittelussa ja kustannusarvion 
laatimisessa ja ne sisällytetään teknisen toimialan budjettiin. Tekninen toimiala voi 
toimia taidehankkeen rahoittajana. Teoksen hankinnasta, suunnittelun ohjauksesta ja 
käytännön toteutuksesta vastaa Julkisen taiteen työryhmä tai sen nimeämä taho. 

Aloitteen jatkokäsittelyssä on hyvä huomioida, että Porin kapunki on muistanut Leo-
Pekka Tähteä jo aiemmin toteuttamalla Leo-Pekka Tähden aukion Repolanrantaan 
asuntomessualueen kohdalle. Aukion korkeatasoinen luonnonkiveys symboloi 
kelausrataa ja se on varustettu nimikyltillä. 

Helvi Walli on 29.8.2022 tehnyt myös toisen aloitteen (PRIDno-2022-4735), jossa hän 
esittää, että kaupunki suunnittelisi ja hankkisi porilaisten olympiamitalistien kunniaksi 
reliefin tulevaan urheilupyhättöön. Tekninen toimiala esittää, että mahdollisessa 
tulevassa reliefissä tulee olla mukana myös paraurheilijat.         

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, Toimialajohtaja

Tekninen lautakunta päättää antaa valtuustoaloitteeseen yllä esitetyn vastauksen. 

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Sivistyslautakunta, 27.09.2022, § 247

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen, Jyri Träskelin
johanna.jokelainen@pori.fi, jyri.traskelin@pori.fi
hallintopäällikkö, yksikön päällikkö, kulttuuriyksikkö

Helvi Walli on valtuustoaloitteessaan (PRIDno-2022-3425) esittänyt, että seuraavan 
urheilukeskukseen tehtävän urheiluinvestoinnin yhteydessä käytetään 
prosenttiperiaatetta, jolla hankitaan porilaisen ratakelaajan Leo-Pekka Tähden 
huomionosoitukseksi taideteos. 

Kulttuuriyksikön päällikkö on vienyt aloitteen julkisen taiteen suunnittelutyöryhmän 
käsiteltäväksi.
Julkisen taiteen suunnittelutyöryhmä käsitteli aloitetta kokouksessaan 12.9.2022
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Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Julkisen taiteen suunnittelutyöryhmä ja sivistystoimiala pitävät varsin kannatettavana 
prosenttiperiaatteen mukaan toteutettua temaattista taideinvestointia tulevan 
liikuntapaikkarakentamisen yhteyteen mutta tässä tapauksessa teoksen kohdetta tai 
aihetta tulisi suunnitella tarkemmin.

Julkisen taiteen suunnittelutyöryhmä ja sivistystoimiala katsovat, että 
asuntomessualueen välittömässä läheisyydessä, Repolanrannassa, sijaitseva Leo-
Pekka Tähden kunniaksi nimetty aukio on toistaiseksi riittävä huomionosoitus 
kaupungin taholta. Leo-Pekka Tähden aukio on merkitty nimikyltillä ja aukion 
korkeatasoinen luonnonkivetys symboloi ratakelauksen kilparataa.

Helvi Walli on 29.8.2022 tehnyt myös toisen aloitteen (PRIDno-2022-4735), jossa hän 
esittää, että kaupunki suunnittelisi ja hankkisi porilaisten olympiamitalistien kunniaksi 
reliefin tulevaan urheilupyhättöön. Sivistystoimiala esittää, että mahdollinen tuleva 
reliefi suunnitellaan tasapuolisesti kaikkia porilaisia ja porilaislähtöisiä 
olympiaurheilijoita, myös paraurheilijoita, huomioiden.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää antaa valtuustoaloitteeseen yllä esitetyn vastauksen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Pöytäkirja tämän asiakohdan osalta tarkastettiin välittömästi kokouksessa.

Kaupunginhallitus, 03.10.2022, § 596

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Varavaltuutettu Helvi Walli jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 20.6.2022 § 107 
Leo-Pekka Tähden kunniaksi taideteos -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti 
asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
27.6.2022 § 438 pyytää aloitteesta teknisen lautakunnan ja sivistyslautakunnan 
lausunnot.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (Sivistyslautakunta 27.9.2022 § 247 ja Tekninen 
lautakunta 20.9.2022 § 160) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
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Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 10.10.2022, § 162

Varavaltuutettu Helvi Walli jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 20.6.2022 § 107 
Leo-Pekka Tähden kunniaksi taideteos -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti 
asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
27.6.2022 § 438 pyytää aloitteesta teknisen lautakunnan ja sivistyslautakunnan 
lausunnot.

Kaupunginhallitus käsitteli asian kokouksessaan 3.10.2022 § 596.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (Sivistyslautakunta 27.9.2022 § 247 ja Tekninen 
lautakunta 20.9.2022 § 160) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginvaltuusto, § 109,20.06.2022
Sivistyslautakunta, § 245,27.09.2022
Kaupunginhallitus, § 597,03.10.2022
Kaupunginvaltuusto, § 163, 10.10.2022

§ 163
Kotihoidontuen kuntalisää nostettava 100 euroon, valtuustoaloite, valtuutettu Heidi Sakari

PRIDno-2022-3428

Kaupunginvaltuusto, 20.06.2022, § 109

Valtuutettu Heidi Sakari jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

”Valtuustoaloite 

Kotihoidontuen kuntalisää nostettava 100 euroon 

Kotihoidontukea on mahdollista hakea kelalta kotona hoidettavasta alle 3-vuotiaasta 
lapsesta. Kunnat voivat maksaa kelan tuen lisäksi kuntalisää. Porissa se on ollut 75 
euroa.  

Kelan maksama kotihoidontuki on suuruudeltaan pieni 350,27 euroa/kk alle 3-
vuotiaasta, eikä kunnan maksama lisä siihen suurta korotusta tee.  Tällä hetkellä 
perheiden monet kustannukset ovat nousseet vallitsevan maailman tilanteen johdosta 
mm. ruoan ja polttoaineen hinnat näkyvät jo perheiden taloudessa.  

Monilla perheillä on halu kasvattaa lasta kotona 3-vuotiaaksi, mutta taloustilanne ei 
anna siihen mahdollisuutta. Kuntalisän korotus nostaisi Porin imagoa 
lapsiystävällisenä kaupunkina ja haluna näyttää, että tuemme lapsiperheitä. 

Pieni korotus tukisi perheiden toimeentuloa  mutta samalla se ei merkittävästi 
vaikuttaisi vanhempien mahdollista paluuta työelämään tai pitkittäisi lasten 
aloittamista varhaiskasvatuksessa. 

20.6.2022 

Heidi Sakari  

Perussuomalaiset”

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Sivistyslautakunta, 27.09.2022, § 245

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
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johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Valtuutettu Heidi Sakari on tehnyt alla olevan valtuustoaloitteen 20.6.22. 
Kaupunginhallitus päätti 27.6.22 .pyytää aloitteesta sivistyslautakunnan lausunnon 
30.9.2022 mennessä.

Kotihoidontuen kuntalisää nostettava 100 euroon 

Kotihoidontukea on mahdollista hakea kelalta kotona hoidettavasta alle 3-vuotiaasta 
lapsesta. Kunnat voivat maksaa kelan tuen lisäksi kuntalisää. Porissa se on ollut 75 
euroa.  

Kelan maksama kotihoidontuki on suuruudeltaan pieni 350,27 euroa/kk alle 3-
vuotiaasta, eikä kunnan maksama lisä siihen suurta korotusta tee.  Tällä hetkellä 
perheiden monet kustannukset ovat nousseet vallitsevan maailman tilanteen johdosta 
mm. ruoan ja polttoaineen hinnat näkyvät jo perheiden taloudessa.  

Monilla perheillä on halu kasvattaa lasta kotona 3-vuotiaaksi, mutta taloustilanne ei 
anna siihen mahdollisuutta. Kuntalisän korotus nostaisi Porin imagoa 
lapsiystävällisenä kaupunkina ja haluna näyttää, että tuemme lapsiperheitä. 

Pieni korotus tukisi perheiden toimeentuloa  mutta samalla se ei merkittävästi 
vaikuttaisi vanhempien mahdollista paluuta työelämään tai pitkittäisi lasten 
aloittamista varhaiskasvatuksessa. 

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta antaa aloitteesta seuraavan lausunnon:

Kotihoidon tuen ei-lakisääteistä kuntalisää maksetaan Porissa 75 euroa kuukaudessa 
yhdestä perheen lapsesta, silloin kun jompikumpi vanhemmista hoitaa lasta kotona. 
Kuntalisää maksettiin vuonna 2021 yhteensä 480 803 € , lapsia tuen piirissä oli 
vaihtelevasti molemmin puolin 500 lasta kuukaudessa. Keskimäärin tukea sai  534 
lasta kuukaudessa. Lapsia siirtyy tuen piiristä varhaiskasvatuksen palveluihin 
useimmin elokuun alussa ja taas isommissa määrin tammikuun alussa.

Esitetyn mukainen lisäys kuntalisään olisi esimerkiksi 500 lapselle 150 000 euroa 
vuositasolla. Sivitystoimen talousarvioon vuodelle 2023 ei ole mahdollisuuksia lisätä 
ko. määrärahaa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Pöytäkirja tämän asiakohdan osalta tarkastettiin välittömästi kokouksessa.

Kaupunginhallitus, 03.10.2022, § 597

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö
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Valtuutettu Heidi Sakari jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 20.6.2022 § 109 
Kotihoidontuen kuntalisää nostettava 100 euroon -valtuustoaloitteen. 
Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 27.6.2022 § 438 pyytää aloitteesta 
sivistyslautakunnan lausunnon.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (Sivistyslautakunta 27.9.2022 § 245) ovat 
historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginvaltuusto, 10.10.2022, § 163

Valtuutettu Heidi Sakari jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 20.6.2022 § 109 
Kotihoidontuen kuntalisää nostettava 100 euroon -valtuustoaloitteen. 
Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 27.6.2022 § 438 pyytää aloitteesta 
sivistyslautakunnan lausunnon.

Kaupunginhallitus käsitteli asian kokouksessaan 3.10.2022 § 597.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (Sivistyslautakunta 27.9.2022 § 245) ovat 
historiatiedoissa.

Ehdotus

Kaupunginhallituksen päätösehdotus:

Kaupunginvaltuusto merkitsee tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi 
vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Kokouskäsittely
Valtuutettu Heidi Sakari jätti asiassa seuraavan toivomusponnen: ”Esitän 
ponsiesityksen, että tämä aloite nostaa kotihoidontuen kuntalisä käsiteltäisiin vielä 
talousarvioneuvottelussa 2023."

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginvaltuusto päätti lähettää kaupunginhallitukselle valtuuston 
päätösten täytäntöönpanon yhteydessä käsiteltäväksi valtuutettu Heidi Sakarin 
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jättämän seuraavan toivomusponnen: "Esitän ponsiesityksen, että tämä aloite nostaa 
kotihoidontuen kuntalisä käsiteltäisiin vielä talousarvioneuvottelussa 2023."
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§ 164
Valosaasteen vähentäminen, valtuustoaloite, valtuutettu Emmastiina Hesso

PRIDno-2022-5543

Valtuutettu Emmastiina Hesso jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa seuraavan 
valtuustoaloitteen:

"Energiakriisin aikana energian säästäminen on entistä tärkeämpää ja kunnan tulee 
olla osoittamassa esimerkkejä säästötoimissa. Esimerkillinen säästökohde olisi 
valosaasteen vähentäminen Porissa. Valosaasteella tarkoitetaan keinovaloa, joka 
kohdistuu muualle kuin tarkoitettuun kohteeseensa tai jolla on valaistuksella 
saavutettua hyötyä merkittävämpiä kielteisiä vaikutuksia. Valosaaste on yksi 
nopeimmin kasvavista ja laajimmille levinneistä ympäristökuormituksen muodoista. 
Se aiheuttaa huomattavia ekologisia, terveydellisiä ja taloudellisia haittoja. 

Maailmanlaajuisen valosaasteen määrä on lisääntynyt rajusti viimeisen kolmen 
vuosikymmenen aikana. Euroopan unionin alueen väestöstä 99 prosenttia asuu 
alueella, jonka yötaivas on saastunut valosta. Huonosti suunnattujen ja tarpeettoman 
kirkkaiden valaisinten energiapäästöt vastaavat vuosittain karkeasti arvioiden jopa 20 
miljoonan auton hiilidioksidipäästöjä, ja Suomessa valosaasteen määrä asukasta 
kohden on kansainvälisesti vertaillen korkea.

Valosaaste kiihdyttää luontokatoa. Keinovalo häiritsee etenkin ilta- ja yöaikaan 
aktiivisia eläimiä sekä kasveja, joiden kasvua ja yhteyttämistä valon määrä säätelee. 
Valon ajoittuminen, määrä ja laatu vaikuttavat keskeisesti esimerkiksi 
hormonieritykseen, ravinnonsaantiin ja käyttäytymiseen. Pölyttäjien ja hyönteisten 
määrä on romahtanut maailmanlaajuisesti, osittain juuri keinovalon lisääntymisen 
vuoksi. Pölyttäjien väheneminen puolestaan heijastuu haitallisesti muihin lajeihin ja 
kokonaisiin ekosysteemeihin. 

Valosaaste vaikuttaa kielteisesti myös ihmisten terveyteen. Keinovalon lisääntyminen 
erityisesti hämärän aikaan ja siten vuorokausirytmin häiriintyminen haittaavat 
ihmisten unenlaatua ja vireystasoa, aineenvaihduntaa sekä mielenterveyttä ja 
stressitasoja. Valosaaste on yhdistetty myös kohonneeseen syöpä- ja 
verisuonitautiriskiin. 

Valosaasteeseen on mahdollista puuttua erityisesti kunnallisella tasolla. Kunta voi 
esimerkiksi kaavoituksen ja erilaisin määräyksin ohjata, minkälaista ja millaiseen 
tarpeeseen keinovaloa käytetään. 2000-luvulla joissakin kunnissa onkin alettu 
kiinnittää asiaan huomiota. Jyväskylä otti 2010-luvun alkupuolella käyttöön uuden 
sukupolven valaisimia sekä älykkäitä ohjausjärjestelmiä. Järvenpään linjasi jo vuonna 
2004, että se perustaa valosaasteettomia alueita, sammuttaa mainosvalot yöksi sekä 
suuntaa ulkovalot horisontin alapuolelle. 

Kunnallisessa valosuunnittelussa olisi mahdollista hyödyntää entistä enemmän 
erilaisia älykkään valaisun järjestelmiä kuten valojen voimakkuuden säätelyä 
liiketunnistimien avulla. Valosaastetta koskevien määräysten tulisi koskea kunnan 
omien kiinteistöjen ja alueiden lisäksi myös yksityisomisteista julkista tilaa, kuten 
mainoskylttejä tai kauppakeskuksia.  



 Porin kaupunki Pöytäkirja 8/2022 86 ( )93
Kaupunginvaltuusto 10.10.2022

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Valosaasteen vähentäminen edellyttää myös yleisen tietoisuuden lisäämistä 
keinovalon haitoista ja keinoista vähentää niitä. Matalan kynnysten koulutusten, 
kampanjoiden ja konkreettisten esimerkkien avulla voidaan tarjota ihmisille työkaluja 
vaikuttaa valosaasteeseen omassa elämänpiirissään. Valosuunnittelun ja 
arkkitehtuurin koulutusaloilla on kiinnitettävä nykyistä enemmän huomiota 
valaistukseen ja valosaasteeseen. Kunnalliset ja alueelliset ympäristöneuvojat ovat 
myös avainasemassa valaistuksen paremmassa asemoinnissa ja kohdentamisessa.

Esitämme että Porin kaupunki ryhtyy toimiin valosaasteen vähentämiseksi.

Emmastiina Hesso

Vasemmistoliitto"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus
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§ 165
Nepsy-osaamisen lisääminen ja näkyväksi tuominen Porin kaupungissa, valtuustoaloite, 
useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Tiina Puska

PRIDno-2022-5544

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja Tiina Puska jättivät valtuuston 
kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"Nepsy-osaamisen lisääminen ja näkyväksi tuominen Porin kaupungissa

Neuropsykiatrisia häiriöitä, sekä niiden yhteyttä syrjäytymiseen ja mielenterveyden 
häiriöihin on viime vuosina alettu tunnistaa entistä selvemmin. Lapsilla, joilla on 
neuropsykiatrinen häiriö (esim. ADHD, autismin kirjo, Tourette), on usein vaikeuksia 
koulussa ja opinnoissa sekä myöhemmin työelämään siirtymisessä. Lasten 
neuropsykiatriset oireet näkyvät pääasiassa erilaisina käytöshäiriöinä, sosiaalisina 
ongelmina, oppimisvaikeuksina sekä toiminnallisina häiriöinä. Neuropsykiatriset 
oireet kuormittavat niin lapsen kuin nuoren mielenterveyttä, jaksamista ja arjesta 
selviytymistä. Haasteet heijastuvat vahvasti myös lapsen tai nuoren lähipiiriin ja voivat 
kuormittaa arkea huomattavasti, jolloin koko perhe on avun tarpeessa. Lapsena 
alkaneet haasteet näkyvät usein myös aikuiselämän haasteina. Tutkimuksen mukaan 
esim. diagnosoimaton ADHD liittyy usein myös aikuisiän päihdeongelmiin ja 
rikollisuuteen, ja myös mielenterveyden häiriöt korostuvat tilanteissa, joissa 
nepsyoireita ei ole tunnistettu. Varhainen tunnistaminen ja apu todennäköisesti 
vähentäisivät kuormitusta niin erikoissairaanhoidossa, kuin mielenterveys- ja 
päihdepalveluissakin.

Tämän aloitteen myötä ehdotamme, että Porin kaupungissa kartoitetaan eri 
toimialojen ja yksiköiden työntekijöiden nepsy-osaaminen (esim. nepsyvalmentaja-
koulutuksen käyneet) ja varmistetaan, että jokaisella toimialalla on erikseen nimettynä 
henkilö, jolla on tarvittavaa osaamista nepsy-piirteisten ihmisten kohtaamiseen. 
Lisäksi ehdotamme, että hänelle osoitetaan työaikaa muiden työntekijöiden 
ohjaamiseen, kouluttamiseen ja nepsy-esteettömyyden lisäämiseen eri yksiköissä. 
Mikäli osaamista on, myös nepsy-valmennuksen tarjoaminen omalle asiakaskunnalle 
oman työajan puitteissa vähentäisi terveydenhuollon kuormitusta.

Erityisen tärkeässä osassa ovat sivistystoimiala sekä perusturva, joissa neurokirjon 
ihmisten kanssa toimitaan päivittäin. Nyt aloitetut nepsypiirteisiä ihmisiä tukevat 
palvelut kohdistuvat usein lapsiperheisiin, mikä on tietenkin tärkeää 
ennaltaehkäisevää työtä. Kuitenkin myös syrjäytyneiden/syrjäytymisvaarassa olevien 
aikuisten tukemisella olisi laajaa yhteiskunnallista merkitystä, sillä kuten tiedämme, 
syrjäytymisen hinta lasketaan sadoissa tuhansissa (esim. https://www.sitra.fi/uutiset
/nuorten-syrjaytyminen-kay-myos-yhteiskunnalle-kalliiksi/) .

Vaikka sotepalvelut siirtyvät hyvinvointialueelle, ennaltaehkäisevä työ jää kuntien 
tehtäväksi. Nyt on aika varmistaa, että myös Satakunnan alueella neuropsykiatrisesti 
oireilevat saavat ansaitsemansa selkeän hoitopolun ja riittävät tukirakenteet!

Porissa

10.10.2022
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Tiina Puska (sd.)

Sinikka Alenius

Ari Nordström

Tuomas Koivisto"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus
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§ 166
Kevyen liikenteen salliminen Aittaluodonkadun päässä olevan Varvin betonisillan kautta 
venerantaan ja siinä olevaan veneiden epäviralliseen laskupaikkaan, valtuustoaloite, 
valtuutettu Markku  Tanttinen

PRIDno-2022-5545

Valtuutettu Markku Tanttinen jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa seuraavan 
valtuustoaloitteen:

"Asia            

Kevyen liikenteen salliminen Aittaluodonkadun päässä olevan Varvin betonisillan 
kautta venerantaan ja siinä olevaan veneiden epäviralliseen laskupaikkaan.

Asiateksti    

Porin kaupunki on sulkenut betoniporsaiden avulla autojen kulunvenerantaan, 
ilmoittaen syyksi vanhan tunnelirakennelman olevan  huonokuntoinen. Noin 14,2 
metrin tunnelirakennelmassa päässä on pieni korjattavissa oleva vaurio. Yksi 
ylivuototunneli on tarkastettavissa ja siinä ei ole ajankaan tuottamaa vanhenemista 
näkyvissä.

Raskain sulkulaittein varustettuja kahta tunnelia ei pääse sisältä tutkimaan, kuin 
matalan veden aikana. Saamani pari huonolaatuista kuvaa ei todenna väittämää 
tunnelien olevan sortumisvaarassa.

Aittaluodonkadulla on Rosenlew-yhtiön ollessa vielä toiminnassa, kuljetettu 
rautatiekuljetuksin höyryveturien vetäminä raskaita junalasteja, sulfiittitehtaan 
massapaaleja ja paperitehtaan suuria paperikuormia. Vielä viime aikoinakin 
ympäristöä on korjattu ja sillan kautta on työkalustoa kuljetettu lähirannan huollon 
tarpeisiin. Sillasto on nämäkin kestänyt ilman näkyviä vaurioita.

Aloite         

Sillan betoniporsaat sijoitettava avonaisena kevyen liikenteen sallien, johon kuuluu 
henkilöautot perävaunuineen ja traktorit työkoneineen. Painorajoitusta 
osoittava liikennemerkit ja pysäköintikielto sillan osalle

Porissa 10.10 2022

Markku Tanttinen

Kaupungivaltuutettu (sit/vas)"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tiedoksi



 Porin kaupunki Pöytäkirja 8/2022 90 ( )93
Kaupunginvaltuusto 10.10.2022

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Kaupunginhallitus
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Kunnallisvalitus
§147, §148, §151

Kunnallisvalitusohje
Tähän päätökseen haetaan muutosta kunnallisvalituksella.

Valitusoikeus
Päätökseen saa hakea muutosta:

se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun 
päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen), sekä
kunnan jäsen.

Valitusaika
Kunnallisvalitus on tehtävä 30 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista.

Valitus on toimitettava valitusviranomaiselle viimeistään valitusajan viimeisenä 
päivänä ennen valitusviranomaisen aukioloajan päättymistä.

Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, seitsemän 
päivän kuluttua kirjeen lähettämisestä. Käytettäessä tavallista sähköistä tiedoksiantoa 
asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, kolmantena 
päivänä viestin lähettämisestä. 

Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua 
siitä, kun pöytäkirja on nähtävänä yleisessä tietoverkossa.

Tiedoksisaantipäivää ei lueta valitusaikaan. Jos valitusajan viimeinen päivä on 
pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto tai arkilauantai, saa 
valituksen tehdä ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen.

Valitusperusteet

Kunnallisvalituksen saa tehdä sillä perusteella, että

päätös on syntynyt virheellisessä järjestyksessä,
päätöksen tehnyt viranomainen on ylittänyt toimivaltansa tai
päätös on muuten lainvastainen.

Valittajan tulee esittää valituksen perusteet valitusviranomaiselle ennen valitusajan 
päättymistä.

Valitusviranomainen
Kunnallisvalitus tehdään Turun hallinto-oikeudelle. 

Postiosoite:               PL 32, 20101 Turku
Käyntiosoite:             Sairashuoneenkatu 2-4
Sähköpostiosoite:     turku.hao@oikeus.fi
Faksinumero:            029 56 42414
Puhelinnumero:         029 56 42400
Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuinten asiointipalvelussa 
osoitteessa https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet.

Valituksen muoto ja sisältö
Valitus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen 
kirjallisesta muodosta.
Valituksessa on ilmoitettava:
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1.  
2.  

3.  
4.  

1.  
2.  

3.  

päätös, johon haetaan muutosta (valituksen kohteena oleva päätös);
miltä kohdin päätökseen haetaan muutosta ja mitä muutoksia siihen vaaditaan 
tehtäväksi (vaatimukset);
vaatimusten perustelut;
mihin valitusoikeus perustuu, jos valituksen kohteena oleva päätös ei kohdistu 
valittajaan.

Valituksessa on lisäksi ilmoitettava valittajan nimi ja yhteystiedot. Jos puhevaltaa 
käyttää valittajan laillinen edustaja tai asiamies, myös tämän yhteystiedot on 
ilmoitettava. Yhteystietojen muutoksesta on valituksen vireillä ollessa ilmoitettava 
viipymättä hallintotuomioistuimelle.
Valituksessa on ilmoitettava myös se postiosoite ja mahdollinen muu osoite, johon 
oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat voidaan lähettää (prosessiosoite). Mikäli valittaja 
on ilmoittanut enemmän kuin yhden prosessiosoitteen, voi hallintotuomioistuin valita, 
mihin ilmoitetuista osoitteista se toimittaa oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat.
Valitukseen on liitettävä:

valituksen kohteena oleva päätös valitusosoituksineen;
selvitys siitä, milloin valittaja on saanut päätöksen tiedoksi, tai muu selvitys 
valitusajan alkamisen ajankohdasta;
asiakirjat, joihin valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo 
aikaisemmin toimitettu viranomaiselle.

Oikeudenkäyntimaksu
Muutoksenhakuasian vireille panijalta peritään oikeudenkäyntimaksu sen mukaan 
kuin tuomioistuinmaksulaissa (1455/2015) säädetään. 

Pöytäkirja
Päätöstä koskevia pöytäkirjan otteita ja liitteitä voi pyytää Porin kaupungin 
kirjaamosta.

Postiosoite:              PL 121, 28101 Pori
Käyntiosoite:            Palvelupiste Porina, Yrjönkatu 13
Sähköpostiosoite:    kirjaamo@pori.fi
Faksinumero:           (02) 634 9417
Puhelinnumero:        (02) 623 4470
Vaihde                      (02) 621 1100

Palvelupisteen aukioloajat
maanantai               10 - 16
tiistai-torstai              8 - 16
perjantai                   8 - 15

Pöytäkirja on viety nähtäväksi yleiseen tietoverkkoon toimielimen päättämän 
aikataulun mukaisesti.

Asianosaiselle lähetettyyn pöytäkirjaotteeseen muutoksenhakuohjeineen on merkitty 
lähettämispäivä sekä pöytäkirjan nähtävilläolopäivä. 
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Muutoksenhakukielto
§145, §146, §149, §150, §152, §153, §154, §155, §156, §157, §158, §159, §160, §161, 
§162, §163, §164, §165, §166

Muutoksenhakukielto
Päätöksestä ei kuntalain 136 §:n perusteella saa tehdä oikaisuvaatimusta tai 
kunnallisvalitusta.
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